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Ptuj � Na SŽ pravijo, da so posekali štiri drevesa, dejansko so jih mnogo več

Brezkompromisno obglavili okoli sto dreves
Ptujčane, zlasti tiste, ki jim je mar za naravo in okolje, je vznemirilo, da se je na robu mesta zgodil še en golosek. 
Po tem, ko so obglavili večino dreves na grajskem griču, grmovnice in cvetoča drevesa v Sončnem parku ob 
dominikanskem samostanu in ko so padla drevesa na tržnici, je reakcija zaskrbljenih ljudi razumljiva. 
Več na straneh 8 in 9.
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Ob sklenitvi naročniškega razmerja v času od 2. aprila do 28. junija  
boste lahko na morju brezplačno uživali vse poletne sobote!
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Več v notranjosti časopisa.

AKCIJA ZA NOVE NAROČNIKE 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA! Simonov zaliv
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Markovci � Postajališče za avtodome je živo

Voda in elektrika nič več 
brezplačni?
Postajališče za avtodome ob robu vasi Zabovci v občini Mar-
kovci, ki je odlično zaživelo, je za zdaj še povsem brezplačno, a 
kot kaže, se to utegne spremeniti.

Foto: Občina Markovci

Ker se krušijo fasada in orna-
menti, s strehe pa odpadajo streš-
niki, je okrog objekta že štiri leta 
nameščena signalizacija, ki opozar-
ja na nevarnost. Iz mestne občine 
(MO) Ptuj so sporočili, da naj bi 
Ministrstvo za javno upravo (MJU) 
sredstva, potrebna za ureditev 
fasade, začelo zagotavljati prihod-
nje leto. Ker je stavba pod kultur-
no-varstveno zaščito, bo obnova 
zahtevala precej denarja. Zavod za 
varstvo kulturne dediščine (ZVKD) 
niti ne dovoli, da bi se odstranili 

deli fasade (ornamenti), ki so po-
tencialno nevarni. Županja MO 
Ptuj Nuška Gajšek je na marčevski 
seji mestnega sveta poudarila, da 
bi samo nadomeščanje poškodo-
vanih ornamentov z novimi ulitki 
stalo 150.000 evrov. Dodala je tudi, 
da so MO Ptuj, MJU in UE Ptuj ne-
davno sklenili dogovor, v katerem 
so opredelili medsebojne obvezno-
sti. Dve tretjini stavbe na Slomškovi 
ulici 10 sta v lasti MO Ptuj, tretjina 
pa je v lasti Republike Slovenije.

Ptuj � Fasade in strehe na Upravni enoti letos ne bodo obnovili

Eno najlepših pročelij, a tudi zelo nevarno
Pročelje stavbe upravne enote (UE) na Slomškovi ulici na Ptuju je eno izmed najlepših v mestu. Žal pa občina 
in država, ki sta njeni lastnici, že nekaj let nista sposobni poskrbeti, da bi bilo gibanje ob objektu varno. 

“Jaz sem optimist, tudi v luči 
tega, da je vodstvo ministrstva 
za zdravje ptujsko obarvano. Ver-
jamemo, da bomo po zaključku 
sestanka dobili informacijo, kdaj 
bomo celotno dogajanje okrog 
ptujskega urgentnega centra 
predstavili novemu vodstvu mini-
strstva. Absolutno sem prepričan, 
da bomo lahko naredili želeni ko-
rak v pravo smer,“ je po ponede-
ljkovi seji dejal predsednik sveta 
zavoda Bojan Pahor.

Vodstvo bolnišnice je sredin se-
stanek s predstavniki ministrstva 
za zdravje ocenilo kot konstrukti-
ven: „Obravnavana je bila zadnja 
verzija projekta, ki bo po zagoto-
vilih v naslednjem tednu predsta-
vljena novemu ministru. Takrat bo 
predvidoma tudi znano končno 
stališče ministrstva in nadaljnji ko-
raki.“

Koliko je sploh 
vreden projekt, ga je 
projektantka ponovno 
ocenila čez palec?

Da bo projekt dejansko realizi-
ran, bo treba najprej odpraviti še 
kar nekaj dilem. Prva je seveda po-
vezana z denarjem in zagotavlja-
njem manjkajočega dela sredstev. 
„Še vedno smo pri težavah z 
ocenjeno vrednostjo oziroma 

pri razhajanju za zapiranje nujno 
potrebnih sredstev fi nančne kon-
strukcije. Trenutno smo na oce-
njeni vrednosti 5,1 milijona evrov. 
Po zagotovilih projektantke nižje 
ni možno iti. Zahteva ministrstva 
pa je 4,8 milijona evrov,“ je dejala 
Anica Užmah, direktorica Splošne 
bolnišnice dr. Jožeta Potrča Ptuj. 

Kot je znano, so s projektanti 
(gre za podjetje Nava arhitekti, 
d. o. o., ki ga je izbralo ministrstvo 
za zdravje), imeli kar nekaj težav. 
Tudi tokrat se je zapletlo. „Projek-
tantka je bila zadolžena, da prip-
ravi racionaliziran projekt. Poslala 

ga je tik pred odhodom na daljši 
dopust. 

Ocenjena vrednost je bila 5,1 mi-
lijona evrov, z njenimi računskimi 
napakami in našimi popravki smo 
ga morali poslati na ministrstvo, 
kjer je bil razumljivo zavrnjen. Za-
radi številnih napak projektantke, 
ki jim ni videti konca, resno razmi-
šljamo o zamenjavi,“ je pojasnila 
Bojana Volk, vodja projekta za ur-
gentni center.

Tudi Užmahova je potrdila, da 
resno razmišljajo o tem.

Vrednost projekta nameravajo 
v vsakem primeru preveriti tudi 
pri drugih projektantih, saj so bila 
nazadnje razhajanja med ocenje-
no vrednostjo in potem edino 
prispelo ponudbo težka več kot 
dva milijona evrov. Tega si seveda 
ne smejo ponovno dovoliti. Kljub 
vsem zapletom so projektiranje 
precej drago plačali. „Vrednost in-
vesticijske dokumentacije do zdaj 
je čez 210.000 evrov, kar je v celoti 
plačano.“

Gradbeno dovoljenje v bolnišni-
ci že imajo, morajo pa še pridobiti 
projekt za izvedbo oziroma natan-
čen popis.

Skoraj gotovo se bo 
urgentni center začel 
graditi brez prvega 
nadstropja 

Kot je bilo pojasnjeno na seji 
sveta zavoda, v racionaliziranem 
projektu ni zajeta izgradnja prvega 
nadstropja. Prva faza bi tako bila 
izgradnja podkletenega urgen-
tnega centra s pritličjem. Pahor je 
sicer izrazil prepričanje, da je kljub 
temu bolje, da se začnejo dela čim-
prej, do poletja, in nato naj tečejo 
naprej dogovori o nadgradnji. 

Članica sveta Sonja Žibrat pa 
nikakor ni zadovoljna s tem, da 
Ptuj sprejme sedanjo ponudbo mi-
nistrstva in gradi urgentni center 
brez prvega nadstropja: „S tem 
bomo sprejeli slab kompromis. Še 
vedno mislim, da je treba ministru 
predstaviti projekt z nadstropjem. 
Za razliko 200.000 evrov se mi zdi 
nesmiselno, da ne naredimo pro-
storov še zgoraj. Ob vseh težavah, 
ki jih bolnišnica ima, se bodo od-
delki brez novih prostorskih kapa-
citet začeli zapirati.“

Ptuj � Gordijski vozel okrog izgradnje urgentnega centra

Urgentni center: 
bomo sprejeli slab kompromis?
Sredi minulega tedna se je vodstvo ptujske bolnišnice sestalo s predstavniki zdravstvenega ministrstva 
na temo urgentnega centra. Zaradi dejstva, da je novi minister za zdravje Aleš Šabeder Ptujčan, upajo 
na dober razplet. Sive lase pa jim povzroča sodelovanje s projektantko, ki jo je za novelacijo projekta 
izbralo ministrstvo za zdravje.

Foto: ČG 

Arheološka izkopavanja so končana, kako dolgo bo pred bolnišnico zevala luknja, pa bo jasno čez nekaj dni. 

Tamkajšnja občina je lani jeseni odprla vrata povsem novega in 
lepo urejenega postajališča za avtodome, poimenovano Camper 
Stop, ki ga je umestila ob gozdiček in Ptujsko jezero v Športno 
rekreacijski park Zabovci. Novo postajališče se je izkazalo za 
odlično potezo. Kot namreč opažajo na občini, se avtodomarji 
dnevno ustavljajo, predvsem ob koncu tedna pa tudi prenočujejo. 
Koliko avtodomov se je sicer na novem postajališču doslej ustavilo 
in prenočilo, ne vedo povedati. »Na občini nimamo evidence 
o številu prenočitev, niti ne informacij, od kod vse prihajajo 
uporabniki. Kolikor sama zaznavam, iz celotne Slovenije,« je 
povedala direktorica občinske uprave Marinka Bezjak Kolenko in 
dodala, da je bilo v času fašenske povorke postajališče množično 
zasedeno. 

Nizozemca pohvalila urejenost in mir

Finkova zavrača navedbe,
da je ocena narejena čez palec

Prokuristka in projektantka podjetja Nava arhitekti, d. o. .o., 
Monika Fink Serša navedbe, da je ocenjena vrednost pripravlje-
na čez palec, kategorično zavrača. „Ocena je točna, pripravljena 
strokovno, anomalij na trgu pa se ne da zmeraj napovedati. Za-
gotavljam pa, da so moji projekti narejeni skrbno in natančno,“ 
pravi Fink Serševa. Ali je za takšno oceno, kot jo je navedla, mož-
no izpeljati projekt tudi dejansko, pa ne bo odločal papir, temveč 
trg oziroma ponudbene vrednosti za izvedbo investicije.

Foto: Občina Markovci

Med našim nedavnim obiskom (v petek dopoldan, ko je 
deževalo!) smo naleteli na dva parkirana avtodoma – oba sta 
bila iz Nizozemske. Kot sta povedala nizozemska turista, Wili in 
Thomas Pijper, sta za postajališče izvedela v specializirani reviji, 
za obisk pa so ju prepričale tudi visoke ocene in komentarji 
na forumu društva ljubiteljev avtodomov. »Tukaj je zelo 
lepo urejeno, čisto in mirno. Všeč nama je tudi lokacija, saj je 
postajališče v zelenem okolju in odmaknjeno od glavne ceste, 
tako da ni nobenega hrupa,« sta dejala in pohvalila tudi to, da 
je postajališče brezplačno. Po njunih besedah so namreč ta 
ponekod zelo draga. Edino, kar pogrešata, so sanitarije. 

Zadovoljna turista, ki s hišico na štirih kolesih potujeta že vrsto 
let, sta nam zatrdila, da se v Markovce zagotovo še vrneta. 

Predlagane cene oskrbe
Lepo urejeno postajališče ponuja prostor sedmim 

avtodomom, okolica pa nudi tudi veliko možnosti predvsem za 
kolesarjenje, tek in sprehajanje okoli Ptujskega jezera, kjer je 
urejenih 13 km poti. Na voljo so prav tako otroška igrala, igrišče 
za odbojko, košarka, mali nogomet in drugo. 

Sicer pa imajo turisti na postajališču na voljo povsem 
brezplačno pitno vodo in elektriko, izpraznijo lahko tudi WC-
kasete. Svetniki pa bodo na jutrišnji seji odločali o ceni oskrbe 
avtodomov na postajališču, ki bi – če se bodo s tem seveda 
strinjali – lahko stopila v veljavo v približno treh tednih. »Zaradi 
vedno obsežnejše zasedenosti postajališča je primerno, da 
občina začne zaračunavati oskrbo avtodomov z električno 
energijo in pitno vodo,« pojasnjuje župan Milan Gabrovec. Kot je 
razvidno iz dokumenta, so predlagane cene primerljive z drugimi 
postajališči po državi, saj cena oskrbe s pitno vodo znaša 0,10 
evra za 8 litrov vode ter pol evra za 1 kWh električne energije, 
medtem ko bi parkiranje še naprej ostalo brezplačno. Če bodo 
svetniki za, pa bodo avtodomarji oproščeni plačila turistične 
takse. Tudi odlok o promocijski in turistični taksi naj bi bila 
namreč tema jutrišnje seje. Foto: MZ

Vsaj še leto dni bo tako …
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Ob Trojiškem jezeru, ki velja 
za priljubljeno sprehajališče in za 
enega od stebrov trojiškega tu-
rizma, je nastalo parkirišče, kjer je 
dnevno in brez posebnega reda 
parkiranih tudi po sto avtomo-
bilov. Ker je v neposredni bližini 
pomurska avtocesta, je parkirišče 
idealno za mnoge, ki delajo v Mari-
boru, Ljubljani ali Avstriji, da svoje 
avtomobile zjutraj tam pustijo, se 
na delo in nazaj peljejo skupaj s 
sodelavci, popoldan ali proti veče-
ru pa na parkirišču znova sedejo v 
svoja vozila. »Parkirišče je neureje-
no, takšno je tudi parkiranje, brez 

repa in glave. Zato smo se odločili 
ukrepati in ga urediti, da ne bo več 
kazilo podobe občine, pravzaprav 
prvega vtisa o njej, kajti divje par-
kirišče je prva stvar, ki jo zagleda 
vsak, ko na izvozu Senarska zavije 
z avtoceste in zapelje proti Sveti 
Trojici,« razlaga trojiški župan De-
nis Klobasa in poudari, da nimajo 
namena preganjati voznikov, ki 
tam parkirajo. »Želimo zgolj ure-
diti in organizirati parkirišče. Na-
črte imamo pripravljene, prostora 
bo za 150 avtomobilov, vozniki pa 
bodo po novem za parkiranje mo-
rali plačati. Koliko natančno, se še 

nismo odločili, pogovarjali pa smo 
se o simbolični ceni en evro na dan, 
toliko, da se nam izide vzdrževa-
nje parkirišča. Razmišljamo tudi o 
uvedbi mesečne karte. Uporabniki 
bodo za parkiranje najbrž plačevali 
na avtomatu, na voljo pa jim bodo 
tudi avtomati za pijačo in prigriz-
ke.«

Poleg urejenega parkirišča bo 
občina Sveta Trojica poskrbela še 
za postajališče za avtodome. Del 
fi nančnih sredstev za oba projekta 
bodo iskali preko Lasa Ovtar Slo-
venskih goric.

Sveta Trojica � Občina se je odločila urediti divje parkirišče, ki kazi podobo kraja

Parkirišče ob Trojiškem jezeru poslej plačljivo
Po novem naj bi bilo prostora za 150 avtomobilov, cena pa simbolična, en evro za dan parkiranja, da bo občina pokrila stroške vzdrževanja. Hkrati bodo zgradili tudi 
postajališče za avtodome.

Foto: SD

Divje parkirišče ob Trojiškem jezeru, kjer parkirajo sprehajalci, predvsem pa tisti, ki se nato organizirano vozijo 
na delo v Ljubljano ali Avstrijo, bo kmalu urejeno in plačljivo.

Člani varnostnega sosveta MO 
Ptuj so na prvi seji v tem mandatu 
ugotavljali, da se kriza vrednot, 
ki smo ji priča v aktualnem času, 
zrcali na več področjih življenja. 
„Živimo v času, ki je povezan s 
spremembami vrednot, kar se bo v 
družbi zagotovo izražalo dolgoroč-
no. Manj je solidarnosti, sočustvo-
vanja, pomoči, spoštovanja … 
Izstopajo individualizem, konfl ikti, 
diskvalifi kacije (tudi zaradi revšči-
ne, kar je žalostno), posledice vseh 
negativnih vrednot lahko vodijo v 
odvisnost. Naloga lokalne skup-
nosti je tudi ta, da skrbi za varnost 
občanov. Dolžni smo iskati skupne 
rešitve. Vzgoja otroka se začne 
zelo zgodaj in pomembno je, kako 
ga vzgajajo starši. Če vzgoja zataji, 
so lahko posledice zelo hude, star-
ši nemočni, v reševanje situacij je 
nato treba vključevati socialne in 
druge ustanove,“ je v uvodu na seji 
razmišljal začasni direktor uprave 
MO Ptuj Janez Merc.

Družinsko nasilje 
razlog za tedenske 
obiske policistov 
na šoli

Ravnateljica OŠ Ljudski vrt Tatja-
na Vaupotič Zemljič je poudarila, 
da zaznavajo porast družinskega 
nasilja. „Ko policisti na šolo na raz-
govore z otroki zaradi družinskega 
nasilja prihajajo tedensko, potem 
je to že resen alarm za ukrepanje. 
Vsi skupaj smo odgovorni za to, da 
se lotimo vprašanja, kako konkre-

tno pristopiti k zadevam, da ne 
bi prihajalo do dogodkov, kot se 
je nedavno zgodil v našem okolju 
(Spuhlja, op. a.).“ 

Mestna svetnica in predstavnica 
ČS Jezero Sergeja Puppis Freeba-
irn je pripomnila, da bi bilo dobro 
delati na preventivi in osveščanju, 
organizirati delavnice za otroke, 
strokovna srečanja s starši in po-
dobno. „Izgubil se je zdrav odnos 
do ljudi, tudi do živali, vedno več je 
nasilja. Opažam, da iz otrok vzga-
jamo egocentrične posameznike 
in takšen zgled jim dajejo starši. 
Otrokom bi bilo treba privzgojiti, 
da se sovrstnike ščiti, ne pa na-
pada, sploh šibkejše. Jih naučiti 
spoštovanja do ljudi, živih bitij,… 
Nekaterim se zdi nasilno vedenje 
normalno. Majhni konfl ikti lahko 
privedejo do večjih, ko pa vmes 

poseže policija, je zadeva že zelo 
daleč.“ Na besede Puppisove se 
je odzvala Vaupotičeva: „Šole de-
lavnice in predavanja že organizi-
ramo. A se vse začne pri družini. 
Starši otroke vzgajajo tako, da so 
pomembni samo oni in nihče drug. 
Zmanjkalo je solidarnosti. Tudi v 
primerih, ki jih obravnavamo v šoli, 
so vedno krivi drugi, samo njihov 
ne, ker njihov je pa zelo v redu. Iz 
tega lahko potem izhaja vrsta te-
žav, od nasilja do vandalizma. Na 
delavnice in predavanja običajno 
pridejo tisti starši, katerih otroci 
niso problematični.“

Otroci in starši 
na učitelju 
sproščajo svoje 
frustracije

Franc Gojčič, predstavnik ČS 
Ljudski vrt, je poudaril, da je država 
pred 20 leti naredila veliko napako, 
ko je degradirala učiteljski poklic: 
„Nekoč je bil učitelj avtoriteta in 
spoštovan. Danes otroci in starši 
na učitelju sproščajo svoje frustra-
cije. Potrebna bi bila sprememba 
zakona o šolstvu, da se ponovno 

pride do spoštovanja učiteljskega 
poklica in da se točno ve, kdo za 
kaj odgovarja.“

Na seji sta bila izpostavljena dva 
primera, ko so vrstniki oziroma 
starejši šolarji na šolskem avtobu-
su napadli dva otroka. Starši tega 
sicer niso prijavili policiji ali CSD, 
ker iz primerov ne želijo delati 
„rom pom poma“. S težavo so se 
nekako spoprijeli sami in posledič-
no otroke v šolo vozijo sami. Pred-
stavniki policije, šole in CSD so v 
en glas poudarili, da bi bilo treba o 
primerih poročati, saj če ostanejo 
skriti, se družba do teh težav vede, 
kot da jih ni: „Tovrstne težave je 
treba reševati, ker drugače se tis-
tim, ki so nasilni in agresivni, daje 
potuha.“ 

O prometu 
in starejših

Na varnostnem sosvetu so raz-
pravljali tudi o varnosti v cestnem 
prometu. Ponovno so opozorili 
na neprimernost šolskih poti ob 
glavnih cestah proti Grajeni in Novi 
vasi. Anka Ostrman je dejala, da 
niso samo otroci ranljiva skupina, 
temveč tudi starejši. Ogroženi so 

Ptuj � O nasilju med učenci v šolah in porušenem vrednostnem sistemu

Vzgajamo egocentrične posameznike, nasilja vedno več
Čeprav je mestna občina (MO) Ptuj leta 2015 prejela nagrado za najvarnejše mesto, pa izzivov na področju zagotavljanja varnosti in preventivnega ukrepa-
nja ne zmanjka. 

Foto: Shuterstock

So vozniki avtobusov
do otrok nesramni?

Navzoči na seji so se strinjali, naj varnostni organi na šolskih 
avtobusih izvedejo nadzor nad vozniki v zvezi s hitrostjo vožnje, 
telefoniranjem med vožnjo … Tudi vedenje voznikov do otrok naj 
bi bilo včasih neprimerno. „Otroci so res nabriti, ampak menim, 
da si vozniki preveč privoščijo. Velikokrat so do otrok prav ne-
sramni,“ je izpostavila Puppis Freebairnova. 

Popivanje in droga
Ob vseh izzivih, s katerimi se srečujeta mesto Ptuj in okolica, 

so izpostavili še popivanje mladih in poseganje po drogi. Člani 
sveta so na komandirja Policijske postaje Ptuj Aleša Hanžekoviča 
apelirali, naj policisti izvajajo kontrolo nad točenjem alkohola v 
gostinskem lokalu Saš na Ptuju. Pobuda za nadzor naj bi prišla 
od nevladnih organizacij. Komandir Hanžekovič je povedal, so v 
lokalu že bili in tudi ugotovili kršitve. Bodo pa nadzor nadaljevali. 

Sergeja Puppis Freebairn je opozorila, da naj bi mladi popivali 
tudi v gozdu na koncu Ribiške poti v Budini v bližini mostička, 
ki vodi na krono Ptujskega jezera. „Menda naj bi se preprodajala 
droga, najdene so bile igle. Lokacija je za zbiranje zanimiva 
predvsem v poletnih mesecih.“

Foto: media24

v cestnem prometu ter lahka tarča 
nepridipravov, sleparjev in žepar-
jev.

Foto: Črtomir Goznik 

Ravnateljica OŠ Ljudski vrt Tatja-
na Vaupotič Zemljič: „Največ med-
vrstniškega nasilja med učenci se 
zgodi na stranišču, v garderobah, 
na avtobusnih postajališčih in av-
tobusu.“

Foto: Črtomir Goznik 

Aleksander Solovjev, CSD Ptuj: 
„Nekoč je bila družba homogena, 
danes je individualizirana.“
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Po tem, ko je dosedanja direktorica cirkulanske občinske uprave Mi-
lena Debeljak po sedmih letih opravljanja te funkcije dala odpoved in 
se zaposlila kot direktorica uprave Občine Ormož, so na Občini Cirku-
lane prejšnji mesec objavili javni natečaj za položaj direktorja občinske 
uprave. Nanj se je prijavilo kar 13 kandidatov (med njimi tudi donedavni 
direktor občinske uprave Ormož Gorazd Ladinek), je povedala županja 
občine Cirkulane Antonija Žumbar: »Ena od kandidatk ni izpolnjevala 
pogojev, štirje pa niso prišli na razgovor.«

Med preostalimi kandidati je izbrala pravnico Nino Horvat, doslej za-
posleno v Sekretariatu za splošne zadeve na Mestni občini Ptuj. »Tako 
sem se odločila, ker je pokazala največ znanja s področja pravne uredi-
tve in dela občine. Ima opravljen pravosodni izpit ter številna dodatna 
znanja in reference. Štele so tudi osebnostne lastnosti, kandidatka je 
zelo prizadevna. Izbirala nisem ne politično ne po družinskem pedigreju 
ali čem podobnem; štela sta samo znanje in osebna energija človeka,« 
je povedala cirkulanska županja. Pogodbo z novo direktorico občinske 
uprave so na Občini Cirkulane sklenili za polni delovni čas, za mandatno 
dobo petih let z možnostjo podaljšanja.

Cirkulane � Izbrali novo direktorico občinske uprave

»Štela sta znanje 
in osebna energija«
Županja občine Cirkulane Antonija Žumbar je za novo direk-
torico občinske uprave izbrala Nino Horvat, ta je delo prevzela 
včeraj.

Foto: ČG

Vodenje cirkulanske občinske uprave je prevzela Nina Horvat.

Župan občine Podlehnik Se-
bastian Toplak je pojasnil, da so 
namesto podatkov, ki so jih na 
občini za odmero NUSZ uporabljali 
doslej, morali preiti na podatke Ge-
odetske uprave RS (GURS): »Vse-
kakor pa se zavedamo, da pri teh 
podatkih lahko prihaja do odsto-
panj, ki jih bo treba v prihodnje še 
odpraviti. Žal pa v skladu z veljav-
no zakonodajo za to ni pristojna 
občina, temveč lahko spremembe 
uradnih evidenc o nepremičninah 
uredijo le zavezanci sami, in sicer 
pri GURS.« 

Zato so zavezancem, ki do lani 
niso plačevali nadomestila za ne-
zazidana zemljišča, ter zavezan-
cem za stavbe, ki se ne ujemajo s 
podatki iz uradnih evidenc GURS, 
najprej poslali le informativne iz-
račune.

Podlehniški župan je poudaril, 
da se vrednost točke za izračun 
NUSZ ni spremenila: »Prišlo pa je 
do znižanja faktorja za zunanje 
poslovne površine zazidanih stav-
bnih zemljišč, ki ga je občinski svet 
na svoji seji februarja letos znižal s 

prvotnih 0,5 na 0,1, kar pri končni 
odmeri iz tega naslova pomeni 
80 % znižanje glede na prvotno 
vrednost.« Znižal se je tudi faktor 
nezazidanih stavbnih zemljišč za 
gradnjo stanovanjskih stavb (s 
prvotnih 0,3 na 0,1) in poslovnih 
stavb (z 0,5 na 0,1). Vsa znižanja 
bodo veljala tri leta, nato se bodo 
koefi cienti povečali na 0,2.

Na Občini Podlehnik so tako 
prvič v celoti in sistematično pristo-
pili k odmeri NUSZ za gradnjo sta-
novanjskih in poslovnih stavb. »S 
tem želimo spodbuditi lastnike, da 
bodisi pristopijo k izgradnji bodisi 
prodaji ali pa zemljišča izvzamejo iz 
stavbnih zemljišč in s tem sprostijo 
možnost spremembe namembnos-
ti kje drugje v občini,« je razložil 

Toplak. Kdaj bodo občani prejeli 
prave in ne le informativnih izraču-
nov, za zdaj še ni mogel napoveda-
ti; postopki spreminjanja podatkov 
na GURS namreč trajajo … 

Tisti, ki informativnega izračuna 
niso prejeli, lahko pričakujejo ena-
ko odmero NUSZ kot v preteklem 
letu.

Podlehnik � Spremembe pri nadomestilih za uporabo stavbnih zemljišč

Da »udarec« ne bo prehud, so faktor znižali
V preteklih dneh je okoli 750 od skupno 1.800 zavezancev v občini Podlehnik prejelo informativni izračun na-
domestila za uporabo stavbnega zemljišča (NUSZ) v letu 2019. Zakaj?

Osnovna šola in vrtec Žetale sto-
jita ob vstopu oz. izhodu iz naselja 
Žetale, kjer so hitrosti vozil navadno 
višje od dovoljenih, poleg tega se je 
promet na regionalni cesti Kozmin-
ci–Žetale–Rogatec v zadnjih letih 
močno povečal. Na Občini Žetale so 
zato ob nedavni rekonstrukciji regi-
onalne ceste z Direkcijo RS za infra-
strukturo (DRSI) sklenili dogovor. 
DRSI je na nepreglednem ovinku 
izven naselja, od osnovne šole proti 
Rogatcu, zgradila pločnik, pri šoli pa 
uredila prehod za pešce z osvetlitvi-

jo. Občina je zgradila pločnik na levi 
strani ceste od občinske stavbe do 
šole (investicija je znašala približno 
19.000 evrov) in pri vrtcu postavila 
prikazovalnik hitrosti (investicija je 
znašala približno 4.000 evrov, od 
tega je 2.400 evrov prispevala Zava-
rovalnica Triglav).

Župan občine Žetale Anton Bu-
tolen je pojasnil, da so ob gradnji 
osnovne šole veljali drugačni pred-
pisi, pa tudi promet je bil bistveno 
redkejši: »Vsekakor varen dostop 
v šolo (tako s prevoznimi sredstvi, 

predvsem javnim prevozom, kot 
peš) ni bil primerno urejen. Vsaj de-
set let je avtobus otroke na šolsko 
parkirišče vozil vzvratno, tako da je 
zaprl celotno cesto proti Rogatcu. 
Samo slučaju se lahko zahvalimo, 
da na nepreglednem cestnem od-
seku ni prišlo do kakšne nesreče.«

Pred desetimi leti so zato v Žeta-
lah zgradili obračališče in postajali-
šče za avtobuse ter zgradili pločnik 
na desni strani ceste, v smeri proti 
Rogatcu. »Vendar pa se je promet 
še povečeval, zato je bil prehod za 

pešce pri občinski stavbi izjemno 
nevaren. Lani smo videli priložnost, 
da zadevo uredimo,« je povedal 
župan. Zahvalil se je vsem, ki so k 
novim pridobitvam kakorkoli pripo-
mogli: »Pridobitve se morda komu 
zdijo malenkostne, so pa bistvene 
za varnost v prometu. Vesel sem, 
da doslej na tem območju ni prišlo 
do nobene večje nesreče, upam, da 
je tudi v prihodnje ne bo.« Žetalski 
osnovnošolci so ob slavnostnem 
odprtju pripravili kulturni program.

Žetale � Nova pločnika, prehod za pešce in prikazovalnik hitrosti

Za varno pot v šolo
V Žetalah so slavnostno namenu predali dva nova pločnika, prehod za pešce s svetlobnim bičem in 
prikazovalnik hitrosti.

Foto: EM

Otvoritvene slovesnosti so se udeležili predstavniki Občine Žetale, Osnovne šole Žetale, Policijske postaje Podlehnik, Direkcije RS za infrastrukturo, 
Cestnega podjetja Ptuj in Zavarovalnice Triglav.

V neposredni bližini izvoza z avtoceste in ob poslovno-obrtni coni v 
Brengovi je že nared parkirišče in postajališče za avtodome. Na voljo je 
šest parkirnih mest, na katerih se lahko popotniki z avtodomom ustavi-
jo za krajši postanek in počitek, obenem pa se tudi oskrbijo z elektriko 
in čisto vodo ter odložijo fekalije in odpadke. Kot so povedali na Obči-
ni Cerkvenjak, kjer se zavedajo pomena avtodomarskega turizma, ki v 
zadnjih letih ruši vse rekorde, je investicija ocenjena na dobrih 55.000 
evrov, preko Lasa Ovtar Slovenskih goric pa je bila sofi nancirana iz 
evropskih sredstev. V projektu so se v javno-zasebnem partnerstvu 
združili lokalni trgovec in gostinec Roman Ploj, društvo Krdebač in Ob-
čina Cerkvenjak.

Postajališče za avtodome, uradno odprtje načrtujejo poleti ob občin-
skem prazniku, morda pa že prej, bo vključeno v Mrežo postajališč za 
avtodome po Sloveniji (Mreža PZA), ki skrbi za promocijo in prepoznav-
nost po celotni Evropi. Župan občine Cerkvenjak Marjan Žmavc je pove-
dal, da bodo zraven postavili informativno tablo o znamenitostih obči-
ne, od kulturne dediščine, naravnih lepot, turističnih kmetij, vinotočev, 
gostiln ter pohodniških in kolesarskih poti. Izdelali bodo tudi zloženko 
v slovenskem in angleškem jeziku, društvo Krdebač pa bo uprizarjalo 
življenje nekoč prisotnih Rimljanov na tem območju. 

Cerkvenjak � Avtodomarski turizem ruši rekorde 

V Brengovi prostora za 
šest avtodomov 
Postajališče za avtodome, ki je del Mreže PZA, stoji ob izvozu z 
avtoceste, popotniki pa bodo lahko poleg počitka spoznali tudi 
znamenitosti kraja, naseljenega že v rimskih časih.

Foto: SD

V občini Cerkvenjak so se odločili za ureditev postajališča za avtodome. 

Foto: ČG
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Po večkratnih poskusih in dol-
goletnem vztrajanju je odlok o 
ustanovitvi krajinskega parka tok-
rat padel na plodna tla. Na zadnji 
občinski seji je prejel podporo 
skoraj vseh svetnikov, kar veseli 
tamkajšnjega župana Jurija Borka, 
ki v parku vidi veliko razvojno pri-
ložnost občine: »Zadovoljen sem, 
da smo odlok sprejeli. Kot sem 
že povedal, občina lahko ustvar-
ja pogoje in pomaga pri razpisih, 
vendar morajo pri tem videti inte-
res predvsem domačini – kmetije, 
dopolnilne dejavnosti. Skupaj lah-
ko razvijemo zgodbo in nekomu 
zagotovimo preživetje. V zadnjih 
letih se namreč soočamo z odse-
ljevanjem prebivalstva.«

Česa se še vedno bojijo 
kmetje

Z načrti občine o ustanovitvi 
parka se v preteklosti niso strinja-
li predvsem kmetje, bojazen pa 
je pri nekaterih očitno še vedno 
prisotna. Svetnica Mirjana Panič, 
ki se je edina vzdržala glasovanja 
o ustanovitvenem odloku, je še 
pred sprejetjem izpostavila skrb 
pred morebitnimi prepovedmi 
oz. dodatnimi omejitvami glede 

kmetovanja. Na omenjenem ob-
močju imajo namreč kmetje precej 
obdelovalnih površin: »Najbolj me 
skrbi, da se ne bi zaostrili pogoji 
kmetovanja, torej da bi ostali na 
takšnem nivoju kot doslej. Morda 
je ta skrb zdaj še odveč, ampak 
čez 10 let, ko bo krajinski park 
dejansko zaživel, pa je vprašanje, 
kako bo, saj ne vemo, kdo bo po-
tem upravljavec. Seveda tiste, ki 
se s kmetijstvom ukvarjajo in živijo 
od tega, to skrbi.« Zato je predla-
gala, da se kmetovanje po KOPOP 
programu vpiše v omenjeni odlok: 
»Zavaruješ se samo tako, da imaš 
črno na belem.« 

»Če bi prišlo do 
dodatnih omejitev, se 
tega ne bomo lotili«

A je župan dejal, da občina teh 
pristojnosti nima. Poudaril je, da 
je kmetijsko ministrstvo tisto, ki 
določa pravila glede teh ukrepov 
oz. programov kmetijske politike. 
Prav tako je dejal, da akt o ustano-
vitvi parka ne prepoveduje ničesar, 
kar je veljalo do sedaj. Območje 
namreč že tako sodi pod varovano 
območje Natura 2000. Izpostavil 
je še, da bo natančnejši režim do-
ločen z upravljavskim načrtom, 
zaradi česar bodo oblikovali širšo 
delovno skupino. »Če bomo v stro-
kovnih podlagah ugotovili, da bi s 
tem na kmetijskih površinah prišlo 
do dodatnih omejitev, se tega ne 
bomo lotili,« je ob tem še zago-
tovil. Pri potrditvi načrta pa bodo 
imeli zadnjo besedo svetniki. »Naj-
pomembnejši je upravljavski načrt, 
ki ga sprejme občinski svet, tako 
da mislim, da bomo načrt naredili 
domačinom prijazen. Če pa ne bo 
interesa domačih ponudnikov, po-
tem bo to samo odlok na papirju,« 
je svoj glas za krajinski park obra-
zložil svetnik Roman Medik. 
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Središče ob Dravi � Večina svetnikov soglašala z odlokom

Krajinski park ustanovljen
Središki svetniki so na zadnji seji z osmimi glasovi za in enim vzdržanim potrdili 
ustanovitev Krajinskega parka Središče ob Dravi. Ta obsega strugo reke Drave 
ter zemljišča med Dravo in železniško progo v skupni velikosti nekaj manj kot 
440 hektarjev. 

Foto: Geago.com

Natanko dve leti nazaj smo bili 
priča velikim zapletom med takra-
tnim ponudnikom malic, podjetjem 
Pallas, in Šolskim centrom (ŠC) Ptuj 
ter Gimnazijo Ptuj. Zgodba je šla 
tako daleč, da so odločitev o tem, 
kdo je kriv za zaplet in kdo je komu 
kaj dolžan, prepustili sodišču. Prav 

zaradi vsega navedenega pa je 
od maja 2017 za pripravo malic za 
ptujske srednješolce skrbi podjetje 
Slorest.  Ker se dveletna pogodba 
izteka, je bil prejšnji mesec objav-
ljen nov razpis za izvajanje storitev 
šolske prehrane za obdobje od 1. 
septembra letos do 30. junija 2023.

Ptuj � Zaključen razpis za izvajalca prehrane v Šolskem centru

Kdo bo novi ponudnik dijaških malic
Šolski center Ptuj in Gimnazija Ptuj sta 13. marca objavila razpis za skupno javno naročilo za izvajanje storitev 
šolske prehrane. Z izbranim izvajalcem bodo sklenili štiriletno ponudbo, vredno približno 1,6 milijona evrov.

Foto: ČG 

Dnevno na Šolskem centru in Gimnaziji Ptuj razdelijo okrog 1.252 obrokov. 

Kot je pojasnil Oton Mlakar, di-
rektor ŠC Ptuj, je predmet javnega 
naročila izvajanje šolske prehrane: 
nabava živil, priprava in razdeljeva-
nje dijaške malice po vnaprejšnjem 
naročilu. 

Izvajalec mora dnevno zagota-
vljati štiri različne malice v skladu 
z mesečno vnaprej predloženimi 
jedilniki. Po potrebi pa morajo nu-
diti tudi dietno prehrano in sub-
vencionirano študentsko prehra-
no. Obenem se zahteva še prosta 
prodaja drugih obrokov za dijake 
in zaposlene. Količine, koliko malic 

bo treba pripraviti, je težko vnaprej 
predvideti, saj je odvisna od števila 
vpisanih dijakov. 

Mesečna najemnina 
prostorov več kot 3.000 
evrov

Zahteva razpisa je tudi, da se 
obroki pripravljajo v prostorih ŠC 
Ptuj na Volkmerjevi cesti. Ponu-
dnik mora tako na tej lokaciji kot 
na Vičavi zagotoviti vso potrebno 
opremo. Po naših informacijah naj 
bi sicer Slorest od podjetja Pallas 

že odkupil opremo, še vedno pa ni 
zaključen postopek na sodišču za-
radi tožbe, ki jo je proti ŠC vložilo 
podjetje Pallas. Ta je težka 388.000 
evrov, obravnavo pa naj bi že dvak-
rat prestavili.

Izbrani ponudnik malic bo pro-
store za pripravo in razdelitev pre-
hrane najel tako na Volkmerjevi ces-
ti kot na Vičavi. Mesečna najemnina 
za vse navedene prostore znaša 
2.457 evrov v mesecih, ko šola 
obratuje. Zraven najemnine izvaja-
lec plačuje tudi stroške. Posebej se 
za 10 mesecev zaračuna najem pro-
storov Gimnazije Ptuj (kuhinjo ter 
jedilnico), 675 evrov mesečno.

Obema zavodoma bo tako izbra-
ni izvajalec skupaj mesečno plače-
val 3.132 evrov najemnine. Če to 
množimo s štirimi leti (10 mesecev 
letno), bodo za najemnino v štirih 
letih odšteli okrog 125.280 evrov 
(brez drugih stroškov obratovanja). 

Rok za oddajo ponudb se je iz-
tekel v petek. Kot poudarja Mla-
kar, bodo odločali različni kriteriji; 
reference, jedilniki, ocena šolske 
komisije, tehnična in strokovna 
usposobljenost, cena pri dodatni 
ponudbi ...

Vrednost razpisa znaša 1,6 milijo-
na evrov, kdo bo izbran in ali bo tudi 
v prihodnje za prehrano dijakov za-
dolženo podjetje Slorest, bo znano 
te dni.

Zaradi parka načrtovana 
dodatna zaposlitev

Svetniki so povprašali še o finančnih posledicah, ki jih bo ob-
čini prinašal krajinski park, saj je v ta namen načrtovana tudi 
ena zaposlitev. V letošnjem proračunu občine imajo za zaposli-
tev predvidenih 10.000 evrov ter še 1.000 evrov za materialne in 
druge stroške. Kot je dejal Borko, bodo denar poskušali pridobi-
vati tudi preko projektov. V roku meseca oz. dveh tako pričaku-
jejo potrditev skoraj pol milijona evrov težkega projekta Drava 
iz kohezijskega sklada, s katerim bi med drugim dobili 25.000 
evrov za zaposlitev osebe, kar bi zadoščalo za približno dve leti.

Pripravijo 1.252 malic dnevno
V šolskem letu 2017/2018 je Šolski center Ptuj in Gimnazijo 

Ptuj obiskovalo skupaj 1.861 dijakov, od tega je malicalo 
povprečno 1.311 dijakov. V tekočem šolskem letu je število 
dijakov nekoliko manjše (1.822), povprečno pa jih malica 
1.252.

2,42 evra na dan za malico 
posameznega dijaka

Ceno dijaške malice vsako leto določi ministrstvo. Trenutna 
cena malice je 2,42 evra. V ceno obroka so vključeni vsi stroški: 
popusti in rabati, stroški nabave, priprave, transporta, razdelje-
vanja hrane, potrebnih čistil in sanitarnega materiala, skrb za 
red in čistočo ter stroški ravnanja z nastalimi odpadki.
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Približno 2.600 kvadratnih metrov veliko zemljišče med cerkvijo in 
vodotokom, v lasti Župnije svete Barbare v Halozah, nosi tri parcelne 
številke. Zemljišče je bilo sodno ocenjeno na 34.250 evrov. Cirkulanski 
občinski svet je že potrdil sklep, s katerim bodo namesto prvotno na-
črtovanih 10.000 evrov (za izdelavo projektne dokumentacije) rezer-
virali 44.250 evrov (še za nakup zemljišča).

Čeprav je več občinskih svetnikov izrazilo pomisleke o primernosti 
lokacije, so sklep potrdili vsi, razen Franca Milošiča, ki se je iz glasova-
nja izločil. Opozoril je, da bi bilo najprej treba pripraviti idejno zasnovo 
in fi nančni načrt projekta: »Izdelati bi bilo treba večletni plan realiza-
cije, ne pa iz dneva v dan.« Zmotilo ga je še, da so občinski svetniki za 
načrte z zemljiščem izvedeli šele iz medijev. Milošič je dodal, da bo 
investicijo z vstopninami zelo težko povrniti.

Županja Antonija Žumbar je poudarila: »Zavedam se, da so na občini 
sredstva omejena. Vendar pa nobenega projekta ne moremo narediti, 
če nismo lastniki zemljišč. Tako se lahko s projektom tudi prijavljamo 
na razpise. Zemljišče pri sveti Katarini je optimalno ocenjeno in ne bo 
izgubilo na vrednosti, zato tu za občino ne vidim neke izgube.« Dodala 
je, da se že mudi: »Če želimo kandidirati na razpisu LAS Haloze, mora-
mo s tem pohiteti v letošnjem letu.«

Prej so tam stali skladiščni prostori in hlev
Na Občini Cirkulane so v obrazložitvi poudarili, da bi želeli omogoči-

ti spoznavanje kulturne dediščine čim širšemu krogu ljudi oz. zagoto-
viti dostopnost do Bložakove hiške: »Prvotna lokacija v Gruškovcu ni 
primerna, saj do nje vodi zelo ozka potka, zato je bilo treba razmisliti o 
preselitvi te hiške v dostopnejši kraj, kot je naselje Cirkulane.«

Dodali so, da so na predvideni lokaciji postavitve haloške hiške že 
v preteklosti stali skladiščni prostori in hlev: »Tako da prostor zaradi 
posega ne bi bil dodatno obremenjen. Tudi sama freska v cerkvi svete 
Barbare v Cirkulanah iz 19. stoletja prikazuje okolico svete Katarine s 
spremljevalnimi stavbišči. Vse opisano želimo obuditi tudi s prestavi-
tvijo Bložakove hiške in našim zanamcem predstaviti življenje in nava-
de haloškega človeka.«

Cirkulane � Prestavitev Bložakove domačije

Za zemljišče bodo odšteli 
34 tisočakov
Občina Cirkulane bo kupila zemljišče pri cerkvi svete Katari-
ne v Cirkulanah, kamor bodo prestavili Bložakovo domačijo iz 
Gruškovca.

Foto: EM

Pri postavitvi Bložakove domačije bo sodeloval Zavod za varstvo kul-
turne dediščine Slovenije, objekt bo pridobil status nepremične kulturne 
dediščine.

Še v aprilu naj bi bili znani rezul-
tati nadzora nad mesnimi pripravki 
v skladiščih distributerjev, so spo-
ročili z uprave za varno hrano. Za-
radi nedavne poljske mesne afere 
so sklenili odvzeti deset vzorcev, 
preverili pa so tudi sledljivost in 
označevanje mesnih pripravkov, 
ki se prodajajo v gostinskih obra-
tih in še posebej pri ponudnikih v 
kioskih. Rezultate bodo objavili v 
poročilu takoj, ko bodo prejeli še 
zadnje kemične analize vzorcev. 

Spomnimo, da je nadzor za 
meso in mesne obreznine, ki so v 
Slovenijo prišli iz poljskih mesno-
predelovalnih obratov, razkril, da 
gre za mikrobiološko in kemično 
varna živila, medtem ko so anali-
ze za mesne pripravke za kebab 
pokazale, da gre za mikrobiolo-
ško tvegana živila, saj so takrat v 
dveh vzorcih mesnega pripravka 
za kebab ugotovili prisotnost sal-
monele.

Slovenija � Uprava za varno hrano odvzela 10 vzorcev mesnih pripravkov

Še ta mesec znani rezultati nadzora
Strokovnjaki so preverjali tudi sledljivost in označevanje mesnih pripravkov, ki se prodajajo v gostinskih obra-
tih in še posebej pri ponudnikih v kioskih.

Slovenski profesionalni čebe-
larji so na letošnjem Pislakovem 
dnevu v ospredje postavili temo 
o zdravstvenem varstvu čebel, saj 
jim vse več težav pri čebelarjenju 
povzroča ne samo zloglasni zaje-
davec varoja, ampak tudi druge 
čebelje bolezni.

»Ker od čebel in njihovega pri-
delka živimo, nas te bolezni verje-
tno skrbijo še bolj kot 'popoldan-
skega' čebelarja, saj si ne moremo 
privoščiti popolne izgube čebel 
zaradi bolezni,« pravi veterinar in 
čebelar Robert Bali iz Čebelarstva 
Pislak Bali v Apačah, ki s soprogo 
Adelo, hčerko znanega sloven-
skega čebelarja Janka Pislaka, po 
katerem so profesionalni čebelarji 
poimenovali svoja letna srečanja, 
nadaljuje tradicijo čebelarjenja. Z 
2600 gospodarskimi panji, ki so 
postavljeni na različnih lokacijah 
od Pohorja preko Dravskega polja, 
po haloških gričih in vse do meje s 
Hrvaško, veljajo za največje čebe-
larstvo v Sloveniji in eno od večjih 
v Evropski uniji.

Profesionalni čebelarji morajo 
svoje pridelke prodati, torej po-
nuditi trgu, zato se soočajo s pro-
blemi na tem področju, saj ugota-
vljajo, da tudi največji med njimi 
niso sposobni dobrega nastopa 
na tujih trgih, zato se morajo zdru-
ževati in nastopiti skupaj, ne pa si 
stati nasproti kot konkurenti. »Za 
kakovostno delo in rezultat potre-
bujemo veliko znanja, in to zmeraj 
novega, izmenjevati ga moramo 
med seboj, tako na državnem kot 
mednarodnem nivoju. Prav zato 

smo na Pislakov dan poleg doma-
čih strokovnjakov povabili tudi 
tuje.« 

Bali se zaveda, da je čebelarstvo 
v Sloveniji tradicija in da je izjemno 
priljubljeno, kar je po eni strani 

dobro, saj so ljudje ozaveščeni 
in se zavedajo pomena čebel, po 
drugi strani pa je prenasičenost 
čebel in čebelarjev glavni vzrok za 
vse več čebeljih bolezni, saj imajo 
čebele različnih čebelarjev pogos-
to skupne paše in se prej nalezejo. 
Glede modernega kmetovanja, 
ki danes ne more brez kemikalij, 
Bali vidi rešitev v iskanju poti, ki 
bo sprejemljiva za vse, ki so delež-
niki v tej zgodbi, bistvo sožitja pa 
povzema s stavkom: »Kmetovati 
in čebelariti po pameti.« Kar pa se 
pristnosti medu in vse večje indu-
strije ponarejanja medu tiče, pa je 
znanost na srečo toliko napredo-
vala, da lahko zdaj z analizo DNK 
sline čebele v medu odkrijejo nje-
govo pristnost.

Slovenija, Podravje � Na Pislakovem dnevu so se srečali profesionalni čebelarji

Kmetovati in čebelariti po pameti
Učinkovitejša skrb za čebele v okolju modernega kmetijstva, lažje odkrivanje pristnosti medu in prenos 
dobrih praks iz tujine so bile glavne teme letošnjega Pislakovega dneva, strokovnega združenja sloven-
skih profesionalnih čebelarjev.

Foto: Čebelarstvo Pislak Bali

Robert Bali v svečani čebelarski uniformi.

Uprava za varno hrano, veterinarstvo in varstvo rastlin (UVHVVR) 
je na razpis prijavila Nacionalni inštitut za biologijo in je bila pri tem 
zelo uspešna. Nacionalni inštitut za biologijo je bil namreč izbran za 
sodelovanje v dveh referenčnih laboratorijih.

Kot so povedali na UVHVVR, pomeni imenovanje slovenskega la-
boratorija za enega od petih evropskih referenčnih laboratorijev za 
zdravje rastlin veliko priznanje in uspeh. Evropski referenčni labora-
toriji naj bi prispevali k hitrejšemu in učinkovitejšemu ukrepanju na 
mejah EU in na ozemlju EU v primeru najdb, zagotavljali pa naj bi tudi 
strokovno pomoč nacionalnim referenčnim laboratorijem. 

Slovenija � Evropska komisija imenovala 
referenčne laboratorije 

Priznanje za Nacionalni 
inštitut 
Na javnem razpisu, ki ga je za imenovanje referenčnih labora-
torijev na področju zdravja rastlin razpisala Evropska komisi-
ja, je kandidirala tudi Slovenija. 

Foto: Revija Zarja

Čebelarji si 
želijo legalizacije 
apiterapije

Z apiterapijo, terapijo, ki s 
pomočjo čebeljih pikov in pridelkov, 
kot so med, cvetni prah, matični 
mleček, propolis in čebelji vosek, 
krepi imunski sistem in ohranja 
zdravje, so se ukvarjali že stari 
Egipčani, za pionirja sodobne 
apiterapije pa velja dr. Filip Terč, ki 
je v Mariboru deloval na prelomu 
20. stoletja. V Rusiji, Avstriji, 
Nemčiji in večini vzhodnoevropskih 
držav je apiterapija danes priznana 
kot komplementarna metoda 
zdravljenja, v Sloveniji pa še nismo 
tako daleč, čeprav si za njeno 
legalizacijo kot del komplementarne 
medicine zaman že več let 
prizadevajo v sekciji za apiterapijo 
pri Čebelarski zvezi Slovenije. 
Slednja je ob svetovnem dnevu 
apiterapije, ki je 30. marca, na 
rojstni dan Filipa Terča, v Mariboru 
organizirala mednarodni simpozij 
na temo apiterapije. Kakšno vlogo 
smo Slovenci od nekdaj igrali v 
svetu čebelarstva, dokazujeta kar 
dva pomembna datuma, ki sta 
povezana s Slovenci in čebelami: že 
omenjeni svetovni dan apiterapije 
in 20. maj, ki je na slovensko pobudo 
od lani svetovni dan čebel. 

Foto: Shuterstock

Svečane čebelarske uniforme 
šivajo na Ptuju

Slovenski čebelarji so se pred leti odločili, da bodo po vzoru 
drugih združenj, kot so na primer lovci in gasilci, tudi oni ob 
svečanih priložnostih nosili uniformo, ki so jo natančno oprede-
lili v pravilniku Čebelarske zveze Slovenije. Tako so določeni kroj 
uniforme, deli oblačil, pa tudi kakovost tkanine in barva, ki je 
seveda tradicionalno čebelarska: rjavo-rumena. Sprva je unifor-
me izdelovalo več krojaštev po Sloveniji, nazadnje pa so čebelarji 
koncesijo podelili Ptujčanu Andreju Šmigocu.
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STEM je angleška kratica za nov pristop k poučevanju, ki preko pre-
pleta naravoslovnih in matematičnih ved spodbuja učenje z raziskova-
njem, kritično mišljenje in timsko delo ob uporabi sodobnih tehnolo-
gij. Projekt smo izbrali zaradi zanimanja učencev za programiranje in 
robotiko. K interesni dejavnosti so se vključili učenci 7. in 8. razredov. 
V začetku aprila smo se v okviru tega projekta tudi odpravili v Turčijo.

V projektu sodelujemo z učenci in učitelji iz Finske, Poljske in Turčije. 
Konec februarja smo na naši šoli gostili 10 učiteljev in 24 učencev. V 
tistem tednu smo na šoli organizirali ure programiranja v programu 
RobotC in sestavljanja robotov (VexIQ), delavnice o senzorjih, inteli-
gentnih robotih, zadnji dan pa smo organizirali tekmovanje med učen-
ci. Prav tako smo si ogledali robotizirani del Taluma in laboratorij za 
robotiko na Fakulteti za elektrotehniko, računalništvo in informatiko.

Na OŠ Breg menimo, da z mednarodnim sodelovanjem razširjamo 
obzorja učencem, učiteljem in posredno tudi celotnemu kolektivu. S 
tem pridobivamo neprecenljive izkušnje in možnosti za povezovanje 
ter razvijanje vseživljenjskih znanj, bogatimo naše vsakodnevno peda-
goško delo, krepimo strpnost ter bolje sprejemamo drugačnost.

Ptuj � Učenci OŠ Breg v mednarodnem projektu

Potujejo in nabirajo 
izkušnje
Na Osnovni šoli Breg ohranjamo tradicijo sodelovanja v med-
narodnih projektih Erasmus+. Tako letos tretjič zapored sode-
lujemo v mednarodnem projektu, tokrat v projektu pod ime-
nom STEM Trough Robotics.

Foto: Arhiv šole

Na Občini Majšperk so že podpi-
sali pogodbo z izvajalcem izgradnje 
infrastrukture v majšperški poslov-
ni coni; dela bo opravilo majšper-
ško podjetje Avtoprevozništvo, 
gradbene storitve Žolger (Jožef 
Žolger, s. p.), nadzor bo opravilo 
ptujsko podjetje Nasvet (Franc Se-
lišek, s. p.). Pogodbena vrednost 
del znaša 355.323 evrov z DDV, 
vse stroške (razen DDV) pa bodo 
pokrili z državnim in evropskim de-
narjem. Do poslovne cone sicer že 
vodi asfaltirana dostopna pot, na 
vseh parcelah je urejena kanalizaci-
ja odpadnih voda, poskrbeti pa bo 
treba še za preostalo infrastruktu-
ro. Na majšperški občini so našteli, 
kaj vse je v načrtu: »Izgradnja ceste 
znotraj poslovne cone, postavitev 
javne razsvetljave ob cesti, izgra-
dnja vodovoda ter telekomunika-
cijskega omrežja do poslovne cone 
in postavitev betonske ograje.«

Okoli 10 evrov za 
kvadratni meter

Dela se bodo začela v teh dneh, 
končala naj bi se avgusta, nato bo 
treba pridobiti še uporabno dovo-

ljenje. Županja Darinka Fakin je po-
vedala, da je ena od enot v poslov-
ni coni že prodana: »Naprodaj pa 
sta še okoli dva hektarja zemljišč. 
Interesenta sicer že imamo, a je 
še nekaj tudi rezervnega prostora. 
Cena se za vsako zemljišče s cenit-
vami določa posebej, za kvadratni 
meter znaša približno 10 evrov.«

Zemljišče v poslovni coni Maj-
šperk-Breg je že kupilo domače 
podjetje Lekslo (posredništvo pri 
prodaji gradbenega materiala in 
storitev). Interesent, s katerim se 
na občini o prodaji zemljišča že 
dogovarjajo, je domače podjetje 
avstrijskega podjetnika W-Metal-
TecH (kovinarstvo in ključavničar-

stvo), ki zdaj že dela v najetih pro-
storih podjetja Albin Promotion na 
Bregu.

Na Občini Majšperk si od poslov-
ne cone obetajo predvsem nova 
delovna mesta in razvoj podje-
tništva, s tem želijo zajeziti izselje-
vanje prebivalstva.

Majšperk � V poslovni coni bodo zgradili vso potrebno infrastrukturo

Naprodaj sta še dva hektarja zemljišč
V poslovni coni Majšperk-Breg bodo v teh dneh začeli graditi ceste, javno razsvetljavo, vodovod in telekomuni-
kacijsko omrežje. Električni daljnovod bodo prestavili, cono pa od naselja ločili z betonsko ograjo.

Županja Darinka Fakin je po-
vedala, da so bili objekti na ome-
njenem območju pod vodo že 
velikokrat: »Zadnji dve leti večjih 
poplav sicer ni bilo, sicer pa smo jih 
zabeležili skoraj vsako leto.« Tudi 
na Direkciji RS za vode (DRSV) so 
dejali: »Na Dravinji so poplave zelo 
pogoste, tj. vsakoletne.« Majšper-
ška županja je pojasnila, da so te-
žavo delno že skušali rešiti: »Lani 
smo skupaj z Ministrstvom za in-
frastrukturo malo dvignili cesto 
proti Stanečki vasi.« Dodala je, da 
napovedani ukrepi ne bodo varo-
vali le zaselka Dolinca, ampak tudi 
del kmetijskih zemljišč.

Slovenska vlada je sicer že leta 
2013 sprejela Uredbo o državnem 
prostorskem načrtu za vodnogo-
spodarsko ureditev Dravinje od 
Stogovcev do Koritnega, v krat-
kem pa bo končno prišlo tudi do 
realizacije. Na DRSV so razložili, da 
je namen projekta zavarovanje na-
selja Majšperk pred visokimi voda-
mi Dravinje: »Z načrtovanimi ure-

ditvami in izvedbo protipoplavnih 
ukrepov bo zagotovljena varnost 
pred poplavo oz. stoletnimi vo-
dami zaselku hiš pod cesto Maj-
šperk–Breg.«

Dober kilometer 
zemeljskih nasipov

Seznam načrtovanih del je 
dolg. Zgradili bodo 1.272 metrov 
zemeljskih poplavnih nasipov, ki 
bodo zagotavljali poplavno var-
nost urbaniziranih območij ob 
Dravinji, med Stogovci in Koritnim. 
Varnostna višina nasipov bo pol 
metra nad kotami stoletne visoke 
vode v Dravinji.

Prvi nasip bo na nasipu regio-
nalne ceste Rogatec–Majšperk–
Kidričevo; visok bo do 2,9 metra, 
dolg 450 metrov, krona nasipa bo 
široka 2,5 metra. Drugi nasip se bo 
na severni strani priključil na nasip 
regionalne ceste Majšperk–Jurov-

ci–Tržec, na južni pa na nasip regi-
onalne ceste Rogatec–Majšperk–
Kidričevo; visok bo do 2,2 metra, 
dolg 752 metrov, krona nasipa bo 
široka 2,5 metra.

Tretji nasip bo ob potoku iz Leš-
ja, v vzhodni smeri se bo navezal 
na drugi nasip; visok bo do 2 metra 
in dolg 70 metrov, krona nasipa bo 
široka 1,5 metra. 

Potok iz Lešja bodo prestavili 
na severno stran tretjega proti-
poplavnega nasipa, uredili bodo 
še 980 metrov jarkov za odvod 
zalednih voda, izvedli bodo tri 
propuste s povratnimi loputami 
v nasipu ter uredili in zavarovali 
prečkanja s komunalnimi vodi.

Majšperk � Protipoplavni ukrepi ob Dravinji

Se poplav ne bo več treba bati?
Dravinja skoraj vsako leto poplavi zaselek Dolinca v Majšperku, a naj bi jo že pred koncem prihodnjega 
leta zaustavili zemeljski protipoplavni nasipi. Prestaviti bo treba tudi strugo potoka …

Foto: Geago.com

Kleti in pritličij stanovanjskih stavb v Majšperku kmalu ne bo več poplavljalo.

V načrtu so modernizacije desetih odsekov javnih poti in lokalnih 
cest v skupni dolžini 3.040 metrov: cesta Strmec (vrednost investi-
cije bo znašala 70.000 evrov), Repišče (60.000), Drevenšek–Oten 
(41.440), Milošič Mlakar Soviče (20.000), cesta Tržec–odcep Kolar 
(5.000), Zgornja Pristava–Repec–Gaiser (40.000), cesta Osterperger-
jevo (29.643), pločnik Pobrežje–Sagadin (40.000), javna pot Ljubsta-
va (40.000) in lokalna cesta Videm–Ptuj (20.000 evrov z DDV).

Skupna vrednost naštetih investicij znaša 366.083 evrov, zanje 
bodo porabili nepovratna sredstva po 23. členu Zakona o fi nanciranju 
občin (218.539 evrov) in povratna sredstva po istem zakonu (147.544 
evrov). V letošnjem videmskem občinskem proračunu je za investicij-
sko vzdrževanje in gradnjo občinskih cest sicer skupno rezerviranih 
549.277 evrov.

V investicijski dokumentaciji so pojasnili, da so vsi navedeni cestni 
odseki v slabem stanju: »Zato jih je za izboljšanje pretoka prometa 
in s tem prometne varnosti, zmanjšanja stroškov vzdrževanja in pre-
hodnosti v zimskem času nujno treba modernizirati in rekonstruirati 
z novogradnjo, preplastitvijo cestišča z asfaltom, ureditvijo bankin in 
odvodnjavanja.« Dela bo, predvidoma med junijem in oktobrom, op-
ravilo ptujsko podjetje TMD invest.

 Videm � Modernizacije občinskih cest

Še letos trije kilometri 
novega asfalta
Videmski občinski svet je na zadnji seji potrdil investicijsko do-
kumentacijo za obnovo in modernizacijo občinskih cest v tem 
letu.

Foto: Arhiv ŠT

Foto: ČG

Vrednost investicije poslovne cone Majšperk-Breg po investicijski dokumentaciji znaša 401.198 evrov z vključenim 
DDV, pogodbena vrednost je nekoliko nižja.

Investicija vredna milijon evrov
Približno 930.000 evrov vredni protipoplavni ukrepi v Maj-

šperku bodo predvidoma v celoti financirani iz državnega pro-
računa oz. Sklada za vode. Za projekt so že izdelali tehnično do-
kumentacijo, odkupili vsa zemljišča ter pridobili okoljevarstve-
no soglasje in gradbeno dovoljenje. Pravkar pripravljajo razpi-
sno dokumentacijo za izbiro izvajalca del, razpisni postopek bo 
predvidoma stekel v začetku druge polovice tega leta. Izvajalca 
del naj bi izbrali do jeseni, gradnjo začeli konec tega ali v začet-
ku prihodnjega leta, dela pa zaključili do konca leta 2020.
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Po mnenju Dokla je nesporno 
dejstvo, da je politika skupaj z ak-
tualnim vodstvom Doma upoko-
jencev Ptuj dolga leta pripravljala 
temelje, na katerih se je potem 
odvil nakup zemljišča v Žabjaku. 
Zaradi, kot trdi, spornih odločitev 
vodstva je zahteval vso dokumen-
tacijo o nakupu, a mu je ministr-
stvo za delo, družino, socialne za-
deve in enake možnosti z odločbo 
to zahtevo zavrnilo. Želel je kopijo 
kupoprodajne pogodbe za nakup 
zemljišča v Žabjaku, sklepe ministr-
stva, s katerim je potrdilo nakup, 
sodeč po vlogi pa se je nameraval 
poglobiti v investicijo oz. izgradnjo 
dodatnih kapacitet v Juršincih. Mi-
nistrstvo je vlogo zavrnilo z uteme-
ljitvijo, da z dokumenti, ki jih je zah-
teval Dokl, ne razpolaga v celoti. 

Propadel posel na 
Potrčevi le farsa za 
javnost?

„O nepravilnostih sem obvestil 
vse pristojne institucije, inšpekcijo, 
pa tudi mestne svetnike. Temelji za 
izveden posel z zasebnikom v Žab-
jaku so bili nastavljeni veliko pred 

prodajo zemljišča. Vse to okrog is-
kanja primernega zemljišča in odlo-
čitev, da od občine ne kupijo zemlje 
na Potrčevi, je bila le farsa za jav-
nost. Že dolgo so vedeli, da bodo 
gradili v Žabjaku. Tam so zemljišče 
absolutno preplačali, zraven tega 
sploh ni v centru mesta, zato bodo 
tudi svojci manj obiskovali uporab-
nike doma,“ pravi Dokl. Prepričan 
je, da bi bila lokacija na Potrčevi 
neprimerno boljša od te v Žabjaku. 

Ker je ta priložnost zamujena, 
bi po njegovem morali razmišlja-
ti o ideji, ki so jo vrsto let skušali 
realizirati pod vodstvom Kristine 
Dokl: povečanje kapacitet in ure-
ditev medgeneracijskega središča 
pri enoti vrtca Mačice. „Objekt 
so energetsko sanirali, sedem let 
od prejetja evropskih sredstev je 
mimo, zato bi lahko objekt odstra-
nili in zgradili novega,“ meni Dokl. 

Dokl: »Zaradi 
nakupa v Žabjaku 
bodo oškodovani 
uporabniki«

Kot trdi sin dolgoletne direkto-
rice Doma upokojencev Ptuj Kri-

Ptuj � Dokl vodstvu Doma upokojencev očita marsikaj, prijavlja na inšpekcijo, kazensko ovaja ...

Sporen nakup parcel za Dom upokojencev v
Čeprav Dejan Dokl že nekaj let ni več zaposlen v Domu upokojencev Ptuj, njegovim očitkom na račun aktualnega vodstva ni videti k
uporabnikov preplačali zemljišče v Žabjaku. Kot pravi, gre za krajo javnega denarja, kar naj bi bilo že vnaprej dogovorjeno in je tu

Dokl trdi, da bo Dom upokojencev preplačal zemljišče v Žabjaku, kar vodstvo zavrača.

Po drugi strani je sicer tudi res, 
da so drevesa na javnih površinah 
v mestu slabo vzdrževana. A to še 
ni razlog, da se vse brez izjeme kar 
podre. 

Zdrava in čvrsta drevesa bi ohra-
nili, uredili krošnje, zarast pa pok-
lestili in odstranili. Žal se na Ptuju 
za takšne kompromisne rešitve ne 
odločajo, temveč sekajo in žaga-
jo po vrstnem redu vse, kar pade 
pod žago. To pomlad so požagali 
200 metrov dolg in 20 metrov ši-
rok pas dreves in grmovja med 
železniško progo in Rogozniško 
cesto. Padlo je okoli sto dreves. 
Lastnica zemljišča, kjer so sekali 
drevesa, je država, uporabnik pa 
Slovenske železnice (SŽ) – gre za 
železniško progo in pas ob njej. 
Na SŽ so povedali, da je naročnik 
poseka njihovo podjetje SŽ Infra-
struktura, izvajalec pa drugo njiho-
vo podjetje SŽ ŽIP. Strošek poseka 
je znašal 1.000 evrov. Dejali so, da 
so podrli štiri večja bolna in trhla 
drevesa ter nekaj manjših. Skupaj z 
vejevjem naj bi bilo to okoli 20 m3 
lesa. Glede na to, da so na lokaciji 
naloženi ogromni kupi hlodovine, 
se je porajal dvom o verodostojno-
sti odgovora.

Igra slepe miši – kdo 
upravlja z zemljiščem

Šli smo na lokacijo, fotografi rali 
deponiran les in prešteli štore, ki 
so ostali po poseku. Našteli smo jih 
več kot sto. Toliko dreves in grmov-
ja je torej padlo. Seveda nas je zani-
malo, kako lahko na SŽ trdijo, da so 
posekali štiri velika in nekaj manjših 
dreves (če je štorov več kot sto) ter 
od kod na lokaciji naložena hlodo-
vina. Na SŽ so nato pojasnili, da je v 
njihovi lasti samo del te hlodovine. 
Povedali so tudi, da ima zemljišče, 
na katerem se je izvajal posek, v 
najemu državno podjetje Slovenski 
državni gozdovi (SiDG). Zato smo 
nadaljnje odgovore iskali pri SiDG. 
Odgovor SiDG je nato trditev SŽ 
postavil na laž. Navedli so, da od 1. 
aprila letos parcele ob železnici več 
nimajo v najemu: „Družba SiDG je 
imela v najemu zemljišče ob žele-
zniški progi na Ptuju. Zaradi spre-
menjenega načina prodaje gozdnih 
lesnih sortimentov skladišča več ne 
potrebujemo in smo zato najem 
skladišča s 1. aprilom 2019 odpove-
dali. Ampak že vsaj eno leto na tem 
prostoru SiDG ni skladiščila lesa iz 

Ptuj � Na SŽ pravijo, da so posekali štiri drevesa, dejansko so jih mnogo več

Ob železniški progi brezkompromisno obglav
Ptujčane, zlasti tiste, ki jim je mar za naravo in okolje, je vznemirilo, da se je na robu mesta zgodil še en golosek. Po tem, ko so obglavili večino dr
dominikanskem samostanu in ko so padla drevesa na tržnici, je reakcija zaskrbljenih ljudi razumljiva.

Na Zavodu za gozdove Slovenije (ZGS), ki odreja sečnjo dreves, so povedali, da so si 
„Ugotavljamo, da je posek dreves izvršen izven območja gozdov in gozdnega prostora. Z
sti.“ Iz poseka je le del na lokaciji skladiščene hlodovine. Večina te hlodovine je v lasti d
gozdarsko dejavnostjo, z dotičnim posekom pa nimata nič.

Nastaja 
nepopravljiva 
škoda
„Z nerazumnim krčenjem ter 

grobimi posegi na grmovnicah in 
drevesih nastaja velika gospodarska 

in težko popravljiva ekološka škoda. 
Odgovornosti ne prevzema nihče, največkrat odgovorne inštitucije 
kažejo odklonilen ali nični interes do te problematike. V zadnjih 
letih se zavedni občani ne moremo sprijazniti, da neodgovorni 
lastniki dopuščajo sekanje zdravih dreves ali njihovo nestrokovno 
obžagovanje. Za posek na Rogozniški cesti je bilo izrečenih veliko 
besed v krogu občanov, ki nam ni vseeno, kaj se v okolju dogaja. 
Zakaj se izvajajo tako grobi posegi, ne da se obvesti ustrezne 
strokovne službe, ki naj bi v mestu skrbele za povečanje zelene 
mase in dostojno ureditev okolja, v katerem živimo? Ptuj spada 
med slabo drevesno pokrita mesta, pod zakonsko dopustno mejo. 
Ker je bil na Rogozniški cesti posekan ogromen zeleni pas, sem 
za odgovore o poseku porabil več ur za klice na inštitucije v 
občini in državi, vendar kot navadni občan odgovora nisem dobil. 
Odgovorni za posek se sprenevedajo. Bojim se, da bo naslednja 
faza škropljenje površine s herbicidom, ruvanje panjev ... S 
premišljenim ravnanjem bi na tej lokaciji lahko uredili drevored, 
ki je že dorastel,“ meni arborist Darko Plohl.

Foto: zasebni arhiv

Darko Plohl

Dokl: »Manj bi 
stal kvadratni 
meter na 

Potrčevi kot v 
Žabjaku«

Dokl trdi, da je podjetje Žuran, d. o. o., več parcel, v skupni 
velikosti 25.087 m2, leta 2014 na dražbi kupilo za tržno ceno 
203.356 evrov oziroma za 8,10 evra na m². „Ocena po GURS-u za 
obe parceli, ki jih je kupil Dom, v velikosti 6.241 m², je 40.239 evrov 
ali 6,40 evra na kvadratni meter. Dom Ptuj pa je od podjetja Žuran, 
d. o. o., kupil ti parceli v skupni velikosti 6.241 m2 za neverjetnih 
557.540 evrov, kar pomeni za 89,30 evra na kvadratni meter,“ 
trdi Dokl. Prepričan je, da bi bilo bistveno bolje, če bi Dom takrat 
dražil parcelo na Potrčevi, ki jo je kupilo Cestno podjetje Ptuj. To 
je ptujski občini za 14.673 kvadratnih metrov veliko zemljišče na 
dražbi ponudilo 830.087 evrov. K temu znesku so morali prišteti 
še davek, stroške izdelave cenilnega poročila, notarskih storitev 
in vknjižbe lastninske pravice na svoje ime in v svojo korist v 
zemljiški knjigi. 

Kvadratni meter zemljišča na Potrčevi je kupca (CP Ptuj) stal 
okrog 65 evrov, torej kar 24 evrov po kvadratnem metru manj, kot 
je za zemljišče v Žabjaku zdaj plačal Dom.

Foto: ČG

Dejan Dokl
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v Žabjaku?
konca. Direktorici in svetu zavoda med drugim očita, da so na račun 

udi razlog, da vodstvo Doma ni želelo kupiti parcele na Potrčevi cesti.

Foto: ČG 

vili okoli sto dreves
reves na grajskem griču, grmovnice in cvetoča drevesa v Sončnem parku ob 

Foto: MZ

posek ob železniški progi na Ptuju ogledali. 
ZGS nima v tem primeru nobenih pristojno-
dveh lokalnih podjetnikov, ki se ukvarjata z 

državnih gozdov. Čigav les je na skla-
dišču in kaj se z njim dogaja, nam ni 
znano, prav tako ne, kdo naj bi pose-
kal drevesa, o katerih sprašujete.“ 

Po nekajdnevnem poizvedovanju 
smo le izvedeli, da je deponirana hlo-
dovina last dveh lokalnih podjetni-
kov, ki pa s posekom na lokaciji nima-
ta nič. Odgovornost za golosek je po 
vseh zbranih informacijah tako mož-
no pripisati Slovenskim železnicam.

Ob železniški progi ter na brežini 
pod njo so rasla samovznikla dreve-
sa (topoli, akacija in podobno), vmes 
so rasli grmi bezga, razraščalo se je 
bodičevje … Vsa navedena lesna bi-
omasa ima neko vrednost: bodisi se 
jo uporabi za lesne sekance ali polena 
za kurjavo. Zato vprašanje, kje je les 
iz poseka in kdo je (bo) z njim razpo-
lagal, ni čisto tako brez pomena.

V 70 Mercatorjevih prodajalnah po Sloveniji lahko z rdečim žetonom 
oddate svoj glas za lokalna društva. Njihovim projektom z največ 
glasovi bomo donirali skupaj 70.000 evrov!

Sodelujte in oddajte svoj glas do konca aprila. 

Več o akciji Radi delamo dobro na www.mercator.si.

GLASUJTE ZA NAJBOLJŠE PREDLOGE. 
PREDLOG Z NAJVEČ GLASOVI BOMO URESNIČILI.
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SOSEDJE, 

Sečnjo so odredili na SŽ
„Parcela ob železniški progi, ki je v našem upravljanju in na kateri 

sta se izvedli sečnja in čiščenje podrasti, grmovja, bodičevja, je bila 
neurejena, neprehodna in je nudila domovanje mnogim glodavcem 
(podgane, miši). Večje drevje je bilo polomljeno, nevarno nagnjeno (vsa 
večja drevesa so bila posajena na robu nasipa) ter glivično napadeno, 
zato ga je bilo treba podreti. Prav tako smo prejeli več klicev občanov, 
ki so nas opozorili na neurejenost, nevarnost in zapuščenost terena. 
Hlodovina, ki je deponirana na parceli, ni naša last, kar dokazujeta 
že sama struktura in vrsta lesa. Na parceli ni bilo bukve, hrasta, 
jesena,“ so razložili na SŽ in dodali, da ni šlo za golosek, saj da se o 
goloseku po njihovem govori takrat, ko se posekajo vsa drevesa na 
gozdni parceli. „Predmetna parcela ni kategorizirana kot gozd, zato 
ne moremo govoriti o goloseku. Leta 2017, ko so se začele aktivnosti 
v zvezi s posekom in čiščenjem omenjene parcele, smo se posvetovali 
tudi z Zavodom za gozdove, kjer so nam zagotovili, da za to ni ovir.“

stine Dokl, je s tem, ko je sedanje 
vodstvo tega zavoda kupilo zemlji-
šče v Žabjaku, oškodovalo upo-
rabnike. „Zemljišče je preplačano, 
sploh če vemo, kje je in koliko je še 
pred nekaj leti zanj plačal zasebnik. 
250 arov ga je stalo 203.000 evrov, 
Dom pa je le del zemljišča, 60 arov, 
kupil za skoraj pol milijona evrov. 
Svetu zavoda v tej sestavi in direk-
torici je treba odvzeti upravljanje. 
Uporabniki bodo na koncu plačali 
njihove napačne odločitve.“ Tudi 
zato, meni Dokl, mora Vlada RS 
zamenjati vse svoje predstavnike 
v svetu zavoda. Neuradno smo 
izvedeli, da naj bi skušal preko 
stranke SMC doseči, da bi tudi sam 
ponovno sedel v svetu zavoda, a 
neuspešno. 

Šemničkijeva: 
»Isti akter podaja 
prijavo za prijavo ...«

Jožica Šemnički, direktorica 
Doma upokojencev Ptuj, pravi, 
da so zaradi prijav Dokla pristoj-
nim službam posredovali že vso 
potrebno dokumentacijo: „Mini-
strstvo je pritrdilo, da smo ravnali 

v skladu s kompetencami. Pristoj-
nim smo decembra 2018 poslali 
vso zahtevano dokumentacijo v 
zvezi z nakupom parcele Žabjak. Z 
našega, tudi mojega zornega kota, 
je bil nakup realiziran povsem le-
gitimno z vednostjo sveta zavoda 
in zagotovljenimi sredstvi v fi nanč-
nem načrtu za leto 2018, torej tudi 
z vednostjo ministrstva. Isti akter 
je sprožil tudi kazensko ovadbo.“

Direktorica vztraja, da so zemlji-
šče kupili po ocenjeni vrednosti 
in v celoti zavrača očitke Dokla, 
da so zemljišče preplačali. To je 
podkrepila z dvema cenilnima za-
pisnikoma, iz katerih izhaja, da sta 
cenilca omenjeno zemljišče, veliko 
6.241 kvadratnih metrov, ocenila 
precej različno. Cenilec Boris Raj-
kovič je menil, da je vredno 548 
tisočakov (87,8 m²), podjetje GIM 
OV, d. o. o.,pa je ocenilo, da je kva-
dratni meter zemljišča v Žabjaku 
vreden manj 73,23 evra, skupaj to-
rej 457 tisočakov. Ponudba proda-

jalca je bila nižja od obeh cenitev: 
418.147 evrov, brez davka. Slednjo 
ceno je Dom tudi plačal.

Doklovi so bili 
pripravljeni kupiti 
še bistveno dražjo 
parcelo

Šemničkijeva obtožbe Dokla 
v celoti zavrača, ji pa, kot pravi, 
povzroča ogromno težav, saj se 
mora konstantno zagovarjati za-
radi njegovih kazenskih ovadb in 
prijav na razne službe: „Očitek, 
da bodo napačne odločitve vod-
stva plačali uporabniki, drži tudi za 
čas, ko je bila direktorica Doklova. 
Gradnjo v enoti Koper so preplača-
li za dobrih 1.200.000 evrov. Tudi 
to investicijo so plačali uporabniki, 
tako kot v Kidričevem in Juršincih, 
saj je vse te investicije Dom fi nan-
ciral z dobički, ki jih je ustvarjal v 
letih izrazite kadrovske podhranje-
nosti in neupravičenega plačeva-
nja storitev, ki jih niso bili deležni.“

Ob tem spominja, da se bivše 
vodstvo leta ni moglo dogovoriti 
s takratnim vodstvom občine o 
nakupu parcele ob domu (lokaci-
ja Mačice). „Iz pogodbe, ki ni bila 
podpisana in realizirana, pa je raz-
brati, da so bili že leta 2008 prip-
ravljeni kupiti lokacijo (5.595 arov 
parcele) za 889.627 evrov ali 159 
evrov za m2,“ vztraja direktorica in 
zaključuje: „Načrtovane investicije 
bodo pokrite z denarjem, ki je bil 
ustvarjen v času, ko je bil pokreten 
uporabnik uvrščen v kategorijo 
oskrbe III/b, torej najzahtevnejšo 
oskrbo, v katero so uvrščeni ne-
pokretni stanovalci, in je po ceniku 
najdražja možna oskrba!«

„Časi, ko je bila mama 
direktorica, so mimo!“

Tudi trditev, da bi svojci stanovalce pogosteje 
obiskovali, če bi bil Dom v centru mesta, Šemničkijeva 
zavrača: „Demantirata sama sebe, saj so gradili v 
Kidričevem in Juršincih, kjer so nastanjeni stanovalci 
številnih občin in nikakor le lokalne skupnosti. Tudi ni cilj 
Doma, da bi na enem mestu ustvarjal t. i. geto za starejše, 
kapaciteta enote Ptuj je še sedaj 320 stanovalcev. Če bi jo 
povečali, bi krepko presegli potrebe Ptuja.“

Obtožbe Dokla na račun sedanjega vodstva Doma so po 
mnenju Šemničkijeve povsem osebne narave. Kot pravi, 
je prav zaradi strahu, pritiskov in degradacije s strani 
takratne direktorice Doklove pred leti zapustila delovno 
mesto v ptujskem Domu upokojencev: „Mnenja gospoda 
Dokla, da bi morala vlada RS zamenjati svet zavoda, pa je 
pot do razrešitve njegove največje težave – da v vodstvu 
Doma upokojencev ni on sam. Čas, ko je bila mama 
direktorica in sin član sveta zavoda, se, upam, ne bo 
nikoli ponovil. Očitni nepotizem takrat ni nikogar motil?“

V zadnjih letih je Dokl sprožil zoper sedanje vodstvo 
Doma številne ovadbe, Šemničkijeva pa trdi, da so se 
doslej vse pokazale kot neosnovane.

Foto: Črtomir Goznik
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Podarili jih bodo osmim druži-
nam iz lokalnega okolja, in sicer iz 
Ptuja, Cirkovc, Juršincev, Trnovske 
vasi, Majšperka in Destrnika. Izku-
piček letošnje Obarjade je znašal 
5.200 evrov. Gre za tradicionalno 
prireditev v času pred pustom, ko 
ekipe ptujskih ter okoliških podjetij 
in organizacij na prostem kuhajo 
piščančjo obaro. Prireditev je dru-
žabnega značaja s humanitarno 
noto in delčkom tekmovalnosti. 
Ocenjevalna komisija vsako leto iz-
bere tri najboljše obare, pripravlje-
ni obroki pa se razdelijo med obi-
skovalce. Z različnimi kulinaričnimi 
dobrotami so obložene tudi vse 
stojnice, ob katerih se kuha obara. 
Izkupiček od prijavnin in zbranih 
prostovoljnih prispevkov na stoj-
nicah organizatorji namenijo za 
pomoč družinam, ki se znajdejo v 
socialni stiski. Letos so se odločili, 
da bodo podarili velike gospodinj-
ske aparate. Ker vsega zbranega 
denarja niso porabili za nakup apa-
ratov, bodo preostanek izkupička 

namenili družinam, ki potrebujejo 
pomoč.

Po uspešno izpeljani Obarjadi 
se člani Lions kluba Ptuj že ozira-
jo proti novim projektom. Pred-

sednik Robert Čeh je povedal, da 
bodo maja proslavili 20-letnico 
delovanja. Slovesna prireditev 
bo v dominikanskem samostanu, 
zbrana sredstva bodo ponovno šla 

za dobrodelni namen. V bližnji pri-
hodnosti jih čakata še udeležba na 
akciji čiščenja okolja in krvodajalski 
akciji.

Na vsakoletni tradicionalni či-
stilni akciji se je okoli 90 občanov 
lotilo čiščenja kraja po dolgem in 
počez. Zbrali so se v vseh petih 
naseljih občine. Z odpadki so na-
polnili številne vreče, največ je bilo 
plastike, pločevink, tudi kakšna 
vreča z raznimi odpadki se je našla. 
V gozdovih so opazili odvržena ob-
lačila, nahrbtnike in drugo, ki naj-
brž ostajajo za migranti. »Najbolj 
problematične lokacije so jarki ob 
cestah, še posebej jarek in škarpa 
ob državni cesti Središče proti mej-
nemu prehodu – očitno smeti letijo 
kar iz avtomobilov in kamionov,« 
pove župan Jurij Borko in doda, da 
so naleteli tudi na dve črni odlaga-
lišči. Tako so pri Dravi ter v grmov-
ju južno od Središča ob Dravi našli 
nelegalno odlagališče gradbenega 
materiala. Foto: Arhiv občine

Čistilni akciji se je pridružilo tudi precej otrok.

Središče ob Dravi � Očistili občino

Pobrali za več vreč odpadkov
Pred kratkim so občino Središče ob Dravi olajšali za več vreč odpadkov.

Ptuj � Lions klub bo pomagal osmim družinam

Hladilniki, štedilniki in pralni stroji
Lions klub Ptuj, ki združuje 30 članov, je z denarjem, ki so ga zbrali na letošnji Obarjadi, pri podjetju El Dar 
nabavil velike gospodinjske aparate: pet hladilnikov, štiri pralne stroje, tri štedilnike in en štedilnik na drva.

Prejeli smo

Ali je bil to res 
nož v hrbet 
trnovskemu 
županu?

V zadnjih številkah Štajerskega tednika so se pojavili prispevki z 
udarnimi naslovi »Trnovski svetniki zavrnili proračun« in »To je bil nož 
v hrbet«, ki namigujejo, da nekateri trnovski svetniki poskušamo 
rušiti oblast in da imamo brezbrižen odnos do kulturne dediščine. 
V občinski svet Občine Trnovska vas smo bili vsi spodaj podpisani 
občinski svetniki izvoljeni že vsaj drugi mandat (ali več). Ves čas smo 
svojo funkcijo opravljali korektno in konstruktivno. S sprejemanjem 
kvalitetnih in premišljenih odločitev smo se trudili, da bi ob 
poznavanju utripa življenja lokalnega prebivalstva poskušali reševati 
težave, s katerimi se naši ljudje srečujejo. V skladu s fi nančnimi 
možnostmi občinskega proračuna smo bili in ostajamo zagovorniki 
fi nančne učinkovitosti, enakomernega razvoja kraja in dviga kvalitete 
življenja ljudi. Tudi pri prebiranju in potrjevanju prvotnega predloga 
proračuna za leto 2019 niso bili naši nameni in cilji nič drugačni. 

Kje se je torej zataknilo, da prvi predlog 
proračuna ni bil »na silo« potrjen?

Zataknilo se je, ker se z prerazporeditvijo sredstev, ki so bila 
prerazporejena od osnutka in do končne verzije prvega predloga 
proračuna nismo brez besed strinjali, ampak smo o nekaterih 
postavkah želeli razpravljati in poskušali doseči dogovor in 
popravek nekaterih »manjših« proračunskih postavk (da se npr. 
ohranijo sredstva, ki so bila predvidena za izvedbo prireditve ob 
občinskem prazniku, da se poviša postavka za plačo podžupana 
itd.).

Zataknilo se je, ker smo nekateri svetniki pred potrditvijo 
proračuna želeli imeti še dodatne informacije in razlage predvidenih 
večjih investicij (kot so stroški obnove pokopališča in obnova 
Simoničeve domači je).

Zataknilo se je, ker smo predlagali, da bi se obnova »Simoničeve 
domačije« izvedla v dveh delih (prvi del v letu 2019 in drugi del v 
letu 2020), saj za drugi del obnove občina še ni prejela odločbe, ki 
bi bila zagotovilo, da bomo dobili projekt sofi nanciran. Predvsem 
pa smo na seji želeli natančnejše informacije o tem, kakšno dodano 
vrednost bo prenovljena Simoničeve domačije prinesla občini, saj 
predvideni stroški obnove niso zanemarljivi. Po izjavi župana, da 
še ne moremo natančno vedeti koliko nas bo obnova Simoničeve 
domačije na koncu zares stala, in da je okvirna projektna ocena 
obnove nekje med 250.000 in 300.000 evrov smo izrazili bojazen, 
da se nam ne bo tudi tukaj zgodilo podobno kot pri »projektu 
obnove pokopališča«, kjer se je končna cena projekta glede na 
projektantsko oceno nerazumno povišala

Dalje se je zataknilo, ker smo želeli »uradno pojasnilo« (neuradnih 
razlag med občani kroži veliko) kaj točno namerava občina z 
zemljiščem na lokaciji Trnovska vas 40 – »Kirnova hiša ob cerkvi«, za 
nakup katerega smo v proračunu namenili 83.000 €.

Do konca pa se je zataknilo, ko je eden od svetnikov predlagal, 
da se pripombe, ki smo jih podali na seji vnese v predlog proračuna 
in se odločanje o proračunu prenese na naslednjo sejo. Župan 
predlaganega ni sprejel, proračun je dal na glasovanje in predlagani 
poračun ni bil potrjen.

Ker želimo, kakor vsa leta do sedaj tudi v bodoče konstruktivno 
delati v korist občanov, ki so nas izvolili, smo o proračunu ponovno 
razpravljali na izredni seji. Po burni razpravi smo zbližali nekatera 
stališča, se dogovorili za popravke in predlog proračuna potrdili na 
drugi izredni seji 26. marca.

Pri vsej tej »zgodbi« se želimo distancirati od lažnih namigovanj 
kolega občinskega svetnika, ki je preko družbenih omrežij 
občankam in občanom namigoval, da večina svetnikov »Simoničeve 
domačije« ne prepoznava kot kulturnega bisera in je občane pozival 
k podpori. Na ta nivo komuniciranja preko družbenih omrežij se 
nismo želeli spuščati, ker občanov ne želimo po nepotrebnem 
vznemirjati, v njih vzbujati negativizma ali celo sovražnega govora. 
S prirejeno »zgodbo o Simoničevi domačiji« si ne želimo nabirati 
poceni političnih točk. Čas bo prinesel resnico. 

Očitno nekateri demokracijo v občinskem svetu še vedno 
razumemo kot medsebojno sodelovanje, konstruktivno razpravo, 
dajanje pobud in vprašanj ter iskanje kompromisov pred sprejemom 
odgovornih odločitev. A zdi se, kot da pri nas ta »demokracija« 
dobiva neki drugi pomen. 

Na koncu se sprašujemo, ali morajo občinski svetniki zares biti 
le del poslušnega glasovalnega stroja brez lastne pameti in volje, 
da niso označeni za županove nasprotnike, ki mu z nožem v roki 
napadajo hrbet? Bi morali (da bi bil« mir pri hiši«) v občinskem 
svetu sedeti le tihi poslušalci in opazovalci, ki svojo vlogo reducirajo 
zgolj na glasovanje? Če je tako, potem mi svojih funkcij očitno ne 
razumemo.

Zbralo se jih je okoli 250, zbirna 
mesta so bila po posameznih na-
seljih. Akcijo so izvedli v vseh kra-
jih, razen Kidričevem, kjer se kra-
jani povabilu niso odzvali. „Res je, 
da v naselju bivajo stanovalci, ki so 
se sem povečini preselili. Ampak 
če za okolico ne bomo poskrbeli 
sami, potem ne vem, kakšno oko-
lje bomo pustili zanamcem,“ raz-
mišlja predsednik občinskega od-
bora za okolje in požarno varnost 
ter občinski svetnik Slavko Krajnc, 
ki je bil tudi koordinator sobotne 
čistilne akcije. Kot je povedal, se je 
akcije udeležilo okoli 250 občanov. 
Starši so s seboj pripeljali otroke, 
kar je po Krajnčevih besedah po-
hvalno. Skupno so zbrali okoli 14 
m3 odpadkov. Predstavniki posa-
meznih krajev so poskrbeli, da so 
zbrane smeti odpeljali na zbirni 

center v Kidričevem. Iz narave so 
tako odstranili različne odpadke, 
kot so pločevinke, plastenke, od-

padki iz gospodinjstva, vrečke in 
podobno. Bilo je tudi nekaj gum. 
„Ljudje bi morali biti toliko osveš-

čeni, da vrečk, polnih odpadkov, 
ne bodo odmetavali v gozdove, 
jarke ali na obronke cest. Imamo 
možnost, da odpadke v zbirnem 
centru oddamo brezplačno. Za-
vedati se moramo, da je treba 
odpadke za seboj počistiti,“ je še 
dodal Krajnc. Udeležence sobotne 
akcije je po posameznih lokacijah 
obiskal kidričevski župan Anton 
Leskovar.

Foto: MZ

Udeleženci čistilne akcije v Lovrencu na Dravskem polju

Kidričevo � Občinska akcija čiščenja okolja

Zbrali 14 m3 odpadkov
Občani Kidričevega so zadnjo soboto v marcu čistili okolje. Začeli so ob 9. uri, končali pa 
okoli poldneva, ko so se okrepčali še z malico.

Foto: Črtomir Goznik

V prodajalni z gospodinjskimi in tehničnimi aparati El Dar so predstavniki Lions kluba Ptuj prevzeli hladilnike, 
pralne stroje in štedilnike. Na fotografi ji so (z leve) tajnik kluba Ivan Božičko, direktor podjetja El Dar Robert 
Kokol, predsednik kluba Robert Čeh in vodja Obarjade Igor Kolar.
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Obiskovalci so si njihove starodobne lepotce, med katerimi so bila 
tako osebna vozila kot traktorji, lahko najprej ogledali na parkirišču 
pred trgovino, nato pa so jih lahko občudovali še med vožnjo po sre-
dišču Trnovske vasi in slednjič na cilju pred večnamensko dvorano, v 
kateri je potekalo snemanje televizijske oddaje Polka in majolka. V njej 
je sodelovalo veliko domačih ansamblov in skupin, predstavili so se 
harmonikarski orkestri, tekmovali pa so tudi mladi glasbeni talenti in 
domača kulturna društva.

»Očistili smo okolico Pušnikove domačije, predvsem teren, kamor 
bomo pripeljali ovce ali koze. Postavili smo 50 stebrov za ograjo za 
drobnico. Teren je zelo strm oz. zahteven, čaka nas še precej dela,« 
je povedal vodja delovne akcije Jože Vogrinc. V preteklih akcijah so v 
nastajajočem visokodebelnem sadovnjaku že posadili nekaj sadnega 
drevja, nekaj ga še bodo. Kmeta, ki bi v Nadolah pasel svojo drobnico, 
na občini še iščejo.

Župan Anton Butolen je povedal, da pravkar pripravljajo projekt, 
s katerim se bodo na razpisu LAS Haloze potegovali za evropska 
sredstva: »Del Pušnikove domačije bi namenili etnološki zbirki, drugi 
del pa bi oddajali v turistične namene.« Naslednja delovna akcija pri 
Pušnikovi domačiji je napovedana že za jutri, 10. aprila, po 15. uri.

Žetale � Delovna akcija na Pušnikovi domačiji

Kdo bo pasel ovce?
Prostovoljci so ob obnovljeni Pušnikovi domačiji v Nadolah iz-
vedli delovno akcijo.

Trnovska vas � Pred oddajo Polka in majolka

Povorka bolfenških 
starodobnikov
V večnamenski dvorani v Trnovski vasi so peli in igrali domači 
ansambli, uvod v prireditev pa je bila predstavitev starih vozil 
in traktorjev.

Foto: arhiv Občine Žetale

Ob Pušnikovi domačiji so v preteklih letih izvedli že več delovnih akcij, 
na zadnji od njih so našteli 14 prostovoljcev.

Foto: SD

»Spoznajte edinstven košček 
Slovenije, kjer se prepletajo tradi-
cija, kultura, zgodovina, odlična 
kulinarika, vina za vse okuse sveta, 
pridelki, izdelki in nepozabna doži-
vetja,« na prvi vikend odprtih vrat 
(od 12. do 14. aprila) vabijo občine 
Ormož, Središče ob Dravi in Sveti 
Tomaž skupaj z ormoškim zavo-
dom za turizem, kulturo in šport 
ter več kot 50 lokalnimi ponudniki, 
ki se ponašajo s certifi katom kolek-
tivne blagovne znamke Jeruzalem 
Slovenija. Na območju celotne de-
stinacije Jeruzalem bodo potekale 
raznolike aktivnosti. Obiskovalci 
bodo tako lahko poskusili številne 
lokalne dobrote, kot so ocvirkov-
ka, prekajen jezik, domač kruh in 
zaseka, degustirali med, odlična 
vina in domače pivo, se preizkusili 

v jahanju ter se popeljali s kočijo ali 
podali na pohod med goricami, si 
ogledali kmetije in kleti, pa muzej-
ske zbirke in Ormoške lagune, iz-
delali uporabne stvari iz zamaškov 
ali se poizkusili v številnih drugih 
delavnicah. Otroke čaka tudi lov 
na zaklad po ormoškem grajskem 
parku. 

»Zelo se veselimo teh vikendov 
odprtih vrat. Živimo v biseru Slove-
nije, v biseru Prlekije. Velik interes 
nam je, da to zgodbo približamo 
vsem, ki nas želijo videti. Vikendi 
odprtih vrat bodo zagotovo poka-
zali bistvo, ki ga premoremo; od 
različne kulinarike, lepih razgledov 
do zgodb posameznikov, vinarjev 
in vsega, kar k temu sodi. Vsakdo, 
ki nas bo obiskal, bo dobil prijetno 
dobrodošlico, ogled in pokušino,« 

napoveduje župan občine Ormož 
Danijel Vrbnjak, ki pravi, da bodo 
tovrstne aktivnosti nadaljevali tudi 
v prihodnje: »Vse do martinovanja 
bomo obiskovalcem pričarali za-
nimivosti našega območja ter naš 
vinorodni okoliš predstavili v naj-
boljšem pomenu besede.« 

Gostov ne bodo 
obravnavali kot 
množične turiste

Središki župan Jurij Borko je na 
nedavni tiskovni konferenci glede 
promocije destinacije Jeruzalem k 
temu pristavil, da so mnogi lokalni 
ponudniki prepoznali priložnost, 
ob tem pa dodal: »Pomembno je, 
da poskusimo pridobiti čim več 
obiskovalcev izven našega obmo-

čja, ki bodo širili našo zgodbo in 
veliko povedali o naših lepotah in 
ponudbi«. V turistični uspeh De-
stinacije Jeruzalem verjame tudi 
župan občine Sveti Tomaž Mirko 
Cvetko: »Predstavili se bodo mno-
gi, ki so sicer z vidika turizma sedaj 
že zelo močni, a tokrat drugače, 
saj stopajo skupaj – povezani pod 
skupno blagovno znamko.« 

Direktorica ormoškega zavoda 
za turizem, kulturo in šport Andre-
ja Brglez pa je ob koncu poudarila, 
da gostov, ki bodo obiskali Desti-
nacijo Jeruzalem, ne bodo obrav-
navali kot množične turiste, tem-
več kot posameznike, ki znajo ter 
si želijo uživati v naravi, v svojem 
miru, predvsem pa v odlični kulina-
riki, vinu in družbi dobrih ljudi.

Ormoško � Ta konec tedna zgodovinski dogodek

V Destinacijo Jeruzalem vabi 
vikend odprtih vrat
Tri prleške občine v Destinaciji Jeruzalem Slovenija bodo ta konec tedna prvič v zgodovini v znamenju 
vikenda odprtih vrat. Z verigo več kot 50 lokalnih ponudnikov bodo obiskovalcem predstavili svojo po-
nudbo ter poskrbeli za kup prireditev in doživetij.

Foto: MH

Z leve: župan občine Sveti Tomaž Mirko Cvetko, župan občine Središče ob Dravi Jurij Borko, župan občine Ormož Danijel Vrbnjak ter direktorica Javnega 
zavoda za turizem, kulturo in šport občine Ormož Andreja Brglez.

V okviru sejma Flora so se dijaki-
nje ptujske Ekonomske šole ude-
ležile 10. državnega tekmovanja iz 
aranžerstva ter osvojile zavidljive 
rezultate.

Tekmovanje je potekalo v petek, 
15. marca, na Celjskem sejmu, or-
ganizatorica pa je bila Vesna Emer-
šič, učiteljica na Ekonomski šoli 
Šolskega centra Ptuj.

Tokratni uspehi so toliko po-
membnejši, saj je šlo za prvo pred-
tekmovanje za SloveniaSkills 2020. 
Mladi strokovnjaki so se pomerili v 
aranžerstvu in cvetličarstvu. „Naj-
uspešnejši se bodo udeležili naci-
onalnega tekmovanja v poklicnih 
spretnostih SloveniaSkills, ki bo 
potekal v več kot desetih različnih 
poklicnih panogah. Zmagovalci se 
bodo leta 2020 udeležili tekmo-

vanja EuroSkills v Gradcu. Gre za 
prestižno evropsko tekmovanje 
mladih strokovnjakov, starih med 

18 in 25 let, ki bienalno tekmujejo 
v več kot 37 različnih poklicnih pa-
nogah,“ pravi Emeršičeva, ki se-

veda upa, da bodo med temi tudi 
ptujske dijakinje. Te pod njenim 
mentorstvom vztrajno vadijo in se 

pripravljajo na nove izzive. Njihovi 
tokratni rezultati dokazujejo, da so 
na izjemno dobri poti. 

„Udeležba na EuroSkills omo-
goča mladim talentom edinstveno 
izkušnjo in znanje, da postanejo 
najboljši v svoji panogi,“ je prepri-
čana ravnateljica Ekonomske šole 
ŠC Ptuj Darja Harb.

Priznanja in pokale najboljšim 
udeležencem tokratnega držav-
nega tekmovanja so podelili prav 
na Ptuju. Letos je sodelovalo 14 
tekmovalcev iz štirih šol: zraven 
ptujske Ekonomske šole še Šola za 
hortikulturo in vizualne umetnosti 
Celje, Srednja trgovska šola Mari-
bor, Šolski center Srečka Kosovela 
Sežana. 

Naloga dijakov je bila postaviti 
prodajno okno za pekarsko in sla-

ščičarsko opremo. Poskrbeti je bilo 
treba za predstavitvene table in 
konceptne liste, barvanje otokov, 
izdelavo dekoracije in postavitev 
prodajnih izdelkov. 

Ocenjevanje je potekalo v treh 
kategorijah: dijaki, študenti oz. 
mladi zaposleni in skupno.

Med dijaki je drugo mesto za-
sedla Lana Kostanjevec, prvo Meri 
Potočnik, obe dijakinji ptujske Eko-
nomske šole. Obe sta tudi v kate-
goriji skupno najboljših, torej med 
dijaki, študenti in mladimi zaposle-
nimi. Te so si pridobile vstopnico 
za Sloveniaskills 2020. V skupnem 
seštevku je Lana Kostanjevec za-
sedla tretje, Meri Potočnik pa prvo 
mesto. Na šoli so z doseženimi 
uspehi izjemno zadovoljni. 

Foto: ČG 

Ptuj � Aranžerke z odličnimi rezultati na državnem tekmovanju

Sladke zmage bodočih ptujskih aranžerk
Bodoče aranžerke, ki obiskujejo Ekonomsko šolo Ptuj, z izjemnimi uvrstitvami na različnih tekmovanjih nenehno do-
kazujejo, da imajo ogromno znanja, veščin in ročnih spretnosti. Na državnem tekmovanju v aranžerstvu so se kot naj-
boljše v državi izkazale v postavitvi prodajnega okna za pekarsko in slaščičarsko opremo. In si dobro tlakovale pot do še 
enega, še  kako pomembnega tekmovanja. 
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Luka in njegova mama sta na 
sprehodu po Ptuju opazovala ciga-
rovce na ptujski tržnici, predvsem 
pa ljudi, ki so se ustavljali v hladu 
pod njihovimi krošnjami. Kljub tru-
du meščanov, pa tudi mestnega 
goloba, vrabčka, mravlje in polža, 
so drevesa nekega dne drugo za 
drugim padla, mesto pa je prep-
lavila žalost. Zgodba se bolj kot s 
piko sklene z vprašajem: »Se je to 
moralo zgoditi zato, da bodo ljud-
je ugotovili, kako pomembna so 
drevesa v mestu? Da imajo dušo? 
Kajti mesta brez dreves so kot te-
lesa brez duše.«

Upokojena vzgojiteljica Tereza 
Vidovič se je iz Prekmurja na Ptuj 
preselila šele pred petimi leti, a je 
ponosno povedala: »Mnogi Ptu-
jčani mi pravijo, da sem bolj 'ptu-
jska' kot Ptujčani.« Takoj po pose-
ku dreves na ptujski tržnici je skle-
nila o tem napisati knjigo. Navdih 
jo je ulovil v eni od ptujskih kavarn, 
zgodba se je tako porodila kar na 
računih in raznih listkih, ki so pač 
bili pri roki. Vidovičeva je pouda-
rila, da je knjiga namenjena odra-
slim, da jo preberejo otrokom: »Ti 
jo bodo potem brali sami in kasne-
je spet svojim otrokom … Knjiga 
ni sladkorna pena, ki jo poješ in je 
ni več; knjiga je vedno zanimiva.«

Več dreves … 
in ristancev

S slikanico Drevesa želijo ži-
veti je avtorica želela otrokom 
predstaviti vrednost dreves, odra-
sle pa spodbuditi, da svoj naraščaj 
večkrat pripeljejo v mesto: »Na 
mestnih ulicah si želim več dreves 
… in ristancev.« 

Pri tem se je politiki izognila: 
»Navdih je res lokalni, a takrat so 
drevesa sekali tudi v Mariboru in 
Novem mestu, skoraj povsod. Dre-
vesa v moji zgodbi je posekal veliki 
čevelj. Čevelj sicer ni čevelj; vanj 
mora nekdo stopiti …«

Slikanica je, sporočilu primer-
no, tiskana na biorazgradljivem in 
recikliranem papirju; zanjo torej ni 

bilo posekano nobeno drevo. Izšla 
je v samozaložbi, v petih stotnijah 
izvodov. Knjigo bodo na pot v širni 
svet pospremili 19. aprila ob 18. uri 
v ptujskem Muzikafeju. Pogovor s 
pisateljico bo vodil Andrej Okreša, 
gostili bodo tudi ilustratorko slika-
nice Vesno Kitthiya, zapela bo Mo-
nika Kelenc – motivatorka.

Ptuj � Tereza Vidovič izdala otroško knjigo Drevesa želijo živeti

Knjiga ni sladkorna pena, 
ki jo poješ in je ni več
Dobro leto po poseku so drevesa s ptujske mestne tržnice znova ozelenela, tokrat v otroški knjigi Drevesa 
želijo živeti. Napisala jo je Tereza Vidovič, uredila Liljana Vogrinec, ilustracije so delo Vesne Kitthiya.

V počastitev jubileja bodo maja in junija organizirali različne prire-
ditve, načrtujejo pa tudi izdajo zbornika o društvu in pri tem prosijo 
za pomoč. »Veseli bomo, če nas kontaktirate vsi, ki imate pri sebi 
kakršnokoli pisno ali slikovno gradivo ter informacije, ki bi jih bilo vred-
no deliti naprej. Mogoče ste bili nekoč sami del tekmovalne desetine, 
ste pomagali pri izgradnji gasilskega doma, pri izvedbi veselice ali pa 
je bil kak vaš sorodnik član našega društva. Vsak nov podatek nam bo 
pri zapisovanju zgodovine prišel prav, saj ne želimo, da bi karkoli odšlo 
v pozabo,« so pozvali v PGD Sela. Pokličete lahko Anjo Mohorko (041 
835 243) ali Matjaža Klasinca (031 747 372). Zbornik nameravajo selski 
gasilci predstaviti junija, na slavnostni seji društva.

Tako učence kot delavce šole sta s koncertom uglasbene poezije 
prijetno presenetila pevka Ditka in pesnik Feri Lainšček. Učenci so 
pripravili razstave o projektih in aktivnostih, ki so v preteklih letih bo-
gatili vzgojno-izobraževalno delo na šoli. V Vidmu pri Ptuju so gostili 
tudi učence in učitelje iz partnerske šole v Pančevu v Srbiji, praznova-
nje pa so zaokrožili s prireditvijo v šolski telovadnici.

Nastopila je približno polovica vseh učencev videmske osnovne 
šole (teh je 328), zastopani so bili vsi razredi. Učenci so se predstavili 
s petjem, pa s plesom na kolesih ali s kuharskimi pripomočki, recitira-
li so šolsko himno, sestavili šolsko maskoto Klopotka, ob Mozartovi 
glasbi razložili zapletene matematične in fi zikalne enačbe, kuhali, iz-
vedli celo znanstveni eksperiment ter opozorili na varnost v prometu 
in ekološke težave …

Prireditev je pohvalila tudi vodja Sektorja za osnovno šolstvo na 
Ministrstvu za izobraževanje, znanost in šport Mateja Dover Emeršič, 
predstavnica Zavoda za šolstvo Romana Fekonja je bila navdušena 
nad uvajanjem novih metod dela v šoli, delo šole je pohvalil župan 
občine Videm Branko Marinič. Prireditev so z obiskom počastili še 
ravnatelji sosednjih, haloških in hrvaških šol, pa tudi partnerskih šol 
iz Pančeva v Srbiji.

Ravnatelj videmske šole Robert Murko se je ob jubileju šole in odlič-
no izvedeni prireditvi zahvalil tako učencem kot zaposlenim. Zaželel si 
je le, da bi končno dobili večjo telovadnico: »Obljubljajo nam novo, v 
kateri bodo lahko vsi obiskovalci prireditve sedeli ...« Praznovanje so 
na videmski šoli sklenili z vodilom: »Želje se izpolnijo z delom in skupaj 
z ljudmi, ki si zaupajo in znajo.«

Videm � Četrt stoletja Osnovne šole Videm

Želijo si večjo telovadnico
25 let delovanja so na Osnovni šoli Videm obeležili s koncertom, 
razstavami in prav posebno, multimedijsko podprto prireditvijo.

Videm � Ob 70-letnici PGD Sela 

Izdali bodo zbornik
V Prostovoljnem gasilskem društvu (PGD) Sela bodo letos obe-
ležili 70-letnico delovanja, ob tej priložnosti »pomoč« izjemoma 
potrebujejo gasilci …

Pred petnajstimi leti, natančne-
je 17. aprila 2004, so ljubitelji zbo-
rovskega petja v Društvu upoko-
jencev Velika Nedelja ustanovili 
mešani pevski zbor. Od vsega za-
četka ga vodi Elizabeta Krabonja, 
prvi zborovodja pa je bil Konrad 
Kostanjevec. Leta 2007 je dirigent-
sko palico prevzela profesorica 
glasbe Renata Horvat, trenutno 
jo zaradi porodniškega dopusta 
nadomešča profesorica Larisa Ju-
vančič.

Zbor, ki danes šteje 18 članov, se 
lahko pohvali z bogato zgodovino. 
Vsakoletno se udeležujejo najra-
zličnejših prireditev po občini in 
drugod po državi, tudi izven meja. 
Izdali so svojo zgoščenko in kase-
to. »Vse obdobje smo glasnik slo-
venske pesmi na nastopih doma 
in drugje. Znanje pridobivamo 
na vajah, ki jim imamo enkrat te-
densko. V vseh teh letih smo imeli 
več kot 700 vaj, sodelovali pa smo 
na več kot 200 nastopih. Nastopali 

smo na proslavah, jubilejih in dru-
gih dogodkih, prirejali samostojne 
koncerte in gostovali po Sloveniji. 
Prav povsod smo bili toplo sprejeti 
ter deležni pohval in priznaj. Med 
najodmevnejšimi bi izpostavila sre-
čanje kulturnih skupin Treh dežel v 
Beljaku, srečanje pevskih zborov 
Štajerska poje na Vurberku, Tabor 
slovenskih pevskih zborov Šentvid 
pri Stični, državno razstavo Dob-
rote slovenskih kmetij na Ptuju ter 
vrsto drugih nastopov, ki so posta-

li že tradicionalni,« je na minulem 
koncertu delovanje zbora strnila 
vodja Elizabeta Krabonja. 

Ob prepevanju številnih pesmi 
so se jubilantom na odru kot go-
stje pridružili velikonedeljski učen-
ci, mladi virtuoz Domen Zadravec, 
Ljudski godci pod vodstvom Vik-
torja Kajzbe, rogisti Zveze lovskih 
družin Ptuj-Ormož, mešani pevski 
zbor DU Ivanjkovci in Kvartet Je-
ruzalem.

Ormož � Mešani pevski zbor

Praznovali 15 let skupnega prepevanja
Mešani pevski zbor Društva upokojencev Velika Nedelja prepeva že 15 let. Lep jubilej so pred kratkim obeležili s sa-
mostojnim koncertom, ki so ga organizirali v velikonedeljskem hramu kulture.

Foto: MH

Mešani pevski zbor Društva upokojencev Velika Nedelja

Foto: arhiv Osnovne šole Videm

Na Osnovni šoli Videm se novosti ne bojijo.

Foto: ČG

Tereza Vidovič je pred leti izdala poučno knjigo Fižol na robu gozda in letos knjigo Drevesa želijo živeti, snuje pa 
že tretjo knjigo – o vodi.
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Novo vozilo bodo uporabljali 
predvsem za prevoz na intervencije 
po kraju in tudi širše, saj gre za osre-
dnjo gasilsko enoto v občini Mar-
kovci. Z novim kombijem pa bodo 
prav tako varnejši prevozi moštva 
na razna tekmovanja, srečanja in 
drugo. Nov rdeči VW Transporter, 
na katerega so namestili opremo, 
je stal vsega skupaj okoli 47.000 
evrov. Večino sredstev, 35.000 
evrov, je prispevala tamkajšnja ob-
čina. 

V društvu, ki bo prihodnje leto 
praznovalo častitljivih 110 let delo-
vanja, je 90 članov. Na leto posre-

dujejo 20- do 30-krat. Veliko pou-
darka pa dajejo tudi vključevanju 
mladih v gasilske vrste. Tako so ob 
slovesnem prevzemu novega kom-
bija v kulturnem programu nastopili 
prav pionirji in pionirke. S simpatič-
nim programom so med drugim 
predstavili zgodovino razvoja opre-
me društva ter tudi zapeli. Na slove-
snosti je prisostvovalo kar 250 gasil-
cev iz sosednjih gasilskih društev in 
tudi od drugod, med njimi gasilci iz 
avstrijskega FF Bad Waltersdorf in 
hrvaškega DVD Lovrečan-Dubrava, 
s katerimi so pobrateni. Poleg pred-
sednika PGD Bukovci Petra Majcna 

sta zbrane nagovorila župan Milan 
Gabrovec ter predsednik OGZ Ptuj 
Marjan Meglič. Podelili so tudi zah-
vale vsem donatorjem in botrom 
novega vozila.

Kot se za takšno priložnost spo-
dobi, je potekala tudi simbolična 
izročitev ključa novega vozila. Naj-
mlajša pionirja sta ključe predala 
županu, ki jih je nato izročil pred-
sedniku PGD Bukovci, ta poveljniku 
Janku Fišingerju, slednji pa skrbniku 
vozila Nejcu Zeleniku. Vozilo je bla-
goslovil domači župnik Janez Mau-
čec. 
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Skupina Zaka pa ne je nas-
tala pred šestnajstimi leti na 
pikniku, kjer so se zbrali štir-
je fantje: Rok, Blaž, Gašper in 
Matej, kasneje vsi ustanovitelji 
skupine. Zasedba je v samem 
začetku štela pet članov, vendar 
so fantje kmalu potrebovali po-
moč še enega člana, ki je skrbel 
za prepoznavno solo kitaro, in 
tudi pomoč dekleta. 

Tako je zasedba že skoraj od 
samega začetka sedemčlanska: 
Rok Smrke (trobenta, bobni), 
Blaž Lesjak (bariton, kontra-
bas), Gašper Jazbinšek (kitara, 
klaviature), ob ustanovitvi tudi 
harmonikar, Franci Aci Gajšek 
(klarinet), Matic Viher (harmo-
nika, klaviature), Drago Jambrek 
(električna kitara, bas kitara, vo-
kal) ter Ljubica Špurej Jazbinšek 
(vokal, povezovanje). „Vsi jemlje-
mo glasbo in skupino za hobi, za 
zelo, zelo resen hobi,“ poudarjajo. 
Za ime ansambla je zaslužen oče 
basista Blaža. Ideja se je porodila 
že na samem začetku, na pikniku, 
ko so fantje kot eno dejali – Zaka 
pa ne. Preigravajo narodno-za-
bavno in tudi zabavno glasbo.

„Zelo radi ustvarjamo tudi av-
torsko glasbo, v začetku smo jo 
ustvarjali sami, sedaj nam pri tem 
pomagajo različni avtorji besedil 
in glasbe. Še posebej bi izpostavil 

odgovorni mlajši glasbeniki, ki so 
na to sceno prinesli nekaj novitet, 
svežine, drugačen stil oblačenja, 
drugačen način igranja. Če je 
poslušalcem ta glasbe všeč, ali gre 
v pravo smer, pa velikokrat po-
vedo sami tudi na vseh socialnih 
omrežjih.

„Ne glede na vse nastope in 
igranja, ki jih ansambli izvaja-
mo, so festivali narodno-zabavne 
glasbe še vedno nekaj posebnega. 
Tam se glasbeniki družimo, ve-
selimo, pojemo in igramo, če pa 
na festivalu osvojiš še nagrado, je 

nek poseben občutek, kot plačilo 
za vse, kar si do tistega trenutka 
ustvaril za glasbo, tako da smo 
mnenja, da so festivali nekaj, kar 
ansambel potrebuje,“ pa je mne-
nje Ansambla Zaka pa ne o festi-
valih.

Načrtov jim ne manjka, še nap-
rej se bodo trudili ustvariti nove 
skladbe, čaka jih tudi izdaja CD-
-plošče. Za zdaj pa ostaja skriv-
nost še en njihov veliki projekt, ki 
ga bodo ljubiteljem narodno-za-
bavne glasbe pravočasno oznanili.

Foto: zasebni arhiv

Ansambel Zaka pa ne

našega zadnjega avtorja, Klemna 
Glynna Arha. Repertoar redno 
obnavljamo, kot železni repertoar 
pa ostajajo skladbe, ki jih eno-
stavno ne moreš prenehati igrati,“ 
pove Drago Jambrek.

Glasba, ki jo izvajajo, je ne gle-
de na avtorstvo nekaj posebnega, 
ker jo izvajajo na nek poseben 
način. To je težko opisati z bese-
dami, to je treba doživeti na nji-
hovih nastopih, pravijo. „Zmeraj 
ko nastopamo, smo na vajah, ko 
izvajamo glasbo, se zgodi nekaj 
posebnega v celoti, ki zazveni, 
ali je to drugačen obrat pri kita-
ri, harmoniki ali se vokalno kaj 
obrne v drugo smer, skratka zme-

raj je nekaj novega, drugačnega 
svežega, predvsem pa poslušljive-
ga. Nastopamo po celi Sloveniji, 
tudi v tujini, vendar redko. V 
šestnajstih letih smo nastopili nič 
kolikokrat, nekateri nastopi pa so 
bili prav posebni,  kot npr. nastop 
na Slovenski polki in valčku, Na-
rečni popevki ipd.“ 

Člani ansambla Zaka pa ne pri-
hajajo iz družin, kjer se je vedno 
pela in poslušala narodno-zabav-
na glasba. Človek brez tega težko 
živi, če je s tem živel že od malih 
nog. Slovenska narodno-zabavna 
scena pa je danes precej drugačna 
od tiste, ki smo jo poznali nekoč. 
Za to so po njihovem mnenju 

Na srečo pa ni bilo tako, prvega 
aprila je modna trgovinica v Ulici 
heroja Lacka 1 ponovno odprla 
vrata. 

Zasijala je v novi podobi in z 
novo nosilko dejavnosti, Marijo 
Čoh, ki je že doslej delala v njej, 
tako da zelo dobro pozna njen 
utrip, stranke, njihove želje, priča-
kovanja. Tudi ime je ohranila, saj 

se zaveda, da ga modne pozna-
valke že zelo dobro poznajo, kot 
so se dodobra navadile tudi na 
samo lokacijo trgovinice. Še nap-
rej bo skrbela za kakovostno po-
nudbo oblačil svetovno priznanih 
blagovnih znamk, kot so Desigu-
al, s. Oliver in Salsa za vse prilož-
nosti, modne dodatke, torbice, 
šale, tudi nogavice in dokolenke, 

ki imajo znak slovenskega izdelo-
valca. Razmišlja pa tudi o obogati-
tvi ponudbe, predvsem z oblačili 
za poslovno žensko, ki gradi na 
nekdanji blagovni znamki Mure. 

„Ni mi vseeno za Ptuj, za staro 
mestno jedro, ki mora živeti in 
mora imeti čim več kakovostne 
ponudbe. S tem, ko sem se odlo-
čila, da bom Deisi modo ohranila, 
tudi sama pomagam pri oživljanju 
starega mestnega jedra. Pri svo-
jem delu uživam, še posebej pa, 
ko vidim zadovoljne stranke, ki so 
našle tisto, kar so iskale. Seveda si 
želim, da bi jih bilo čim več, ki bi se 
redno vračale. Naše mesto je zelo 
lepo, zasluži si, da ga čim pogo-
steje obiskujemo, kot si podjetni-
ki in obrtniki v starem mestnem 
jedru želimo, da bi nam uspelo, da 
bi lahko še dolgo s svojo ponudbo 
polnili mesto, privabljali tako do-
mačine kot tudi obiskovalce. Ne 
gre samo za našo prihodnost, gre 
tudi za prihodnost mesta, njegov 
razvoj,“ je povedala Marija Čoh, 
zadovoljna, da so se nekdanje 
stranke vrnile že kmalu po ponov-
nem odprtju Deisi mode.

Ptuj � Deisi moda ponovno odprla vrata

Zadovoljne modne poznavalke 
in navdušenke
Ko se je pred kratkim na vratih trgovine Deisi moda pojavil napis Renoviramo 
za vas, je večina pomislila, da je še en lokal v starem mestnem jedru prenehal 
delovati.

Foto: Črtomir Goznik

Marija Čoh: „Deisi moda ostaja zvesta Ptuju in ljubiteljicam modnih 
oblačil uveljavljenih blagovnih znamk.“

Markovci � PGD Bukovci prihodnje leto praznuje 110 let

Nov kombi za gasilce
Nov gasilski kombi VW Transporter, ki so se ga pred kratkim razveselili v Prosto-
voljnem gasilskem društvu Bukovci, bo nadomestil več kot 20 let staro vozilo.

Foto: Arhiv PGD Bukovci

 Nova pridobitev PGD Bukovci

SKRINJA SLOVENSKIH VIŽ  —   Ansambel Zaka pa ne

Glasba, ki je nekaj posebnega, instrumentalno in vokalno
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

cvetačna juha, 
korenjeva musaka, 
zelena solata, 
kompot

juha, rižota s 
piščančjim mesom, 
endivija, skutni žepki

zelenjavno-mesna 
enolončnica, žemeljni 
narastek

fižolova kremna juha, 
kaneloni z gobami, 
rdeča pesa v solati, 
zapečene skutne 
palačinke

ričet s prekajenim 
mesom, kakavove 
rezine

goveja juha, svinjski 
zrezki v naravni 
omaki, kuskus, 
motovilec, kremne 
rezine

dušen ohrovt 
s krompirjem, 
kuhana govedina 
(iz nedeljske juhe), 
sadje

Ko sonce pripeka, se tudi zemlja preveč segreje. V takih raz-
merah pa tudi korenine rastlin ne funkcionirajo normalno. Tako 
so rastline v stresu ne samo zaradi previsokih temperatur, ampak 
tudi zato, ker nimajo dovolj hranil. Če zemljo zasenčimo z zastir-
ko, bo hladnejša. 

Poletne nevihte neusmiljeno tolčejo tudi po zemlji. Kmalu za 
njimi pa sonce ponovno pripeka. Zemlja okoli rastlin se zelo hit-
ro zbije. V njej ni več zraka, zato je tako razraščanje korenin in 
obnavljanje koreninskih laskov močno oteženo. V okolici korenin 
pa preživijo samo mikroorganizmi, ki za svoj obstoj in razmno-
ževanje ne potrebujejo veliko zraka – škodljive glivice in bakteri-
je. Gnitje korenin ob prvem dežju je tako zagotovljeno. Zastirka 
kot odeja prepreči tako zbijanje tal, zemlja ostane zračna in s tem 
primerna za rast in razvoj koreninic naših vrtnin. Vsako leto se 
srečujemo tudi z daljšimi ali krajšimi obdobji suhega vremena. 
To, da prekrita tla ne omogočajo hitre rasti plevelov, je samo do-
datna prednost zastirke. V ta namen bi morala biti zastirka precej 
debela, kar pa pogosto ni primerno.

Zastirke iz divjih rastlin imajo še dodatne 
funkcije pri varstvu zemlje in rastlin

Najpogosteje na vrtu uporabljamo pokošeno travo z zelenice, 
saj je najbolj pri roki. A nekatere druge rastline lahko še dodatno 
okrepijo koreninske sisteme naših rastlin, lahko celo odvračajo 
škodljivce.

Omenila sem že uporabo gozdne praproti kot zastirko. Vsebuje 
kemične snovi, ki so za polže zelo neprijetne, da ne rečemo stru-
pene. Prav tako odvračajo tudi talne škodljivce, kot so koreninske 
uši in celo strune. Ker prihaja čas porove zavrtalke (muhe), mo-
goče izkoristite kakšen dan za izlet v gozd, pri tem pa si narežite 
samo toliko praproti, kot je potrebujete. 

Tudi koreninskih uši je manj, vonja naštetih divjih rastlin ne ma-
rajo tudi bolhači. Tukaj moram omeniti, da seveda ne uporablja-
mo bele gorjušice, lahko pa uporabljamo liste in dele paradižnika.

Mnogi me sprašujejo, kaj pa iglice in listje iz gozda. Za oboje je 
znano, da razpada zelo počasi, vsebuje tudi veliko tanina, posebej 
listje hrasta in oreha. Vse to pa deluje negativno na prisotnost 
mikroorganizmov v tleh. Ker razpada počasi, lahko naslednje 
leto taka zastirka (enako velja za lubje) povzroča težave pri setvi, 
predvsem drobnega semena. Iglice zemljo tudi zakisajo. Zato pa 
je taka zastirka povsem primerna, celo priporočljiva na okrasnih 
gredicah, iglice okoli kisloljubnih rastlin. 

Zastirka iz mete bo sčasoma zagrenila življenje mravljam na va-
šem vrtu, okoli sadnega in okrasnega drevja pa jim bo preprečila 
dostop v krošnje. 

Porova zavrtalka, čebulna muha je že tu
Pretekli teden sem na čebuli, letos pa tudi na česnu in drobnja-

ku, opazila prve znake izletavanja porove zavrtalke, kot je pravil-
no ime za čebulno muho. Zato je zdaj nujno, da posevke lukovk 
pokrijete. Pred tem lahko potresete tudi pepel, če ga imate. Bolje 
je pokrivanje preko opore, a tudi plosko pokrivanje, direktno pre-
ko rastlin, je bolje kakor nič. Tisti, ki ste se odločili za uporabo 
pripravkov, lahko točno v času, ko izide ta članek, uporabite pe-
linov čaj, čaj iz listov rabarbare ali pa v trgovinah nabavite pri-
pravek, ki vsebuje spinosad. Registriran je sicer samo za resarje, a 
tudi ti se na posevkih že množično pojavljajo. Nujno pa je, da na 
njivah uporabite večjo količino vode (vsaj 500 l/ha), na vrtovih pa 
curke brozge usmerite na zemljo ob steblih lukovk, saj so tam jaj-
čeca in ličinke. Z naravnimi, doma narejenimi pripravki zalivanje 
nadaljujte potem vsakih 10 dni do 15 maja. 

Foto: Miša Pušenjak

Najenostavnejša in poceni je pokošena trava z domače zelenice.

Zastirka iz pokošenih kopriv in/ali gabeza pomeni dodatno gno-
jenje z dušikom, kalcijem, in če dodamo gabez, še s kalijem. Obe 
rastlini sta znani po tem, da ju namakamo in z vodo pravzaprav tudi 
gnojimo. Podoben, čeprav manjši učinek dosežemo tudi, če ju upo-
rabljamo kot zastirko.  

Okoli nas je povsod tudi veliko bezga. Zastiranje tal z bezgom bo 
vsaj v začetku nekoliko zasmradilo polžem pohod na vrt. Podob-
no velja tudi zastiranje tal z zlato rozgo. V ta namen bi bilo treba 
zastirko obnavljati vsaj tedensko. Polžem smrdi tudi bela gorjušica. 
Podobno deluje tudi preslica, v tem primeru je lahko tudi močvirska. 

Zeleni nasveti

Katere so najpomembnejše prednosti zastrtih tal
Zemlja, ki je naše prvo in najpomembnejše orodje na vrtu, je občutljiva. Rastline bodo zdrave samo, če bo zračna, vlažna in živa. Vse to pa v poletni vročini, v pomladanskih in jesenskih 
neurjih zagotavlja prav zastirka. Rastline lahko hranila dobijo samo, če so v okolici njihovih korenin prisotni tudi številni in različni mikroorganizmi. Ti pa ne marajo poletne vročine. 

Sestavine: 8 dag masla, 20 dag sladkorja, 2 jajci, 1/4 l mleka, 25 dag moke, 1 pecilni prašek, 2 žlici kakava ali čo-
kolade.
Maslo, sladkor in rumenjaka dobro zmešamo. Nato izmenično dodajamo mleko in moko, v katero smo vmešali 
pecilni prašek in kakav. Nazadnje masi narahlo primešamo še sneg iz dveh beljakov. Pekač, velik približno 20 x 35 
cm, obložimo s papirjem za peko, vanj vlijemo testo in pečemo pol ure pri 180 stopinjah Celzija. Ohlajeno pecivo 
lahko prelijemo s staljeno čokolado ali potresemo s sladkorjem v prahu in narežemo na manjše pravokotnike ali 
kocke.

Sestavine: 1 kg korenja, 2 kocki kokošje juhe (ali 1 l kokošje juhe), 30 g masla, 1 čebula, 350 g mletega mesa 
(svinjina, tele�na ... – po želji) sol, poper, 2 jajci, peteršilj.
Kokošji jušni kocki skuhamo v pol litra vode. Korenček očis�mo, narežemo na tanke kolobarje in ga skuhamo 
v vreli kokošji juhi. Kuhamo, da je korenček še malce trd, če ga ugriznemo. Odcedimo ga, juho prihranimo. 
Na maslu popražimo čebulo in mleto meso ter solimo in popramo. Vmešamo odcejen korenček in nasekljan 
peteršilj. Mešanico damo v pekač, ki smo ga namazali z maslom, ter prelijemo z jajcema, ki smo ju umešali z 
decilitrom juhe, v kateri smo kuhali korenje. Spečemo v ogre� pečici (pečemo pol ure pri 180 stopinjah Celzija).

Korenjeva musaka Kakavove rezine
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka � Kaj je na fotografiji?

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 9. do 15. aprila 2019
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven � ☺☺☺ €€ �

Bik �� ☺☺ € ���

Dvojcka ��� ☺☺☺ €€ �

Rak �� ☺ €€€ ��

Lev � ☺☺ €€ ���

Devica �� ☺☺☺ € ��

Tehtnica � ☺ €€ ���

Škorpijon ��� ☺☺ € ���

Strelec ��� ☺☺ €€€ �

Kozorog �� ☺☺☺ €€ ���

Vodnar �� ☺☺ €€€ ��

Ribi ��� ☺ €€ �

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po čr-
tah in nato na novo sestavite kvadratke 
ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko 
s svojimi podatki pošljite na naslov 
Radio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 
2250 Ptuj, do ponedeljka, 15. aprila. 
Lahko jo tudi fotografi rate (skupaj s ku-
pončkom z izpolnjenimi osebnimi podat-
ki) in jo pošljete na elektronski naslov: 
tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pra-
vilno sestavljeno fotografi jo z izpolnjenim 
kupončkom, bomo vsak teden izžrebali 
dobitnika lepe knjižne nagrade. Podarja jo Založba Učila. Zdaj pa veselo na delo.

Srečni izžrebanec Tednikove nagradne razrezanke je: 
Svit TROJAK, Kamnik.
Knjižno nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

4 3 7 8

6 1

8 9 4 7

8 9

9 2 4 3

3 1

1 5 9 6

9 6

7 9 5 8

Ko se znanci po kakšnem 
daljšem obdobju znova srečamo, 
poteka pogovor po ustaljenih 
vzorcih: kako si, kaj delaš, kako 
pa družina – žena, otroci ..., pa 
zdravje? Po novem bo obvezno 
vprašanje postalo tudi: Pa tvoj 
družinski zdravnik – ga še imaš?

Človeku pravzaprav nikakor ne 
uspe, da bi si ustvaril pravo sliko o 
tem, kako hudo gre zdravnikom v 
naši državi. Najprej se ti zasmilijo, 
češ da so premalo plačani – na, pa 
ti statistika postreže s podatki, ki 
kažejo, da so med najbolje plača-
nimi v državi. Potem se jeziš, ko 
nekega zdravnika ni – na, pa izveš, 
da imajo nekateri poleg javne še 
zasebno prakso in po več sto nad-
ur. Le kje jih oddelajo? Ko imaš 
občutek, da je s tabo res nekaj zelo 
narobe in da te bo zdaj zdaj pob-
ralo – na, pa te naročijo na 'servis' 
čez nekaj mesecev. Pa čeprav na 
napotnici, ki jo je izdal zdravnik, 
ne avtomehanik, piše 'hitro' ali 
'zelo hitro' ali kaj že. Zadnjič je 

neki znanec pripovedoval (za 
šankom, kje pa!), da je videl pri 
zobozdravniku obvestilo, da z 

napotnico hitro prideš na 
vrsto čez 170 dni! Čakam, 
čakaš, čaka ... Razen če se 

poslužiš čarobnega sredstva: 
denarja. Ne za podkupovanje, 
ampak za samoplačniško 
obdelavo.

V zdravstvu neprestano 
nekaj vre. Pa je vse narobe 
pri otroških srčnih zdrav-
nikih, pa je narobe pri 

kakem urologu, pa 
nekaj ne štima pri 

vgradnji re-
zervnih delov 
... In vse 
prevečkrat se 
izkaže, da gre 

za denar. Ki pade 
v neki (ne)pravi žep. Zdaj 

so se spuntali družinski 
zdravniki: množično 
napovedujejo odpo-
ved delovnega raz-

merja. Kam bodo šli, še ne vemo. 
Na drugi konec države? Da bodo 
lahko tarnali, koliko časa porabi-
jo za prevoz na delo? Bodo šli v 
tujino? Pa se vam zdi pošteno, da 
nekdo, ki mu je država po končani 
osnovni in srednji šoli skoraj deset 
let plačevala drago medicinsko 
izobraževanje, sedaj popoka kufre 
in gre delat na tuje?! Najbrž bi bilo 
prav, da država študentom, ki se 
vpišejo na medicinsko fakulteto, 
že takoj ob vpisu pod nos pomoli 
pogodbo, s katero se obvezujejo, 
da bodo svoje šolanje odsluževali 
z delom doma toliko let, kolikor 
so se izobraževali. Ali pa – če se 
nekaterim zdi tako krasno živeti 
v kapitalizmu – naj izobraževanje 
plačajo. V zlati Ameriki se ne 
more marsikdo šolati za zdravnika, 
čeprav bi si to zaslužil. Pač nima 
denarja. Pri nas pa: država ti plača 
šolnino, ti pa ji uslugo vrneš tako, 
da za svoj žep delaš na tujem. 
(Ampak če bi tako 'prisilo' za 
svoje študente medicine naredile 
vse države, od kod bi naša država 
dobila tistih skoraj sto zdravnikov, 
ki jih namerava 'uvoziti' iz držav 
zunaj EU ... Saj se ve, od kod.)

Pa zdravo pomlad!

neki znanen c pripovedoval (
šankom, kje pa!), da je vid
zobozdravniku obvestilo,

napotnico hitro pr
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Za šankom

Nezdravo zdravstvo Sreda, 10. april

18:00 Hajdina, dvorana DU, predavanje na temo 
Cestnoprometni predpisi, vožnja v krožišču in vožnja 
po avtocesti

Četrtek, 11. april

17:00 Majšperk, telovadnica OŠ, prireditev ob zaključku 
projekta Korak k sončku

17:00 Skorba, Dom krajanov, tečaj za uporabo 
defi brilatorja

17:00 Slovenska Bistrica, OŠ Pohorskega odreda, Sijaj, 
sijaj sončece, 46. območna revija otroških pevskih 
zborov, 3. del

19:00 Ptuj, Knjižnica Ivana Potrča, predstavitev knjige Tek in 
beg dr. Bena Arnejčiča

Petek, 12. april

18:00 Majšperk, Breg, galerija AP, odprtje razstave likovnih 
del učencev OŠ Majšperk

18:00 Grajska pristava Ormož, odprtje razstave 
Gospodarji prehodov, Ptuj na prehodu iz bronaste v 
železno dobo, Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož

19:00 Dornava, Kulturna dvorana, Večer ljudskega petja in 
domačih vin

19:00 Ptuj, grajska klet, Salon Sauvignon, odpiranje oken 
ptujskega festivalskega poletja

Mestni kino Ptuj

Sreda, 10. april: 19:00 Ne bom več luzerka.

Četrtek, 11. april: 20:00 Tranzit.

Petek, 12. april: 16:30 Deček nevihte; 18:30 Liffe po liffu: 
Ne bom več luzerka; 20:00 Mačje pokopališče.

Prireditvenik 

�

Foto: ČG
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sva neodvisna, pa še veliko sva prih-
ranila.

Najino bivališče je bilo v bolj var-
nem okolišu, kjer so bili tudi parki 
in jezerca, vendar nisva imela časa 
uživati v teh stvareh. Že v enem 
prvih člankov sem omenil, da je Jo-
hannesburg zelo razvlečeno in relie-
fno zelo pestro mesto, a sem neka-
tere odseke vseeno začel prepozna-
vati. A ni šlo brez navigacije, ki naju 
je domov seveda vedno pripeljala 
po drugi poti, peš pa vseeno nisva 
preveč hodila naokrog. Najtežje je 
vedno najti kakšno trgovino, da bi 
si človek naredil zalogo hrane, dru-
gače moraš vedno nekam z avtom. 
Te stvari sva uredila, saj sva bila edi-
na stanovalca v bajti in sva se lahko 
dobro razkomotila.

Zvečer sva se dogovorila s Tade-
jem in Viktorijo, da se dobimo na 
skupni večerji, da rečemo kakšno v 
slovenskem jeziku. Kljub temu da na 
karti izgleda vse zelo blizu, sva mo-
rala prečkati vsaj tri griče in zabiti 
pol ure, da sva prišla na dogovorjen 
kraj v istem mestu. Bila je lična re-
stavracija, specializirana za goveje 
zrezke, velike burgerje in podobno. 
Kot se dogodku primerno spodo-
bi, je Tadej že naročil liter rdečega, 
vmes pa se je dogovoril še za ogled 
restavracije. Ja, tudi to je mogoče. 

Imeli so posebnega zaposlenega, 
ki je poleg dela v kuhinji skrbel tudi 
za počutje gostov in po potrebi tudi 
razkazal kuhinjo in hladilnico, kjer 
so zoreli meso. Njegovo ime sem si-
cer pozabil, deloval pa je zelo všeč-
no in domače. Najprej nam je razka-
zal stilno urejen jedilni del, nato pa 
smo lahko stopili še v kuhinjo, ki je 
bila seveda ogromna. Najbolj zani-
miv del je predstavljala hladilnica, v 
kateri so imeli zaposlenega enega 
možaka iz Mozambika, ki sam pra-
vi, da se tam najbolje počuti. V tej 
hladilnici so selektivno zoreli kose 
mesa, katerih izvor je bil znan, zna-
no pa je bilo tudi to, s čim in kje so 
se krmile te živali. Ta Mozambičan je 
moral biti zelo nenavadne sorte, če 
je vroče plaže zamenjal za hladilnico 
mesa, njegova naloga pa je bila je-
manje vzorcev in skrb za meso. Prav 
gotovo je preždel tam najmanj pol 
dneva vsak dan. Kakorkoli, ta ogled 
je bil tudi poučen, za tem pa se je 
lahko začel glavni del – pojedina. 
Vmes sva se še seveda morala opra-
vičiti in povedati štorijo, kako sva 
ostala brez domačega zdravilnega 
zvarka. Dogovorili smo se, da bomo 
ta del enkrat nadoknadili na domači 
rodni grudi. 

KAPRUN - avstrijski smučarski center v Visokih Turah, PETROSJAN, Tigran Vartanovič - sovjetski šahovski velemojster armenskega 
rodu, TRIKTRAK - igra s kamenčki in kockami na igralni deski za dve osebi (fr. trictrac)
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Dani Zorko � Zgodbe iz Afrike - 31. del

Johannesburg
Let do Johannesburga sva načrtovala v dopoldanskem času, da si lahko potem popoldne še kaj 
ogledaš in urediš. Prevoz do letališča sva si uredila kar na ulici, ko sva z enim taksistom barantala 
za ceno in se dogovorila za uro, ko naju pobere. Seveda je držal besedo.

S Tadejem in Viktorijo, ki sta žive-
la v Johannesburgu, smo se dogo-
vorili, da gremo skupaj na večerjo in 
da jima prineseva še liter domačega 
žganega zvarka, ki sva ga pozabila 
predati že prvikrat. Na letališču sem 
brez težav prestal vse kontrole, od 
zadaj pa sem videl, da se je pri Jer-
neju nekaj zapletlo. Takoj me je pre-
šinila groza, pa ne da so mu našli sli-
vovko! Ja, seveda, Jernej je narobe 
spakiral dve pollitrski bombi v ročno 
prtljago namesto v velik nahrbtnik 
in to so mu lepo vzeli in vrgli vstran. 
Kaj sva mogla, zdaj je, kar je. Še dob-
ro, da smo vse drugo spili …

Čez tri ure sva bila že v Johannes-
burgu, kjer sva si prejšnji dan rezer-
virala bivališče. Seveda so naju takoj 
začeli obletavati taksisti z nerealni-
mi cenami, vključil pa se je tudi neki 
uslužbenec letališča, ki bi nama rad 
uredil posebno ceno. Skratka, do 
bivališča sva imela približno 15 kilo-
metrov, hoteli pa so naju ociganiti 
za 40 evrov. Mesec dni nazaj nama 
je uspelo najti možaka, ki je prevoze 

opravljal na črno, zato je bila tudi 
tarifa primerno nizka, zdaj pa ni bilo 
nikjer nikogar takšnega. Težava je 
ta, da imajo samo en javni prevoz 
v mesto z metrojem, ki pa je prav 

tako drag, sploh pa nama je bila li-
nija čisto s poti. Vso to bando sva 
zapustila in šla na kavo, da potuhta-
va situacijo. Ko sva malo potuhtala 
stroške in čas, sva dobila idejo, da 

bi bilo najbolje za en dan najeti kar 
avto. Tako ali tako sva morala še 
enkrat priti na letališče, kar bi spet 
nekaj stalo, vmes pa bi še gotovo 
potrebovala kak prevoz. Tega sis-
tema s kombiji in z ustavljanjem s 
kombinacijo prstov, ki sem ga opi-
soval nekje v prvih člankih, v enem 
dnevu ne moreš osvojiti. Podjetij, 
ki posojajo vozila, je na letališčih 
vedno dovolj, vendar pa lahko brez 
rezervacije včasih ostaneš praznih 
rok. To je bilo preverjanja in klicar-
jenja pri vseh podjetjih, dokler nisva 
nekje proti koncu te dolge verige 
končno dobila enega majhnega 
avta za vsega 30 evrov. Super, bila Foto: Dani Zorko

Štajerska klapa ali igra 'najdi vsiljivca'

Foto: Dani Zorko

Ambient enega izmed barov v Johannesburgu, ko skočiš na enega hitrega ...
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Foto: Dani Zorko

Udobne temperature v Windhoeku, medtem ko ste doma zmrzovali.
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Nogometaši Aluminija so po le 
dveh dneh premora od pokalne 
tekme z Olimpijo v nedeljo zvečer 
ponovno stopili na zelenico Špor-
tnega parka Kidričevo. V zelo po-
membni tekmi za iskanje točk za 
mirnejše nadaljevanje je bil njihov 
tekmec ekipazadnje uvrščenega 
Krškega. 

»Časa za pripravo na tekmo je 
bilo praktično le en dan, a to je 
aprilska realnost tistih, ki nasto-
pamo v pokalu. Ob tem smo ig-
rali brez Horvata in Martinovića 
(kartoni, op. a.), Matjašič pa je po-
škodovan, po prvih napovedih bo 
odsoten dalj časa, saj ima počeno 
manjšo kost v stopalu,« je sliko eki-
pe opisal Bogatinov. 

Močno spremenjena enajste-
rica, ki v takšni sestavi zagotovo 
ni odigrala skupaj niti minute na 
pripravljalnih tekmah, je odlično 
začela tekmo. V 6. minuti je Matic 
Vrbanec prejel uporabno žogo od 
Jakšića in nato poslal uporabno 
podajo v sredino, kjer jo je pričakal 
zbrani Luka Štor in jo iz bližine pos-
lal v gol – 1:0.

S težavami pri sestavi ekipe se 
srečujejo tudi Krčani (tokrat sta 
manjkala vratar Zalokar in prvi 
strelec Marco Da Silva), ki pa so 
takoj odgovorili s priložnostjo v 8. 
minuti, a je Perić iz prostega strela 

z 18 metrov za las zgrešil gol. Na-
tančnejši so bili v 22. minuti, ko so 
po udarcu Sandija Ogrinca iz kota 
izenačili – v skoku je bil najvišji 
Milan Ilić – 1:1. Pri tem so Krčani 
izvedli zelo zanimivo postavitev 
petih igralcev v vrsti, s čimer jim je 
uspelo toliko blokirati Kidričane, 
da ti niso uspeli do žoge; prebrisa-
no, natančno izvedeno in učinko-
vito …

Drugi del tekme je minil z manj 
razburjenja kot prvi: Kidričani so 

Motokros
»Slovenska« dirka po 
slovenskih notah

Stran 18
Nogomet
Vse odbite žoge (in tudi 
točke) gostom

Stran 18

Rokomet
Tretji zmagi Ormožanov in 
Ptujčank v nizu

Stran 19
Zanimivosti
Za dobrodelno »petko« z 
Dončićem

Stran 29

E-mail: sport@radio-tednik.si

Tekma za infarkt v Stožicah, 
Maribor znova na desetih točkah prednosti

Vse tekme v 25. krogu Lige Telekom Slovenija so se končale z re-
mijem ali najmanjšo možno razliko v korist enega ali drugega tekme-
ca, kar najbolje priča o izenačenosti tekmecev. Maribor v zbiranju 
točk vendarle izstopa …

Tokrat so vijoličasti slavili v Kranju pri »prebujenem« Triglavu. 
Najprej je znova udarila naveza Amir Derviševič-Saša Ivković, po 
izenačenju spomladi izjemnega Luka Majcna pa je zmago taboru 
Maribor priboril povratnik po poškodbi Jan Mlakar. Tudi izključitev 
trenerja Darka Milaniča, ki je glasno kritiziral sodnika Asmirja Sagr-
kovića, ni ogrozila zmage vijoličastih. 

Izjemno šokantno tekmo sta v Stožicah odigrala Olimpija in Ru-
dar. Dva štajerska Roka, Kidrič in Kronaveter, sta skupaj dosegla 
tri zadetke (Kidrič je že v 6. minuti dosegel prvenec v zelenem dre-
su), a to vseeno ni bilo dovolj za zmago Olimpije. Za izenačenje je s 
hat-trickom poskrbel Milan Tucić, Rudar pa je med drugim zapravil 
11-metrovko (pri rezultatu 1:0). 

V tekmi za 3. mesto sta se pomerila Celje in Domžale, uspešnejši 
pa so bili gostje. Minimalne zmage so se v gosteh veselili tudi Mura-
ši, ki so s tem preskočili Celjane in Kidričane ter se zavihteli na visoko 
4. mesto. Po dolgem premoru je znova zadel Rok Sirk, ki je izkoristil 
darilo domačinov v obliki 11-metrovke (Celcer je žogo nespretno za-
del z roko). 

Med tednom bodo na sporedu tekme 26. kroga. 

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Janko Bezjak, Franc Slodnjak, 
Silva Razlag, Janko Bohak,
Črtomir Goznik

1. SNL, 26. krog: 
Aluminij – Gorica, v 
četrtek, 11. aprila, 
ob 15.45 v Kidričevem.

Ob zmagi Maribora proti Muri 
(1:0 v Ljudskem vrtu) sta se v dru-
gem polfi nalnem srečanju Pokala 
Slovenije merila Aluminij in Olim-
pija. V ponovitvi lanskoletnega 
fi nala so v prvi tekmi daljšo pote-
gnili aktualni državni prvaki …

Oliver Bogatinov je tekmo za-
čel z nekoliko spremenjeno ekipo, 
saj je nekaj moči čuval za še po-
membnejši prvenstveni nedeljski 
obračun s Krškim (Kontek in 
Vrbanec sta bila na klopi, po daljši 
odsotnosti je bil tam tudi Jakšić). 
»Vsaj delno sem moral razporedi-
ti moči med obe tekmi, saj je bilo 
med obema le dva dni časa za poči-
tek in ponovno pripravo,« je razlo-
ge razložil glavni trener Aluminija. 

Po začetnem otipavanju so bili 
več pri žogi gostje, prvo nevarnej-
šo akcijo pa so izpeljali Kidričani. V 
15. minuti je strel Matjašiča Vidmar 
ukrotil, podobno je bilo tudi po 
strelu Maloka nekaj minut kasneje. 
Gostje so bili nevarni predvsem iz 

prekinitev, teh pa so imeli kar nekaj. 
V 27. minuti je Luka Janžekovič 

s tvegano podajo poslal »v ogenj« 
Dejana Petroviča, ki so ga takoj 
obkolili trije igralci v zelenih dresih, 
mu odvzeli žogo, Goran Brkić pa je 
bil neusmiljen realizator – 0:1. Pravi 
avtogol domačinov …

Boljši prvi del so gostje kronali s 
še enim zadetkom, strelec pa je bil 
znova Brkić. Ta je na robu 16-metr-
skega prostora lepo sprejel izbito 
žogo Petroviča, močno je udaril po 
njej in končala je v mrežo – 0:2.

Ob polčasu je vstopil Jakšić, do-
mačini pa so že po prvi pravi akciji 
zmanjšali prednost. Iz kota je upo-
raben predložek poslal Maloku, 
Mario Lucas Horvat pa jo je na bliž-
nji vratnici z glavo poslal v mrežo 
– 1:2. S tem so Kidričani dobili nekaj 
dodatne energije in motivacije za 
bolj udarno nadaljevanje, a so go-
stje temu dobro parirali. 

Tako je bilo vse do 82. minute, 
ko so domačini izpeljali lepo akci-
jo po desni strani, Maloku je lepo 
preigraval in poslal izjemen predlo-
žek pred gol, kjer jo je rezervist 
Luka Štor iz bližine poslal v gol! A 
veselje je bilo kratko, saj je sodnik 
Matej Jug na signaliziranje svojega 
pomočnika gol razveljavil zaradi 
domnevnega prepovedanega po-

ložaja. Bilo pa je izjemno tesno, za 
nekaj centimetrov, tudi TV-kamere 
niso razkrile popolne resnice …

Kljub močnemu zaključnemu 
pritisku in poskusom Marinška, 
Štora in Amuzia je ostalo pri mini-
malni zmagi gostov. Oliver Bogati-
nov je po tekmi v mirnem tonu, a 
prvič jasno spregovoril o sodniških 
napakah. »Prevečkrat se dogajajo 
v našo škodo, šlo je preko meje 
dobrega okusa.« 

Robert Pevnik, trener Olimpije: 
»V prvem polčasu smo prikazali 
odlično podobo, moji fantje so 
pokazali pravi karakter. Zavedali 
smo se, da je Aluminij zelo neugo-
dna ekipa, z izjemno hitrimi posa-
mezniki in prehodi v napad. Tisti 
zadetek iz prekinitve na začetku 
2. polčasa jih je dvignil, a imamo 
super rezultat pred povratnim sre-
čanjem. Ni še konec, a ostajamo 
veliki favoriti.«

Nik Marinšek, Aluminij: »Začeli 
smo slabo, celotnega prvega pol-
časa nismo odigrali tako, kot smo 
si želeli. Ob polčasu smo se zbrali, 
kot bi začeli iz ničle in hitro dosegli 
zadetek, ki nam je dal veliko zago-
na. Škoda je, da nismo te boljše 
igre kronali z izenačenjem.«

Jože Mohorič

imeli jalovo terensko pobudo, go-
stje pa so pretili iz nasprotnih na-
padov. Tako so za Aluminij s streli 
poskusili Leko, Maloku in Štor, 
gostje pa so bili najbližje zadetku v 
70. minuti, ko se je Vukušić znašel 
sam pred golom s strani, a je spro-
žil tik mimo gola …

Kljub številnim menjavam na 
obeh straneh do spremembe izi-

da ni prišlo, Bogatinov je poskušal 
tudi z visokim Grgićem na položaju 
napadalca.

Obračun ekip z najslabšim spo-
mladanskim izkupičkom (Krško je 
osvojilo 2, Aluminij pa 4 točke) se 
je tako končal s pravičnim remijem.

Aluminij bo v 26. krogu v četrtek 
gostil Gorico.

Jože Mohorič

Aluminij – Krško 1:1 (1:1)
STRELCA: 1:0 Štor (6.), 1:1 Ilić 

(22.).
ALUMINIJ: Janžekovič, Amuzie, 

Kontek, Koblar, Jakšić (od 79. Gr-
gić), Leko (od 69. Marinšek), Mu-
minović, Petrović, Vrbanec, Malo-
ku, Štor. Trener: Oliver Bogatinov.

KRŠKO: Frelih, Štefulj, Ilić, Ceti-
na, Volarič, Perić (od 74. Kovačič), 
Ogrinec, Kordić, Jandrek, Volaš, 
Vukušić (od 83. Vekić). Trener: An-
drej Panadić.

Luka Štor, Aluminij: »Ekipa Krškega ni tako slaba, kot kaže lestvi-
ca. Začetek je bil sanjski, a smo nato prejeli gol iz prekinitve, ki je vse 
vrnil na začetno stanje. Morda smo si zaslužili nekaj več, a vseeno 
moramo biti pošteni in čestitati gostom za odlično branjenje.

Podobno težko tekmo lahko pričakujemo tudi v četrtek proti 
Gorici: čeprav smo še vedno v sredini lestvice, smo še vedno v coni 
morebitnega izpada. Vsekakor bomo poskušali pobrati točke za mir-
nejše nadaljevanje.«

Oliver Bogatinov, trener Aluminija: »Kljub drugačnim pričakova-
njem javnosti so se gostje branili zelo kompaktno, nekaj pa jim je pri 
tem pomagala tudi neuigranost naše enajsterice, ki je bila kar precej 
spremenjena glede na prejšnje tekme. Veliko prostora za kakšne ak-
cije niti ni bilo, na malem prostoru pa enostavno nismo našli pravih 
rešitev.«

Andrej Panadič, trener Krškega: »Vedeli smo, da je Aluminij na 
domačem igrišču močan tekmec, zato je bila prva naloga mojih va-
rovancev disciplinirana igra v obrambi. To so tudi lepo uresničevali, 
saj tekmecem niso dovolili veliko priložnosti. Za moje fante je tak 
pozitiven rezultat po seriji porazov izjemno pomemben za povrni-
tev samozavesti.« 

Nogomet � 1. SNL, 25. krog

Bolje vrabec v roki (točka) kot 
golob na strehi (poraz)

Nogomet � Pokal Slovenije, polfi nale (prva tekma)

Zmaga v gosteh je lepa prednost ...

Foto: Črtomir Goznik

Luka Štor (Aluminij, rdeči dres) je bil edini strelec za domačo ekipo na tekmi s Krčani, kar je bilo dovolj 
za delitev točk.

REZULTATI 25. KROGA: 
Aluminij – Krško 1:1 (1:1);
Triglav – Maribor 1:2 (0:1); strelci: 0:1 Ivković (14.), 1:1 Majcen (52.), 1:2 

Mlakar (59.);
Celje – Domžale 2:3 (1:2); strelci: 1:0 Vizinger (2.), 1:1 Mujan (11.), 1:2 Vuk 

(31.), 2:2 Pungaršek (54.), 2:3 Kolobarić (70.).
Gorica – Mura 0:1 (0:0); strelec: 0:1 Sirk (54., z 11 m);
Olimpija – Rudar 3:3 (2:0); strelci: 1:0 Kidrič (6.), 2:0 Kronaveter (19., z 

11 m), 2:1 Tučić (49.), 3:1 Kidrić (67.), 3:2 Tučić (69.), 3:3 Tučić (78.).
1. MARIBOR 25 17 6 2 62:20 57
2. OLIMPIJA LJUBLJANA 25 13 8 4 54:35 47
3. DOMŽALE 25 10 7 8 49:37 37
4. MURA 25 9 8 8 36:27 35
5. ALUMINIJ 25 10 4 11 40:39 34
6. CELJE 25 8 10 7 34:38 34
7. TRIGLAV KRANJ 25 8 4 13 35:52 28
8. GORICA 25 6 8 11 31:41 26
9. RUDAR VELENJE 25 7 5 13 29:56 26
10. KRŠKO 25 3 8 14 18:43 17

Aluminij – Olimpija 
1:2 (0:2)

STRELCA: 0:1 Brkić (27.), 0:2 Br-
kić (38.), 1:2 Horvat (48.).

ALUMINIJ: Janžeković, Amu-
zie, Krajnc (od 73. Marinšek), Ko-
blar, Martinović, Petrović (od 46. 
Jakšič), Muminović, Horvat, Leko, 
Matjašič (od 81. Štor), Maloku. Tre-
ner: Oliver Bogatinov.

OLIMPIJA: Vidmar, Maksimen-
ko, Bagnack, Jurčević, Boakye, 
Tomić, Andrejašič (od 69. Kregar), 
Savić, Brkić, Suljić (od 73. Kronave-
ter), Kidrič (od 85. Burin). Trener: 
Robert Pevnik.
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»Neverjetno, kar brez besed 
sem. Igrala sva se igro mačke z 
mišjo, iskala sva prednosti pred 
drugim in iskala mesta, kjer bi se 
lahko prehitevala. Neverjetno, 
neverjetno ...« je bil Gajserjev prvi 
odziv po dirki, preden so ga obkro-
žili njegovi navijači, ki so nato zav-
zeli še prostor pod zmagovalnim 
odrom in mu zapeli Zdravljico ob 
prvi letošnji zmagi.

Gajser se je z osvojenimi 
50 točkami v skupnem 
seštevku približal 
Cairoliju na 16 točk 
razlike, kar obeta izjemno 

zanimive dvoboje tudi 
v nadaljevanju sezone. 
Sledi nekoliko daljši 
premor v tekmovanju 
za svetovno prvenstvo 
(naslednja dirka bo 
12. maja v italijanski 
Mantovi), zato pa bosta 
v tem času na sporedu 
dve tekmi državnega 
prvenstva. Prva že v 
nedeljo, 14. aprila od 11. 
ure naprej v Brežicah.

JM

22-letni Tim Gajser iz 
Pečk pri Makolah je 
zmagovalec prestižne 
dirke svetovnega 
prvenstva razreda MXGP 
v italijanskem Trentinu. 
Za mladim slovenskim 
voznikom v razredu 
MXGP je popoln konec 
tedna, saj je bil najboljši 
na prostem treningu, 
v kvalifi kacijah, na 
ogrevanju in v obeh 
vožnjah za čas!

Za nameček je to prizorišče naj-
bližje Sloveniji, zato se je zbralo 
res veliko slovenskih ljubiteljev 
motokrosa. Ti so uprizorili izjemen 
šov ob progi (prireditelji jim zadnja 

leta namenjajo kar celoten hrib ob 
progi – slovenski ovinek), Tim pa je 
svoje dodal na progi. V dogajanje 
se je odlično vklopil vodilni v sve-
tovnem prvenstvu, domačin Anto-
nio Cairoli, ki je s Timom poskrbel 
za res izjemno dirkanje. 

Gajser je v vseh letošnjih 
dirkah stal na odru za 
zmagovalce, saj je bil 
drugi v Argentini in Veliki 
Britaniji, tretji pa na 
Nizozemskem, v Italiji pa 
je prvič stopil na najvišjo 
stopničko. V karieri mu 
je doslej to uspelo na 16 
dirkah, 11-krat v razredu 
MXGP, petkrat pa v 
razredu MX2. 

Dirka v Trentinu pa ni navdušila 
samo Slovencev, ampak tudi vse 
nevtralne spremljevalce dogajanj 
v najmočnejšem razredu motokro-
sa. Za to sta z izjemnim dvobojem 
na obeh dirkah poskrbela Tim Gaj-
ser in Antonio Cairoli, ki sta trenu-
tno ob odsotnosti Jeff reya Herlin-
gsa zares razred zase.

V prvi vožnji sta narekovala tak-
šen ritem, da so vsi tekmeci ostali 
daleč zadaj. Na koncu sta jih ugnala 
za več kot 50 sekund, o zmagoval-
cu pa je odločal njun medsebojni 
dvoboj. Gajser je sicer bil po startu 
šele peti, a je že v uvodnem krogu 
prišel do druge pozicije. V nadalje-
vanju sta bila s Cairolijem ves čas 
skupaj, odločitev pa je padla nekaj 
minut pred koncem dirke, ko je 
prav pred svojimi navijači Gajser 
našel dovolj prostora, da je švignil 
mimo Cairolija in kljub pritiskom 
ostal tam do konca.

»Start ni bil najboljši, pozneje pa 
je bilo vse boljše, pritiskal sem, ko-
likor se je dalo in to se je splačalo. 
Nisem želel prehitro tvegati, vedel 
pa sem, da imam hitrost in to je 
bilo ob pravem času. Sva pa imela 
oba izjemen ritem,« je po prvi vo-
žnji dirko ocenil slovenski dirkač.

Podoben scenarij se je odvil 
tudi v drugi vožnji, le da je tokrat 
vodilno pozicijo takoj zasedel Gaj-

ser – zanj je bil to prvi »hole shot« 
v sezoni. S Carolijem tik za zadnjo 
gumo ni mogel biti povsem spro-
ščen. Italijan se je predenj prebil 
v devetem krogu, a sta takrat le 
zamenjala vlogi mačka in miši. Gaj-
ser je pritiskal in dva kroga pred 
koncem spet našel pravo mesto, 
da se je izmuznil naprej. Cairoli 
ga je poskušal takoj ujeti, toda pri 
tem naredil napako, zapeljal pov-
sem na rob steze in se prevrnil. A o 
tem, kakšno prednost sta imela da-
nes oba, priča podatek, da je lahko 
kljub padcu mirno pobral motor in 
nadaljeval vožnjo do končnega 2. 
mesta.

Drava Dakinda Ptuj – 
Ilirija 1911 2:3 (2:2)

STRELCI: 1:0 Zorko (21.), 1:1 Tur-
kuš (26.), 1:2 Tiganj (40.), 2:2 Rogi-
na (45.), 2:3 Rems (68.).

DRAVA DAKINDA PTUJ: Hra-
stnik, Branilović, Mate, Ivanov, 
Martić, Kukovec, Rogina, Vajda (od 
73. Martinčević, od 80. Kukovec), 
Rešek, Dedić (od 57. Lovenjak), 
Zorko. Trener: Nikola Jaroš.

ILIRIJA 1911: Šušković, Strajnar, 
Rems, Čufurovič, Corn (od 73. 
Vešner Tičić), Dobnikar, Sredojević 
(od 82. Lesjak), Ovsenek, Poljanec, 
Turkuš, Tiganj (od 89. Jurišič). Tre-
ner: Zoran Zeljković.

RDEČI KARTON: Dobnikar (92., 
Ilirija).

Nogometaši Drave so po porazu 
v Novem mestu na svojem igrišču 
pričakovali zadnjeuvrščeno Iliri-
jo, ki pa je za Dravo tradicionalno 
neugoden tekmec. Ob tem je v do-
mači ekipi manjkal Marko Marciuš 
(na tekmi proti Krki je začutil bole-
čine v nogi in še ni bil pripravljen za 
igro), ki je s svojimi prodori eden 
najpomembnejših členov napadal-
nih akcij ptujske ekipe.

Tekma se je začela v dinamičnem 
tempu: prvi so v 8. minuti zapretili 
gostje (strel Poljanca mimo gola), 
domačini pa so jim vrnili s posku-
som Reška v 18. minuti (vratar na 
mestu). V 21. minuti so Ptujčani po 
izjemnem protinapadu kronali po-
budo: Rogina je z natančno globin-
sko podajo v prazen prostor našel 
Roka Zorka, ta je stekel sam proti 
vratarju Šuškoviču in ga s strelom 
po tleh tudi premagal – 1:0.

Vodstvo pa ni zdržalo dolgo 
časa, saj so pet minut kasneje iden-
tično akcijo na nasprotni strani 
izvedli Ilirijani, v vlogi eksekutorja 
se je znašel Matevž Turkuš – 1:1. 
Modri so poskušali takoj odgovori-

ti, blizu ponovnemu vodstvu so bili 
v 36. in 39. minuti, ko se je najprej 
v izjemnem položaju znašel Zorko 
(vratar brani), v drugem pa Rešek 
(strel mimo gola). Obakrat je bil 
pobudnik akcij Anton Rogina.

Kar ni uspelo domačinom, pa je 
na drugi strani gostom. Ti so v 40. 
minuti peljali na pogled nenevarno 
akcijo na desni strani, žoga je nato 
precej po naključju prišla na rob 
petmetrskega prostora, kjer je bil 
najbolj iznajdljiv Erwin Tiganj, ki jo 
je potisnil v mrežo – 1:2. Za konč-
ni izid zelo dinamičnih 45 minut je 
tik pred potekom igralnega časa 
poskrbel domači kapetan Anton 
Rogina, ki je z glavo sijajno zaključil 
lepo akcijo Zorka in Reška na levi 
strani – 2:2. 

Tudi v drugem delu je bila tekma 
dinamična, veliko je bilo gibanja in 

tesnega pokrivanja, a so za pozi-
tivno oceno manjkali zaključki. Ob 
tem je bilo na obeh straneh storje-
nih veliko prekrškov, ki jih je sodnik 
Alen Borošak vztrajno kaznoval s 
kartoni: skupno jih je na srečanju 
podelil kar devet, vključno z rde-
čim, ki ga je v 92. minuti prejel Miha 
Dobnikar. 

Odločitev o zmagovalcu je padla 
v 68. minuti, ko so gostje izvajali 
prost strel s strani, visoko podajo 
pa je v kazenskem prostoru s stre-
lom z glavo v gol pretvoril branilec 
Tadej Rems – 2:3. Domači so po-
skušali izid preobrniti v svojo ko-
rist, a so vselej naleteli na izjemno 
organiziran in čvrst blok gostujoče 
obrambe, ki je zaključek odigrala 
praktično brez napake. Praktično 
neverjetno je bilo opazovati odbi-
te, t. i. druge žoge, ki so se brez 

izjeme vse po vrsti odbijale v noge 
gostov. Poraz je le logična posledi-
ca tega …

Nogometaši Drave že v petek 
gostujejo pri eni od vodilnih ekip 
lige, pri Kalcerju v Radomljah. 

Jože Mohorič
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Dirka za SP v Trentinu (Italija), rezultati: 
1. Tim Gajser Slovenija  Honda 25 25 50
2. Antonio Cairoli Italija  KTM 22 22 44
3. Gautier Paulin Francija  Yamaha 20 20 40
4. Arnaud Tonus Švica  Yamaha 18 18 36
5. Ivo Monticelli Italija  KTM 16 15 31

Vrstni red v SP (4/18):
1. Antonio Cairoli Italija  KTM 191
2. Tim Gajser Slovenija  Honda 175
3. Gautier Paulin Francija  Yamaha 142
4. Arminas Jasikonis Litva  Husqvarna 120
5. Jeremy Van Horebeek Belgija  Honda 113

Nikola Jaroš, trener Drave: »Ne vem, zakaj je Ilirija tako neugoden tekmec za Dravo, saj je bil to že tretji 
zaporedni poraz s to ekipo. Te tekme smo se na nek način bali, čeprav smo vedeli, kje nas lahko ogrozijo. 
Na žalost smo bili kaznovani za tri napake v obrambi, potem pa ni bilo prave ideje in rešitve za preobrat. 
Danes se je treba za vsako zmago resnično potruditi do zadnjega atoma moči in ob tem igrati 'z glavo in 
srcem', sicer si hitro kaznovan, kot smo bili v tem primeru mi. Enostavno smo bili v zvezni vrsti prepočasni, 
vse odbite žoge so se znašle v nogah Ljubljančanov, posledično so lahko lažje in bolj mirno organizirali 
svoje akcije. Iskreno upam, da je bil to samo zelo slab dan, ter da se bomo hitro vrnili v normalni ritem: še 
vedno verjamem, da ima ta ekipa v sebi precejšen potencial.«

Timotej Mate, Drava: »Pričakovali smo, da bo Ilirija začela zaprto, a smo se temu kar dobro prilagodili 
in tudi prvi povedli. Izenačujoči gol gostov nas je 'presekal', gostje pa so se z njim 'dvignili'. Ključne so bile 
t. i. 'druge žoge', odbitki, ki so kot po pravilu končale pri gostih. Moje mnenje je, da je bilo to ključno v tej 
tekmi. Veliko smo poskušali, trudili smo se, a pravega zaključka ni bilo.«

Motokros � Dirka za VN Italije

»Slovenska« dirka 
po slovenskih notah

Nogomet � 2. SNL

Vse odbite žoge (in tudi točke) gostom

Foto: HRC

Tim Gajser je na vrh zmagovalnega odra stopil prvič po 18 mesecih; nazadnje mu je to uspelo avgusta 
2017 na Veliki nagradi Švedske. 

Foto: Črtomir Goznik

Nogometašem Drave očitno ne ustrezajo tekme z ekipami iz spodnjega dela lestvice, po Rogaški so 
morali premoč priznati še Iliriji. 

2. SNL: Beltinčani iz 
boja za vrh izločili 
Kalcer

Derbi kroga je bil odigran v Lju-
bljani, kjer je domači Bravo gostil 
Nafto. Za Lendavčane je bila to 
zadnja priložnost za priključek k 
vrhu, a se jim poskusi ni posrečil. 
Z novim golom Bizjaka so sicer od-
lično začeli, a so Ljubljančani odgo-
vorili z dvema zadetkoma za novo 
zmago. V korak z Bravom stopajo 
tudi Sežanci, ki so tokrat ugnali 
goste iz Bilj. 

Zato pa iz boja za vrh počasi od-
padajo Radomljani. Le ena točka 
na zadnjih štirih tekmah je izkupi-
ček, ki jim ni v ponos, z novim tre-
nerjem Muamerjem Vugdaličem 
je rezultatska krivulja obrnjena 
navzdol. Zadnji so jo v brezno po-
tegnili Beltinčani …

Dobro kaže tudi Krki, Dolenjci so 
nazadnje slavili na Obali pri Anka-
ranu. V boju za sredino lestvice so 
bili uspešni tudi Korošci, tekmo so 
v svoj prid odločili v sodnikovem 
podaljšku.

V dveh dvobojih ekip iz spodnje-
ga dela lestvice v Brežicah in Brdih 
se je končalo tako, kot se je začelo 
– z izidom 0:0. Ali so ekipe preveč 
pozornosti posvečale obrambi, 
ali pa strelci preprosto niso imeli 
svojega dne. Ilirija se je z zmago 
na Ptuju rešila zadnjega mesta, 
nanj so ponovno padli Brežičani. 
A razlike ostajajo majhne, vsaj se-
dem ekip se enakovredno bori za 
obstanek.

REZULTATI 22. KROGA: 
Drava Dakinda Ptuj – Ilirija 1911 

2:3 (2:2);
Brežice Terme Čatež – Rogaška 

0:0;
Fužinar Vzajemci – Roltek Dob 

2:1 (0:0); strelci: 0:1 Žinič (62.), 1:1 
Moravac (90.), 2:1 Kukić (93.). Rde-
či karton: Paradiž (90., Fužinar);

Bravo – Nafta 1903 2:1 (1:1); strel-
ci: 0:1 Bizjak (24.), 1:1 Dabro (31.), 
2:1 Nukić (74.);

Ankaran Hrvatini – Krka 0:3 
(0:1); strelci: 0:1 Potokar (36.), 0:2 
Kastrevec (76.), 0:3 Pavič (90.); 

Beltinci – Kalcer Radomlje 2:0 
(1:0); strelca: 1:0 Kristl (39.), 2:0 
Lukač (87.);

Brda – Jadran Dekani 0:0;
Cherrybox 24 Tabor Sežana 

– Vitanest Bilje 3:0 (2:0); strelci: 
1:0 Stančič (25.), 2:0 Stevanović 
(44.), 3:0 Dikov (51.). Rdeči karton: 
Oyewusi (38., Bilje).
1. TABOR SEŽANA 22 15 3 4 47:17 48
2. AŠK BRAVO 22 15 3 4 51:22 48
3. K. RADOMLJE 22 12 4 6 52:25 40
4. KRKA 22 10 8 4 42:28 38
5. NAFTA 1903 22 10 6 6 37:28 36
6. DRAVA DAKINDA 22 10 4 8 40:27 34
7. ROLTEK DOB 22 9 7 6 35:28 34
8. FUŽINAR VZAJ. 22 8 7 7 29:25 31
9. BELTINCI 22 8 4 10 28:36 28
10. ANKARAN 22 6 6 10 25:41 24
11. ROGAŠKA 22 5 8 9 22:37 23
12. BRDA 22 5 7 10 31:38 22
13. VITANEST BILJE 22 6 4 12 16:44 22
14. JADRAN DEKANI 22 5 5 12 32:46 20
15. ILIRIJA 1911 22 5 4 13 26:50 19
16. BREŽICE ČATEŽ 22 4 6 12 20:41 18

JM



Štajerski TEDNIK torek, 9. 4. 2019     COLOR CMYK stran 19

Jeruzalem Ormož – 
Trimo Trebnje 27:24 
(11:11)

JERUZALEM: Balent (5 obramb 
– 2 x 7-m), Firšt Šeruga, Zemljič (8 
obramb); Bogadi 1, Šoštarič 2, Oc-
virk 7, Čudič 3 (3), Žuran 7, Hebar, 
Šulek, Kocbek 1, Niedorfer, Kosi 3, 
Mesarić 3, Ciglar. Trener: Saša Pra-
potnik.

SEDEMMETROVKE: Jeruzalem 
4/3; Trimo 5/3. 

IZKLJUČITVE: Jeruzalem 10; Tri-
mo 8 minut. 

IGRALEC TEKME: Aleš Zemljič 
(Jeruzalem Ormož).

Pri Veliki Nedelji so ljubitelji ro-
kometa (300 gledalcev) zagotovo 
videli najkakovostnejšo tekmo 
doslej v Ligi za obstanek. Ekipi Je-
ruzalema in Trima sta se – kot že 
tradicija veleva – za točke borili do 
zadnjih minut. 

V odličnem vzdušju, ki so ga 
pripravili navijači Jeruzalema, so 
tekmo bolje začeli gostje. Največ 
preglavic Ormožanom, predvsem 
obema kriloma Anžetu Šoštariču in 
Davidu Bogadiju, je povzročal vra-
tar Urh Brana, ki je bil eden boljših 
posameznikov 1. polčasa. Po pri-
hodu v igro je takoj dvakrat zadel 
Gregor Ocvirk in v 17. minuti so go-
stitelji prvič povedli (8:7). Po seriji 
treh zaporednih zadetkov je Trimo 
v 28. minuti znova povedel za dva 
zadetka (9:11). Pričakovati je bilo, 
da bodo gostje na odmor odšli s 
prednostjo gola ali dveh, vendar 
so tudi oni pokazali, da so »krvavi 
pod kožo« in so si privoščili nekaj 
napak, ki so jih s pridom izkoristili 
igralci Jeruzalema. Jure Kocbek, ki 
je odigral pomembno vlogo v ob-

rambi Jeruzalema, je v izdihljajih 
1. polčasa zatresel mrežo Brane in 
poskrbel za izenačenje (11:11). 

V nasprotju s 1. polčasom so dru-
gi del tekme bolje začeli varovanci 
trenerja Saša Prapotnika. Ormoški 
voz je vlekel izkušeni Rok Žuran in 
svojo ekipo popeljal do vodstva z 
dvema goloma (13:11, 15:13, 18:16, 
19:17, 20:18). Trimo se je vztrajno 
vračal v igro in znova po seriji treh 
zaporednih zadetkov v 51. minuti 
povedel za gol (20:21). Zaključek 
tekme je popolnoma pripadel 
domačinom. V golu je svojo nalo-

go odlično opravil reprezentant 
mlajših kadetov, šele 16-letni Aleš 
Zemljič, Ocvirk je navdušil z nekaj 
izjemnimi zadetki z razdalje, svoje 
so dodali še izkušeni Bojan Čudič 
(zadete sedemmetrovke), Žuran in 
z obrambo sedemmetrovke Mati-
cu Kotarju v 57. minuti še Tomislav 
Balent. Ormožanom je uspel delni 
izid 7:2 (27:23) in odlično razpolo-
ženi gledalci v lepo polni dvorani 
pri Veliki Nedelji so zaključek tek-
me pričakali na nogah in se veselili 
prve letošnje zmage Jeruzalema 
nad Trimom. 

S to zmago so Ormožani naredi-
li velik korak k obstanku v ligi, saj 
sta v tem krogu izgubila tako Dol 
Hrastnik (9 točk zaostanka) kot 
Sviš (14 točk zaostanka). Zaradi 
reprezentančne akcije sledi krajši 
premor, po njem pa Ormožane v 
petek, 19. 4., ob 20.00 čaka doma-
ča tekma proti Krki, ki bo odigrana 
v Ljutomeru. Med tem odmorom 
bo na preizkus v Nemčijo odšel 
Ocvirk, ki je po prihodu iz Vardarja 
v Ormož na zadnjih petih tekmah 
dosegel kar 33 zadetkov.

Uroš Krstič

Aleš Zemljič, Jeruzalem: »Veseli smo zmage, ki nas je praktično že popeljala do obstanka in mirnega 
zaključka sezone. Nasprotnik nam je do zadnjega 'dihal za ovratnik'. Vesel sem svojih obramb, te pa so 
posledica dobrega dela na treningih, kjer z nami, vratarji, dela Mario Posarić. Mislim, da imamo prav vsi 
vratarji še veliko rezerve in da lahko še bolj napredujemo.«

Tilen Kosi, Jeruzalem: »Obe ekipi sta prikazali dobro predstavo. Nam ti dve točki ogromno pomenita 
glede obstanka v ligi. Sicer želimo do konca sezone doseči čim več zmag in se dvigniti na lestvici za kakšno 
mesto ali celo dve. Komaj čakam naslednjo tekmo proti Krki, ki nas je premagala na zadnjih treh tekmah. 
Čas je, da vsaj malo poravnamo račune z Novomeščani. Že danes bi pohvalil vzdušje in obisk v dvorani. 
Verjamem, da lahko znova napolnimo dvorano v Ljutomeru in pripravimo odličen rokometni spektakel, 
kot je bil lani na zaključnem turnirju Pokala Slovenije.«

Benjamin Teraš, trener Trima: »K Veliki Nedelji smo prišli v želji po novi zmagi nad Jeruzalemom. Nare-
dili smo preveč napak, kar je izkušena ekipa Jeruzalema izkoristila ter zasluženo zmagala. Menim, da nas 
ni presenetil mladi vratar Zemljič, saj sem svoje igralce obvestil o tem mladem nadarjenem golmanu. Naš 
cilj še naprej ostaja prvo mesto v Ligi za obstanek.«
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Drava Ptuj – Krško 
23:27 (11:15)

DRAVA PTUJ: Nikl, Reisman 2, 
Godicelj, Mlač-Černe, Lovrenčič. 
Gregorc 3 (1), Grobelnik 6 (1), Be-
lec, Zupanc, Bedrač, Rožman, Žu-
nič, Bračič, Krasnič 2, Žuran S., Siv-
ka 8 (3). Trener: Vladimir Vujović.

SEDEMMETROVKE: Drava Ptuj 
5/6, Krško 3/3

IZKLJUČITVE: Drava Ptuj 10 mi-
nut, Krško 10 minut

Derbi kroga ni bil tako izenačen, 
kot so si želeli in predvsem priča-
kovali v ptujskem taboru, saj je bila 
zasedba Krškega z raznovrstno 
igro v napadu in pravo čvrstino v 
obrambi občutno boljši tekmec. 
Bivši trener Drave Uroš Šerbec je 
svoje sedanje varovance dobro 
pripravil na težko gostovanje, tako 
da jih ni zmotilo niti glasno navija-
nje domačih navijačev.

Že uvodne minute tekme so 
napovedale njen potek, saj so 
bili gostje bistveno agresivnejši v 
obrambni postavitvi 6-0 in uspe-
šnejši v napadu. Do zaostanka 3:6 
so se Ptujčani lovili v napadu, saj so 
s težavami prišli do izigranih situa-
cij. To je dodobra razjezilo njihove-
ga trenerja Vladimirja Vujevića, ki 
je iskal rešitve predvsem za igro v 
napadu, kjer je bil strelsko v prvem 
polčasu razpoložen le Tomaž Gro-
belnik (pet od šestih zadetkov je 
dosegel v 1. polčasu). Ta je Dravo 
še pripeljal na –2 (7:9), a do konca 
polčasa je imelo Krško več razpo-
loženih igralcev v napadu, ki so 
zadevali z zunanjih položajev in so 
prednost povečali na plus štiri.

V 35. minuti se je prednost pov-
zpela že na šest zadetkov razlike 
(12:18), za kar je imel ob uspešnem 
napadu veliko zaslug vratar Jure 
Blaževič. Sledilo je obdobje boljše 
igre Drave, v katerem sta bila v 

napadu uspešna Domen Krasnič 
in Jan Sivka (z osmimi zadetki naj-
uspešnejši domači strelec), ki se 
jima je z zadetkom z desnega kri-
la priključil še mladi Žiga Godicelj. 
Ta je v 49. minuti znižal rezultat 
na 18:20, a bližje ni šlo, saj je takoj 
sledila bolj zavzeta igra Krškega, v 
kateri je glavne niti organizacije in 
realizacije vlekel Patrik Glaser. Ta 
je na koncu dosegel sedem zadet-
kov, od tega tri v odločilnih trenut-
kih tekme, ko se je Krško ponovno 
odcepilo na višjo prednost, ki so jo 
varno držali do konca srečanj. 

Če bo večina ptujskih 
rokometašev želela to 
tekmo čimprej pozabiti, 
se je bo za vedno 
spominjal Miha Nikl, saj 
je bil prvič v karieri del 
članske ekipe Drave.

David Breznik

Sevnica – Moškanjci-
Gorišnica 26:32 (16:24)

MOŠKANJCI-GORIŠNICA: Men-
daš, Ranfl , Bratuša; M. Geč, Loren-
čič, Šandor 5, Bedrač 6, Ozmec 6, 
Letonja, Muršič 1, N. Geč, B. Geč 3, 
Sok 10(2), Ivančič 1, Leben. Trener: 
Siniša Radujković.

SEDEMMETROVKE: Sevnica 7/7, 
Moškanjci-Gorišnica 2/2.

IZKLJUČITVE: Sevnica 6 minut, 
Moškanjci-Gorišnica 6 minut.

Tako v Sevnici kot Gorišnici so v 
preteklosti pisali uspešnejše roko-
metne zgodbe, trenutno pa se eki-
pi merita v tretjem kakovostnem 
razredu. Bližje vrhu so Gorišničani, 
kar so dokazali tudi na igrišču.

Že od samega začetka tekme so 
varovanci trenerja Siniša Radujko-
vića držali konce igre trdno v svojih 
rokah, predvsem z odlično igro v 
napadu so v 1. polčasu prišli do ob-
čutne prednosti. Že v 7. minuti je 
na semaforju pisalo 5:10, kar kaže 
na pomanjkljivo igro v obrambi 
pri obeh ekipah. Prednost gostov 
v nobenem primeru ni padla pod 
štiri zadetke, tik pred odhodom na 
odmor je znašala celo +9 (15:24). 

Drugi del je bil z zadetki veliko 
bolj skop, domačini so ta del celo 
dobili z rezultatom 10:8. A zmage 
gostov v nobenem primeru niso 
ogrozili …

V zadnjem krogu se bodo Go-
rišničani od svojih navijačev v tej 
sezoni poslovili s tekmo z ekipo 
Cerklje-Radovljica. Ne glede na 
izid pa bodo sezono končali na 4. 
mestu.

JM

Rokomet � 1. B SRL (m). 23. krog

Varovanci Uroša 
Šerbca do zmage z 
raznovrstno igro

Rokomet � 2. SRL (m)

Visoka zmaga pri 
nekdanjem prvoligašu

Rokomet � NLB liga (m), od 7. do 12. mesta

Tretja zmaga Ormožanov v nizu

NLB liga, 
od 7. do 12. mesta

3. KROG: Jeruzalem Ormož – Tri-
mo Trebnje 27:24 (11:11), Dobova 
– Sviš Ivančna Gorica 31:26 (16:12), 
Krka – Dol TKI Hrastnik 30:23 (14:11). 
1. TRIMO TREBNJE 3 2 0 1 24 (20)
2. KRKA 2 1 1 0  22 (19)
3. JERUZALEM ORMOŽ 3 3 0 0 20 (14)
4. DOBOVA 2 1 0 1 14 (12)
5. DOL TKI HRASTNIK 3 0 0 3 11 (11)
6. SVIŠ IVANČNA GORICA 3 0 1 2 6  (5)

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Ormoža so z zmago proti Trimu naredili velik korak k obstanku v ligi.

1. B SRL (m)
REZULTATI 23. KROGA: Pomur-

je – Ajdovščina 26:27, Drava Ptuj 
– Krško 23:27, Butan plin Izola – 
Mokerc-Kig 29:24, Slovenj Gradec 
2011 – Radeče papir nova 30:28, 
Škofl jica pekarna Pečjak – Herz 
Šmartno 30:35, Brežice – LL gro-
sist Slovan 23:32, Črnomelj – Rudar 
28:28.
1. SLOVENJ GRADEC 2011 23 20 0 3 40
2. LL GROSIST SLOVAN 23 18 1 4 37
3. BUTAN PLIN IZOLA 22 18 1 3 37
4. KRŠKO 22 16 3 3 35
5. RUDAR 23 11 3 9 25
6. DRAVA PTUJ 23 11 2 10 24
7. MOKERC - KIG 23 11 1 11 23
8. HERZ ŠMARTNO 23 10 2 11 22
9. ŠKOFLJICA PEČJAK 22 8 3 11 19
10. RADEČE PAPIR NOVA 23 8 1 14 17
11. BREŽICE 23 6 3 14 15
12. ČRNOMELJ 23 4 5 14 13
13. AJDOVŠČINA 22 3 2 17 8
14. POMURJE 23 1 1 21 3

ŽRK Ptuj – ŽRK Velenje 
34:29 (14:16)

ŽRK PTUJ: Perić, Varga; Kac 3, 
Kreft, Šauperl-Ilič, Bolcar 4, Skri-
njar 6, Bedrač 2, Puž 1, Bezjak, Maj-
cen, Marčič 1, Korotaj 11 (3), Kolen-
ko 5, Luknjar 1. Trener: Ivan Hrupič.

SEDEMMETROVKE: ŽRK Ptuj 
3/3, ŽRK Velenje 9/9.

IZKLJUČITVE: ŽRK Ptuj 8 minut, 
ŽRK Velenje 2 minuti.

Ptujske rokometašice v ligi za 
uvrstitev od 5. do 9. mesta še 
naprej zbirajo zmage, tretjo zapo-
redno so dosegle proti Velenjčan-
kam. Tokrat pričakovano, celo 
nekoliko težje od napovedi, saj so 

gostje doslej v celotni sezoni vknji-
žile le tri točke. 

Gostje so imele pobudo skozi celo-
ten prvi polčas, v katerem so v nekaj 
primerih povedle s tremi zadetki raz-
like (1:4, 2:5, 5:8, 13:16). Pri Velenjčan-
kah je bila odlično strelsko razpolo-
žena Ines Kaltak, ki je 7 od svojih 11 
zadetkov dosegla v 1. polčasu. 

V drugem delu so domačinke 
pričakovano prestavile v višjo 
prestavo ter v 38. minuti izenači-
le na 19:19. V 39. minuti so gostje 
še zadnjič na tekmi vodile (19:20), 
nato pa je domača vrsta z delnim 
izidom 4:0 stvari postavila na svo-
je mesto. Med 47. in 52. minuto je 
sledila še ena podobna serija (5:0 
za rezultat 29:22), ki je tekmo do-
končno prelomila na stran doma-
čink. Domači trener Ivan Hrupič 
je priložnost za igro ponudil vsem 
dekletom, večina med njimi se jih 
je tudi vpisala med strelke.

Patricija Korotaj je dosegla 11 
zadetkov, pri gostjah pa je treba 
izpostaviti še Tjašo Smolnikar, ki je 
bila nezgrešljiva s črte sedmih me-
trov – 9/9.

JM

Rokomet � 1. A SRL (ž), od 5. do 9. mesta

Ljubljančanke, Celjanke, Velenjčanke …

2. SRL (m)
17. KROG: Škerjanc Jadran Hrpe-

lje-Kozina – Arcont Radgona 31:30, 
Kronos – Grosuplje 17:25, Cerklje 
– Alples Železniki 39:27, Sevnica – 
Moškanjci-Gorišnica 26:32, Metlika 
– Ljubljana 0:10 (b. b.).
1. LJUBLJANA 17 16 0 1 32
2. GROSUPLJE 17 15 0 2 30
3. CERKLJE  17 14 0 3 28
4. MOŠKANJCI - GOR. 17 11 0 6 22
5. JADRAN HRPELJE 17 8 0 9 16
6. ALPLES ŽELEZNIKI 16 7 1 8 15
7. KRONOS 17 7 0 10 14
8. SEVNICA 17 3 1 13 7
9. ARCONT RADGONA 16 1 0 15 2
10. METLIKA 17 0 2 15 -4

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske rokometašice so v ligi za uvrstitev od 5. do 9. mesta še tretjič 
zapored zmagale.

1. A SRL (ž), 
od 5. do 9. mesta

REZULTATA 3. KROGA: Ptuj – 
Velenje 34:29 (14:16), Z'dežele – 
Ž.U.R.D. Koper 30:26 (16:13).
1. Z'DEŽELE 2 1 0 1 18 (16)
2. PTUJ 3 3 0 0 14  (8)
3. Ž.U.R.D. KOPER 1 0 0 1 13 (13)
4. LJUBLJANA 1 0 0 1 7  (7)
5. VELENJE 1 0 0 1 3  (3)
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Nogomet � 1. SNL
PARI 26. KROGA, V SREDO, 10. 4., OB 16.00: Rudar Velenje – Ce-

lje; OB 16.45: Krško – Maribor; OB 18.00: Domžale – Triglav; V ČETR-
TEK, 11. 4., OB 15.45: Aluminij – Gorica; OB 18.00: Mura – Olimpija.

12. Pohod prijateljstva OŠ Cirkulane-Zavrč
OŠ Cirkulane-Zavrč vabi že na 12. druženje in na tradicionalno 

prireditev Pohod prijateljstva, ki je ena največjih prireditev v tem 
okolju in se je vsako leto udeleži okoli 1500 ljudi! Je medgeneraci-
jska dobrodelna prireditev, namenjena krepitvi vezi med otroci, 
starši, starimi starši, učitelji, vsemi prijatelji iz občin Cirkulane in 
Zavrč ter širšega okolja, med organizacijami, društvi, podjetji … 
Tudi letos bodo združili prijetno s koristnim: pohodništvo, kot eno 
najbolj zdravih oblik rekreacije, ter druženje in zabavo. Hkrati je 
prireditev namenjena promociji zdravja ter hkrati promociji Haloz. 

Prireditev bo izvedena v soboto, 13. aprila. Zbor udeležencev bo 
ob 19.30 v poslovni coni Dolane, na igrišču ŠD Cirkulane pa bo pro-
gram potekal med 11. in 17. uro. 

Informacije: www.cirkulane-zavrc.si
JM

Športni napovednik
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1. B DOL (ž), 
modra skupina

REZULTATI 5. KROGA: ŽOK 
SETO Ptuj – Mozirje 3:1, OD Krim 
– ŽOK Triglav Kranj 3:0, Nova KBM 
Branik II – Prevalje 3:1, Piran – Vital 
Ljubljana 2:3. 
1. ŽOK SETO PTUJ 23 17 6 57:26 51
2. OD KRIM 23 17 6 56:28 51
3. TRIGLAV KRANJ 23 15 8 50:38 43
4. MOZIRJE 23 12 11 44:41 37
5. PREVALJE 23 6 17 29:55 20
6. NKBM BRANIK II 23 6 17 28:55 19
7. VITAL LJUBLJANA 23 6 17 25:59 16
8. PIRAN 23 0 23 13:69 2

Najprej je Matej Murat izenačil v 
84. minuti, po izključitvi Topleka 
pa so domačini številčno prednost 
hitro izkoristili in z golom Metoda 
Majcna vzeli celoten izkupiček …

REZULTATI 15. KROGA: 
Pragersko – Gerečja vas 1:3 (0:1); 

strelci: 0:1 S. Krajnc (44.), 0:2 Oduh 
(48.), 0:3 Oduh (52.), 1:3 Breznik 
(59.);

Cirkulane – Apače 2:0 (1:0); 
strelca: 1:0 M. Krajnc (14.), 2:0 Bru-
men (49.);

Hajdina – Bukovci 3:1 (2:0); strel-
ci: 1:0 Vindiš (15.), 2:0 Štumberger 
(25.), 3:0 Cesar (54.), 3:1 M. Med-
ved (81.);

Stojnci – Podvinci 1:1 (1:0); strel-
ca: 1:0 Leben (33.), 1:1 Roškar (68., 
ag.)

Markovci – Skorba 2:1 (0:1); 
strelci: 0:1 Šimenko (2.), 1:1 Murat 
(84.), 2:1 M. Majcen (90.). Rdeči 
karton: Toplek (88., Skorba).
1. PODVINCI 15 10 3 2 45:19 33
2. CIRKULANE 15 9 5 1 33:13 32
3. BUKOVCI 15 8 3 4 31:18 27
4. APAČE 15 7 3 5 26:23 24
5. GEREČJA VAS 15 7 1 7 28:29 22
6. HAJDINA 15 5 4 6 31:33 19
7. STOJNCI 15 5 4 6 22:24 19
8. PRAGERSKO 15 5 1 9 17:32 16
9. MARKOVCI 15 3 3 9 13:31 12
10. SKORBA 15 2 1 12 19:43 7

1. liga MNZ Ptuj: zanimiv 
derbi začelja, Boč skoraj 
do preobrata z igralcem 
manj

Zavrč melje še naprej in ostaja 
suvereno na vrhu lestvice – tokrat 
so »padli« tretjeuvrščeni Grajen-
čani. Na drugo mesto so se tako 
zavihteli igralci iz Tržca, ki so na do-
mačem igrišču nasuli pet zadetkov 
Ormožanom. Ti so kljub izključitvi 
Jana Vočanca pretili, a se domači-
ni niso pustili zmesti. Uvodna za-
detka na tekmi je dosegel Marko 
Pečnik. 

V gosteh so bili uspešni Gorišni-
čani, ki so vse tri zadetke dosegli v 
drugem polčasu. 

Tekmo, polno preobratov, so vi-
deli gledalci v Leskovcu. Domačini 
so povedli 2:0 in imeli ob tem celo 
igralca več na igrišču. Gostom je 
uspel sanjski preobrat in so se po 
treh zaporednih zadetkih sedem 
minut pred koncem tekme znašli 
na pragu zmage. Da je niso doseg-
li, je z zadetkom v sodnikovem po-
daljšku poskrbel Robert Kolednik. 

REZULTATI 15. KROGA: 
Tržec – Ormož 5:2 (2:0); strelci: 

1:0 M. Pečnik (30.), 2:0 N. Pečnik 
(45.), 3:0 Kolar (46.), 3:1 Vočanec 
(62.), 3:2 Jaušovec (77.), 4:2 Hliš 
(81.), 5:2 R. Pečnik (90.). Rdeči kar-
ton: Vočanec (70., Ormož);

Središče – Gorišnica 0:3 (0:0); 
strelca: 0:1 Korez (53.), 0:2 Korez 
(73.), 0:3 Kolar (77.);

Leskovec – Boč Poljčane 3:3 
(1:0); strelci 1:0 Železnik (41.), 2:0 
Jaušovec (50.), 2:1 Jelovšek (52., z 
11 m), 2:2 Videčnik (55.), 2:3 Škrabl 
(83.), 3:3 Koletnik (93.). Rdeči kar-
ton: Hajšek (45., Boč);

so tudi dobile, medtem ko jim Ptu-
jčanke v ostalih treh niso dopustile 
veliko možnosti.

ŽOK SETO je odločno začel tek-
mo in je v uvodnem nizu stopnjeval 
ritem igre. Tega Mozirje nikakor ni 
moglo slediti, kar je pomenilo, da 
je prednost ves čas le naraščala. 
Odličen sprejem in servis ter brez-
hiben napad sta domačinkam pri-
nesla niz s 25:14.

Po gladko izgubljenem nizu so 
se gostje pobrale v drugem, v ka-
terem so zelo izboljšale začetni 

udarec, tako da so imele doma-
činke nemalo težav s sprejemom. 
Mozirje je vodilo večino časa v tem 
delu igre, v končnico so šle z rezul-
tatom 17:22. Z boljšo igro so se jim 
gostiteljice še uspele približati na 
22:24, bližje ni šlo … 

V tretjem nizu so Ptujčanke 
popravile sprejem, nato pa je igra 
spet stekla kot dobro naoljen 
stroj. Podajalka Urška Stavbar je 
razigrala soigralke v napadu, ki so 
neumorno zabijale in nizale točko 
za točko do gladko dobljenega 
niza 25:15. Ta ritem so Mozirjanke 
nekoliko ustavile v začetku 4. niza, 
saj so bile še konkurenčne do re-
zultata 12:11, a nato je znova igra-
la le ena ekipa, in to je bila ekipa 
Ptuja … Zadnjo točko je pri mreži 
dosegla mlada Ana Horvat. Ta je na 
tekmi skupaj dosegla 12 točk, isto 
število jih je zbrala tudi Nika Fišer. 
Še uspešnejši sta bili Lena Pučnik s 
14 in enkratna Sara Sakovič, ki je za 
zares lepo zmago domače ekipe 
prispevala v napadu kar 25 točk.

David Breznik

3. SNL sever
REZULTATI 19. KROGA: Videm – 

Thnotim Pesnica 2:0, Avto Grubel-
nik Dravograd – Pohorje 4:3, Dravi-
nja – Zreče 1:1, Šmartno – Šampion. 
Prosta je bila ekipa Kety Emmi Bi-
strica. 
1. DRAVOGRAD 18 11 0 7 41:41 33
2. VIDEM 18 10 2 6 34:17 32
3. K. E. BISTRICA 17 9 3 5 30:16 30
4. ŠMARTNO 1928 17 9 2 6 39:32 29
5. DRAVINJA 18 8 4 6 33:32 28
6. ZREČE 18 7 6 5 23:23 27
7. ŠAMPION 17 7 2 8 36:30 23
8. PESNICA 18 5 3 10 20:37 18
9. POHORJE 18 3 2 13 29:52 11
10. M. CLAUDIUS 9 2 2 5 11:16 8

VIDEM – TEHNOTIM 
PESNICA 2:0 (2:0)

STRELCA: 1:0 Zdovc (39.), 2:0 
Krajnc (41.)

VIDEM: Klasinc, Dominc, Zdovc, 
Lah, Kostanjevec, Cafuta, Tement, 
Antolić (od 66. Zemljarič), Krajnc, 
Mohorko (od 88. Simonič), Plajn-
šek. Trener: Robert Hojnik.

Po treh turobnih spomladanskih 
porazih je tudi za igralce Vidma po-
sijalo sonce. Gostovanje Pesnice 
na njihovem stadionu je pomenilo 
res lepo priložnost za zmago, ki so 
jo varovanci trenerja Roberta Hoj-
nika tudi izkoristili. 

Čeprav v začetni enajsterici ni 
bilo Adedoja (kartoni) in Lovenja-
ka (poškodba), so igralci v rume-
no-zeleni športni opremi prevlado-
vali od samega začetka. Gostje so 
se zbrano branili, koncentracija pa 
jim je popustila tik pred polčasom. 
Takrat so domačini v 39. minuti iz-
vajali kot, v skoku pa je bil najvišji 
Žiga Zdovc, ki je dosegel svoj četrti 
zadetek v sezoni – 1:0. Le dve mi-
nuti kasneje so se domači navijači 
ponovno veselili, saj je Sebastjan 
Krajnc z natančnim strelom (žoga 
se je v mrežo odbila od vratnice) s 
16 metrov prednost povišal na 2:0. 

Odpora gostov je bilo s tem 

praktično konec. Čeprav so gosti-
telji prevladovali tudi v drugem 
polčasu in si ustvarili številne pri-
ložnosti, jih zaradi pomanjkanja 
koncentracije in tudi športne sreče 
niso izkoristili.

Superliga: Hajdina 
presenetila Bukovce, 
Gerečja vas ustavila 
serijo Pragerskega

Boji v Superligi so se močno 
razplamteli, tekme so vse po vrsti 
razburljive in napete, v boju za 
uvrstitev v Ligo za prvaka bo štela 
vsaka točka.

Lepo zmago so zabeležili igralci 
Gerečje vasi, ki so ustavili res izje-
mno serijo Pragerskega. Varovanci 
Milka Đurovskega so dosegli tri za-
detke v razmiku osmih minut, dva 
je prispeval mladi Nigerijec Simon 
Abutu Oduh.

Pomembne zmage v boju za 
zgornji del lestvice so se veselili 
tudi Hajdinčani, ki so zasenčili gos-
te iz Bukovcev. Ko so povedli 3:0, 
so prednost brez posebnih težav 
zadržali do konca.

V Stojncih so gostovali vodilni 
Podvinčani. Čeprav so oba zadetka 
na tekmi dosegli domačini, pa sta 
si ekipi razdelili točke – za to je z 
golom v lastno mrežo poskrbel 
Marko Roškar …

»Spodrsljaj« Podvinčanov so 
lepo izkoristili igralci Cirkulan. Tiso 
na svojem igrišču gostili ekipo iz 
Apač, ki je spomladanski del odprla 
s tremi zaporednimi zmagami (eno 
od teh so dosegli v zaostali tekmi). 
Njihova serija je sedaj končana, 
Igralci iz Cirkulan so po en zadetek 
dosegli v začetku obeh polčasov.

Posebna zgodba se je odvila na 
derbiju začelja v Markovcih, kjer 
so gostje iz Skorbe z golom Sama 
Šimenka vodili veliko večino tek-
me, na koncu pa ostali brez vsega. 

ŽOK SETO Ptuj – 
Mozirje 3:1 
(14, -22, 15, 16)

ŽOK SETO PTUJ: Stavbar, Sa-
kovič, Paternost, Oancea, Pignar, 
Milošič K., Horvat, Tomanič, Vedlin 
Gojčič, Milošič N., Pučnik, Fišer N., 

Fišer T.; trener: Bojan Novak.
V športni dvorani Gimnazije Ptuj 

se je zbralo precej gledalcev, ki so 
dobro spodbujali ptujske odbojka-
rice na poti do nove zmage. Gostje 
so tekmo odigrale pod dodatnim 
pritiskom, saj se borijo za obsta-
nek v 1. B-ligi, a so bile zares kon-
kurenčne le v drugem nizu. Tega 

Grajena – Zavrč 1:3 (0:1); strelci: 
0:1 Sluga (32.), 0:2 Potočnik (54.), 
1:2 Pihler (68.), 1:3 Koželj (86.).

Prosta je bila ekipa Podlehnika. 
1. ZAVRČ 13 10 2 1 45:17 32
2. TRŽEC 14 7 3 4 31:27 24
3. GRAJENA 13 6 1 6 28:42 19
4. SREDIŠČE OB DRAVI 14 5 3 6 29:32 18
5. GORIŠNICA 13 4 5 4 26:25 17
6. ORMOŽ 13 4 4 5 25:26 16
7. LESKOVEC 14 3 5 6 20:25 14
8. BOČ POLJČANE 13 3 4 6 20:21 13
9. PODLEHNIK 13 2 5 6 19:28 11

2. liga MNZ Ptuj: 
Makolčani slavili zmago 
Gajserja, pozabili pa na 
Rogozničane

REZULTATI 11. KROGA: 
Polskava avtop. Grobelnik – 

Zgornja Polskava 2:3 (1:2); strelci: 
1:0 Smogavc (21., ag.), 1:1 Milošič 
(42.), 1:2 Smogavc (45.), 2:2 Gradič 
(61.), 2:3 Smogavc (86.);

Hajdoše – Majšperk picerija 
Špajza 0:8 (0:5); strelci: 0:1 Pis-
lak (2.), 0:2 U. Krajnc (10.), 0:3 U. 
Krajnc (15.), 0:4 Pislak (27.), 0:5 
Pislak (34.), 0:6 U. Krajnc (55.), 0:7 
Peklič (71.), 0:8 Novak (89.);

Mladinec Lovrenc – Slovenja vas 
3:2 (2:1); strelci: 0:1 Žalar (5.), 1:1 A. 
Pulko (18.), 2:1 S. Pulko (33.), 2:2 Ža-
lar (78.), 3:2 S. Pulko (91.);

Makole bar Miha – Rogoznica 
Slofi n 2:3 (1:1); strelci: 0:1 Grujić 
Polič (25.), 1:1 Peterkovič (36.), 2:1 
Smogavec (70.), 2:2 Paluc (76.), 2:3 
B. Kuserbanj (82.).

Prosta je bila ekipa Oplotnice. 
1. MAJŠPERK ŠPAJZA 10 10 0 0 53:6 30
2. MAKOLE MIHA 10 8 0 2 35:16 24
3. ROGOZNICA S. 10 6 2 2 24:22 20
4. M. LOVRENC 10 4 2 4 16:20 14
5. POLSKAVA 10 4 1 5 19:13 13
6. ZG. POLSKAVA 10 4 0 6 18:28 12
7. HAJDOŠE 10 3 0 7 13:33 9
8. SLOVENJA VAS 9 1 1 7 12:26 4
9. OPLOTNICA 9 1 0 8 7:33 3

Jože Mohorič

Nogomet � 3. SNL sever, lige MNZ Ptuj

V Vidmu odločitev v treh minutah

Odbojka � 1. B DOL (ž), končnica

Trije vrhunski nizi

Veteranske lige MNZ 
Ptuj: prva zmaga 
Majšperčanov
Veterani +35 vzhod

REZULTATI 9. KROGA: Gorišnica 
– Dornava 0:3, Borovci – Markovci 
1:1, Zavrč-Cirkulane – Leskovec 1:1, 
Podvinci – Grajena 2:0.
1. PODVINCI 9 8 1 0 36:7 25
2. GORIŠNICA 9 5 1 3 24:12 16
3. GRAJENA 9 4 2 3 17:11 14
4. MARKOVCI 9 3 4 2 15:14 13
5. DORNAVA 9 4 1 4 16:22 13
6. BOROVCI 9 3 3 3 10:10 12
7. LESKOVEC 9 1 2 6 7:24 5
8. ZAVRČ - CIRKULANE 9 0 2 7 5:30 2

Veterani +35 zahod
REZULTATI 9. KROGA: Lovrenc 

– Gerečja vas 5:4, Hajdina – Tržec 

11:0, Podlehnik – Spodnja Polskava 
1:1, Skorba – Pragersko 5:1.
1. HAJDINA 9 9 0 0 37:8 27
2. SPODNJA POLSKAVA 9 6 2 1 20:9 20
3. SKORBA 9 5 1 3 21:17 15
4. LOVRENC 9 4 0 5 32:25 11
5. GEREČJA VAS 9 3 0 6 16:22 9
6. TRŽEC 9 2 2 5 16:36 8
7. PRAGERSKO 9 2 1 6 20:38 7
8. PODLEHNIK 9 1 2 6 14:21 5

Veterani +40
REZULTATI 9. KROGA: Pohorje-

-Oplotnica – Hajdoše 2:0, Majšperk 
– Ormož 2:1, Zgornja Polskava – Vi-
dem 0:2. 
1. VIDEM PRI PTUJU 9 8 0 1 25:6 24
2. ORMOŽ 9 5 1 3 18:11 16
3. POHORJE OPLOTNICA 9 4 2 3 16:16 14
4. ZGORNJA POLSKAVA 9 4 0 5 13:14 12
5. MAJŠPERK 9 1 3 5 9:13 6
6. HAJDOŠE 9 1 2 6 11:32 5

Foto: Črtomir Goznik

V Markovcih so gostje vodili veliko večino tekme, na koncu pa ostali brez točk in za nameček še brez 
izključenega igralca. 

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske odbojkarice so na tekmi z gostjami iz Mozirja upravičile vlogo favoritinj.
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Marketing družbe Radio 
Tednik Ptuj

V Zvezi društev upokojen-

cev Slovenije so oblikovali in 

sprejeli Memorandum 2018, 

podrobnejšo analizo položaja 

slovenskih upokojencev in vseh 

starejših oseb, ob tem predvide-

li potrebna področja, vsebine in 

nosilce aktivnosti. 

Medgeneracijska 
koalicija Slovenije – 
MeKoS
„V memorandumu so zajeta naša 
stališča, pogledi in pričakovanja 
o vsebinah in načinu prihodnje-
ga sodelovanja pri vprašanjih, 
s katerimi se srečujemo. Pou-
darjamo predvsem tista pod-
ročja, ki se dotikajo potrebe po 
dostojnem življenju prebivalcev 
v tretjem življenjskem obdobju, 
njihovih zmožnostih in vključe-
nosti v družbo, pri čemer nam 
je pomembna dobrobit vseh ge-
neracij, njihovo sodelovanje in 
medsebojno podpiranje v izkori-
ščanju znanj in veščin. Zato smo 
v lanskem letu skupaj z Mladin-
skim svetom Slovenije, Dijaško 
organizacijo Slovenije, Študent-
sko organizacijo Slovenije usta-
novili Medgeneracijsko koalicijo 
Slovenije – MeKoS. Treba se je 
zavedati, da je staranje tudi ra-
zvojni izziv in ne samo breme, 
saj starejši predstavljamo skoraj 
četrtino prebivalstva v Republi-
ki Sloveniji. Treba se je zavedati, 
da pokojnine niso socialna po-
moč, temveč z delom pridoblje-

na pravica, ki temelji na plačanih 
prispevkih in vloženem delu v se-
danje družbeno bogastvo. Pokoj-
nine tako vplivajo na blagovne, 
storitvene in denarne tokove in 
tako spodbujajo gospodarski in 
družbeni razvoj.
Ključni poudarki v Ukrepih Zve-
ze društev upokojencev Slovenije 
za izboljšanje gmotnega položaja 
upokojencev v Republiki Sloveniji 
so: redna uskladitev pokojnin, da 
se zaustavi nadaljnje zniževanje 
in se s tem omogoči izboljšanje 
gmotnega položaja upokojen-
cev. Redno usklajevanje pokojnin 
naj izhaja iz 105. člena ZPIZ-2, 
potrebna je sprememba ZPIZ-2 
glede odmernega odstotka za iz-
račun pokojnin, ki naj bi zagota-
vljal za 40 let pokojninske dobe 
pokojnino v višini 63,5 odstotka 
od pokojninske osnove. Treba je 
zagotoviti tudi višji odmerni od-
stotek za dopolnjenih 15 let za-
varovalne dobe, le-ta naj bo v 
višini 31 odstotkov. Potreben je 
postopen dvig dela vdovske po-
kojnine, ki naj jo prejme približ-
no 60.000 upravičencev, od tega 
82 % žensk in 18 % moških. Pri 
tem je treba upoštevati, da skup-
no izplačilo ne sme presega-
ti starostne pokojnine moškega, 
odmerjene od najvišje pokojnin-
ske osnove za 40 let pokojninske 
dobe, ali 1.825,50 evra. Izplača-
ti je treba letni dodatek vsem po 
sistemskem zakonu, določenim 
upravičencem na podlagi ZPIZ-2. 
Potrebna je sprememba Zakona 

o spremembah in dopolnitvah 
Zakona o socialnih varstvenih 
prejemkih. Predlog ZDUS je, da 
so do izplačila pogrebnine upra-
vičeni vsi (svojci ali druge osebe 
po umrlem) v enem znesku, ki je 
530 evrov. Znesek pa mora biti 
letno valoriziran. ZDUS si bo pri-
zadeval za čimprejšnjo ustanovi-
tev demografskega sklada. Prav 
tako bi bilo prav, da bi se del bo-
dočega davka na nepremičnine 
stekel v demografski sklad. ZDUS 
bo vztrajal pri ustanovitvi Urada 
za starejše pri Vladi Republike 
Slovenije. Treba je urediti dvojni 
status upokojencev, ki bi omo-

gočil, da bi lahko kljub upokojitvi 
delali naprej. S tem bi upokojen-
ke in upokojenci ostali v toku, 
hkrati bi reševali problematiko 
pomanjkanja delavcev, finančno 
stisko upokojencev in upokojenk 
ter s prispevki dodatno napolnili 
državno blagajno,“ je o prizade-
vanjih za izboljšanje gmotnega 
položaja slovenskih upokojencev 
povedal Janez Sušnik, predse-
dnik Zveze društev upokojencev 
Slovenije.

Nadomestiti 
negativne učinke 
interventne 
zakonodaje
V Zvezi društev upokojencev 
Slovenije so že ob predstavitvi 
predloga ministrstva za delo , dru-
žino, socialne zadeve in enake 
možnosti za prihodnjo ureditev 
pokojninskega sistema povedali, 
da se z ministričinim predlogom 
načeloma strinjajo, saj se dvig 
odmernega odstotka za izračun 
pokojnine sklada z njihovim pre-
dlogom, a da ni nič rečenega 
glede izrednega usklajevanja po-
kojnin, kot tudi ne o sistemskem 
zakonu o letnem dodatku. Koa-
licijska pogodba trenutne vlade 
je za ZDUS glede pokojninskega 
sistema napisana v pravi smeri, 
a jo je treba spoštovati v celoti. 
Izredno usklajevanje pokojnin je 
nujno potrebno, saj gospodarska 
rast je, s tem pa se lahko vsaj de-
loma nadomesti negativne učin-
ke interventne zakonodaje, ki je 
od leta 2010 vplivala na nižanje 
pokojnin. Trenutne smernice Vla-

de RS kažejo dobro, saj, kot kaže, 
je interes, da se izboljša polo-
žaj starejših in se jim omogoči 
življenju dostojno starost. Vse-
kakor pa Vlada RS ne sme poza-
biti, da je treba vključiti v proces 
pokojninske reforme in vseh 
sprememb ključne, torej upoko-
jenke in upokojence. ZDUS je ta-
ko vedno na voljo vladi in vsem 
političnim strankam za sodelova-
nje pri reševanju problemov, ki 
so se nakopičili še od časa rece-
sije, pred recesijo in se še kar na-
daljujejo. Vsi ljudje si zaslužimo 
dostojno življenje, zato so spre-
membe nujno potrebne,“ je po-
vedal Janez Sušnik, predsednik 
Zveze društev upokojencev Slo-
venije. 

Za izboljšanje 
položaja starejših 
in dostojno starost

Janez Sušnik, predsednik 
Zveze društev upokojencev 
Slovenije: „Vsi ljudje si 
zaslužimo dostojno življenje, 
zato so spremembe pokojnin-
ske zakonodaje nujne.“

Spremembe v pravo smer, a prepočasi
Četudi večina poudarja predlagane spremembe novega pokojninskega zakona, ob tem opozarja 
tudi na nujnost temeljite prenove pokojninske zakonodaje, saj naj bi šlo tudi v okviru predlaganih 
sprememb za kozmetične popravke. Po tem predlogu naj bi se upokojitvena starost za zavarovance 
brez 40 let pokojninske dobe dvignila s 65 na 67 let, to naj bi se zgodilo postopoma od leta 2023 
do 2034, prav tako naj bi se postopoma, v obdobju šestih let, dvignil odmerni odstotek na 63 od-
stotkov, tako za ženske kot moške. Predviden pa je tudi dodaten odmerni odstotek za skrb za otroke 
v višini 1,25 odstotka. Tako naj bi bile starostne pokojnine za upokojence z dopolnjenimi 40 leti po-
kojninske dobe po besedah ministrice za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti Ksenije 
Klampfer leta 2025 v povprečju višje za okrog osem odstotkov. Z dvigom odmernega odstotka se 
bo zagotovila tudi višja odmera vseh starostnih, vdovskih, invalidskih in družinskih pokojnin, kot tu-
di nadomestil iz invalidskega zavarovanja. Te pokojnine in nadomestila naj bi se v povprečju zvišali 
med 5 in 15 odstotkov, odvisno od posamezne kategorije. Po izpolnitvi pogojev za starostno upoko-
jitev pa bi po predlogu sprememb pokojninske zakonodaje posameznik v prvih treh letih vključenosti 
v zavarovanje za polni delovni čas prejel 50 odstotkov starostne pokojnine, v četrtem letu in v vseh 
nadaljnjih letih pa 100 odstotkov starostne pokojnine, seveda pod pogojem, da se upokoji in znova 
vključi v zavarovanje, pri čemer pa mora biti starejši od 63 let.
V parlamentarnih strankah predlagane spremembe v glavnem pozdravljajo, saj je treba pripraviti 
zakonodajo, ki bo v največji meri izboljšala status upokojencev, brezposelnih in socialno ogroženih 
skupin. Prvi pomisleki pa gredo v smeri prepočasnega tempa predvidenega dviga odmernega od-
stotka, nekateri nasprotujejo dvigu upokojitvene starosti, ki je sedaj za zavarovance brez 40 let po-
kojninske dobe 65 let. Nekateri se zavzemajo tudi za možnost dela upokojencev brez omejitev. Za 
takšno ureditev, ki bo prinesla tudi več sredstev v proračun, pa si že dolgo prizadevajo tudi v Obrtno-
-podjetniški zbornici Slovenije.
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Skoraj 300 m2 meri Zlati ko-

tiček v Supermestu, eden od 

sedmih medgeneracijskih cen-

trov v okviru Zlate mreže v Mer-

catorjevih centrih po Sloveniji. 

Za dejavnosti oz. prireditve, ki 

jih organizira, lahko koristi tu-

di prostorno avlo. Zlati kotiček 

vodi Pokrajinska zveza društev 

upokojencev Spodnje Podrav-

je, tako da lahko del svojih ak-

tivnosti ob ptujskih društvih 

upokojencev izvajajo tudi druga 

društva s tega območja. Vseh 

skupaj je 43.

18. junija leta 2017 so se ures-
ničile nekajletne sanje DU Ptuj, 
ki je prvotno načrtovalo ureditev 
medgeneracijskega centra v pro-
storih na Potrčevi cesti 34 na Ptu-
ju. Ko se je ob neki priložnosti na 
Zvezi društev upokojencev Slo-
venije predstavila humanitarna 
organizacija Zlata mreža, ki zelo 
tesno sodeluje z Mercatorjem, se 
je – glede na njegove načrte za 
odpiranje medgeneracijskih cen-
trov v svojih prostorih – ponudila 
priložnost tudi za ptujski projekt. 
Ptujski center je bil tretji, ki so ga 
odprli v enem od Mercatorjevih 
centrov. 
Podobno kot v drugih centrih so 
se po ekspanziji drugih velikih tr-
govskih centrov tudi v Mercator-

jevih centrih srečali s problemom 
praznih prostorov. Od ideje do re-
alizacije sta minila le dva mese-
ca, se spominja Silva Gorjup, ki 
je tudi najzaslužnejša, da je tudi 
Ptuj dobil medgeneracijski center 
Zlati kotiček, ki svoje poslanstvo 
oznanja s sloganom Živeti z nas-
mehom in tudi bdi nad celotnim 
prostovoljstvom. Tudi na ptujsko 
območje je prinesel novo kako-
vost v delovanju starejših, nji-
hovih aktivnostih, druženju in 
nasploh za večjo kakovost živ-
ljenja starejših. Ti lahko v okvi-
ru teh prostorov na enem mestu 
uresničujejo in se udejstvujejo v 
najrazličnejših dejavnostih ter v 
pravem pomenu besede živijo 
medgeneracijsko.
»Zlati kotiček je naš prostor za 
druženje, za bistrenje naših sivih 
celic, izobraževanje in skozi de-
lavnice in predavanja za aktivno 
staranje. Samo lani smo izved-
li 217 dogodkov. V teh prostorih 
usposabljamo tudi prostovolj-
ce za delo z ljudmi z demenco, 
skupaj izobražujemo 84 prosto-
voljcev samo za delo z ljudmi z 
demenco. Delo in aktivnosti pote-
kajo po urniku. V Zlatem kotičku 
imamo dva prostora, enega za te-
lovadnico in učilnico ter družab-
ni prostor za okrog 100 ljudi, tu 

ima sedež tudi galerija. Trenutno 
pri nas razstavljajo slikarji z Or-
moškega, drugo galerijo imamo v 
Domu Franca Krambergerja, po-
hvalimo se lahko s 25 aktivnimi 
slikarji. Vsak ponedeljek potekajo 
medgeneracijske slikarske delav-
nice, ki jih vodi Franc Simonič, v 
kratkem se mu bo pridružila Lea 
Kralj. Mesečno postavljajo nove 
razstave. 
Torek je posvečen digitalni foto-
grafiji, naši člani redno objavljajo 
svoje fotografije tudi na televiziji, 
kot Nada Savšek in Peter Mesa-
rič, ob sredah potekajo različne 
delavnice. Od nedavnega v Zla-
tem kotičku gostujejo tudi čla-
ni ptujske podružnice Multiple 
skleroze Slovenije, saj so njego-
vi prostori dostopni tudi ljudem 
na vozičku – Supermesto ima 
osebno in tovorno dvigalo. Skrbi-
mo tudi za računalniško opisme-
njevanje, računalniški kotiček še 
urejamo, tako da trenutno raču-
nalniško opismenjevanje Za babi-
ce in dedke poteka v OŠ Mladika, 
za kar se ob pomoči mladih tru-
dita Sonja Purgaj in Meta Pukla-
vec. Vsak četrtek poteka joga za 
starejše, dvakrat tedensko poteka 
tudi gimnastika, za zdaj še v pro-
storih Doma upokojencev Ptuj. 
Pripravljamo tudi že police za iz-

posojevalnico knjig, veliko sta-
rejših rado bere, veliko pa je tudi 
takih, ki nam želijo podariti knji-
ge. 
V naših prostorih pripravljamo tu-
di okrogle mize, ki zadevajo pro-
blematiko starejših. Tako smo v 
pripravah na prve Dneve med-
generacijskega sožitja, prvi do-
godek te vrste, ki bo namenjen 
izmenjavi mnenj, stališč, idej, 
znanj in izkušenj med genera-
cijami, govorili o revščini med 
starejšimi v Spodnjem Podrav-
ju, kjer pod pragom revščine živi 
43 odstotkov starejših. S tem že-

li Zveza društev upokojencev Slo-
venije slediti tudi demografskim 
spremembam, z medsebojnim 
povezovanjem pa zagotavljati oh-
ranitev visokih družbenih norm in 
izboljševati položaj vseh genera-
cij v Republiki Sloveniji.
V celi regiji imamo 406 prosto-
voljcev, od tega 93 na območju 
MO Ptuj. Vsi se zelo trudijo, da 
bi vsem, ki živijo v težkih razme-
rah, na nek način pomagali. Vsa 
dejavnost, ki jo izvajamo v Zla-
tem kotičku, poteka brezplačno, 
tudi prostovoljci delajo brezplač-
no, vse stroške v zvezi z njegovim 

delovanjem pa pokriva Mercator. 
Enkrat mesečno pripravimo tu-
di kulturno prireditev, na kateri 
se predstavljajo ptujski kulturni-
ki, umetniki, posebno pozornost 
pa posvečamo mladim. Naše de-
lo lahko javnost spremlja tudi na 
Facebooku,« je široko paleto de-
javnosti in aktivnosti v Zlatem ko-
tičku predstavila Silva Gorjup, 
pokrajinska koordinatorica pro-
grama Starejši za starejše, pod-
predsednica Pokrajinske zveze 
društev upokojencev Spodnje 
Podravje in vodja Zlatega kotička 
v Supermestu.
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Zlati kotiček v Supermestu: 
aktivnosti in dejavnosti za življenje z nasmehom

Silva Gorjup, vodja medgeneracijskega centra Zlati kotiček v Supermestu.

Zlati kotiček je tudi družabni in galerijski prostor. 

Erasmus+ projekt Bepresel – 
Better preparation for senior life 

(2017–2019)
Namen projekta »Boljša priprava na življenje v starosti«, v katerem Ljudska uni-
verza Ptuj sodeluje kot partner, je dvigniti in spodbuditi aktivno udeležbo sta-
rejših v izobraževanju o zdravem, kakovostnem in predvsem aktivnem staranju.
Pripravili smo svetovalni program za izboljšanje fizičnih in psihičnih aktivnosti
skozi aktivno staranje, ki bo imelo dolgoročne pozitivne rezultate, predvsem v
kontekstu samostojnega in neodvisnega življenja. 

Starejšim želimo ponuditi »novo razumevanje pro-
cesa staranja«, se odzvati na njihovo potrebo po 
novem znanju in razumevanju prehoda od upoko-
jitve do novega življenjskega obdobja. Da bi bili 
seniorji ob tem prehodu bolje opremljeni z dej-
stvi in manj obremenjeni z miti ter tako posledič-
no bolje usposobljeni za aktivno staranje, smo jim 
ponudili vsebine, kot so: prehranjevalne navade 
starejših, vzdrževanje in izboljšanje telesne kondi-
cije, mišične moči ter ravnotežja, o krvnem tlaku. 

Po koncu predavanj, ki se odvijajo ob torkih od
10. do 12. ure v Centru za družine Špajza modro-
sti na Ptuju, pa bodo udeleženci izvedli tudi test
telesne pripravljenosti, ki se bo ponavljal vsake
tri mesece. 
Udeležba na predavanjih je brezplačna. Program
bomo ponovili v jeseni, zato vabimo vse, ki nas
še niste obiskali, da se prijavite na elektronski na-
slov tanja.bozic@lu-ptuj.si ali pokličete na tele-
fonsko številko 02 749 21 54. 
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Vsak je svoje sreče kovač, in ko 
sprejmemo, da je vse, kar se 
nam dogaja, naša odgovornost, 
se bomo zavedali, da je tudi na-
še finančno stanje stvar izbire in 
ne stvar okoliščin. Srčno verja-
mem, da lahko vsak na enosta-
ven način uspešno kreira svojo 
brezskrbno finančno prihodnost. 
Ko sprejmeš odgovornost, imaš 
moč v svojih rokah. Kaj je še lah-
ko lepšega? ‘Ključ’ do uspeha 
za vsakogar na področju financ 
je pozitiven pristop k delu, ki ga 
opravlja, in optimističen pogled 
na svet varčevanja. Če imamo to 
dvoje, je vse lažje. Če imamo ra-
di svoje delo, več zaslužimo. Če 
smo optimistični glede varčevanj, 
ne bomo iskali izgovorov, zakaj 
nekaj ni izvedljivo, posledično 
bomo imeli več denarja in ustva-
rili več premoženja. Enostaven re-
cept, mar ne?
Pri finančnem svetovanju stran-
kam, vse od leta 1999 naprej, pa 
se žal srečujem z velikim nezna-
njem ljudi o upravljanju osebnih 
financ. Večina Slovencev še ved-
no ne pozna zakonitosti naložb, 
se ne spozna na različne načine 
varčevanja in posledično se pre-
večkrat odločajo za sebi nepri-
merna varčevanja in zavarovanja. 
Seveda jih je potemtakem strah, 
kaj izbrati in komu zaupati. Že-
lim, da ljudje spoznajo, da ima-
jo sami vse vajeti v svojih rokah. 
Tudi glede denarja, koliko zaslu-
žijo in koliko privarčujejo. Ta del 
je ljudem najtežje sprejeti, saj je 

lažje prenašati odgovornost za 
prenizko plačo na delodajalca, 
prenizke pokojnine na državo, 
nezadovoljstvo v službi na sode-
lavce, šefe ipd. Ko pa se zavemo 
svojega vpliva na vse, kar se nam 
dogaja, tudi na polno ali prazno 
denarnico, če hočete, prevzame-
mo odgovornost. In kaj je lepše-
ga kot to, da lahko krojimo svojo 
usodo sami?

Največji problem – 
prekomerno 
zapravljanje za 
nepotrebne stvari
Upravljanje osebnih financ je 
prevelikokrat bolj prepuščeno 
naključjem in sreči, če ljudem 
pride na pot pravi svetovalec ali 
bančnik z dobrim produktom. 
Največji problem upravljanja z 
denarjem in družinskim prora-
čunom je v prekomernem zapra-
vljanju za nepotrebne stvari, za 
katere smo prepričani, da jih pot-
rebujemo.
Drug problem je v tem, da veči-
na ljudi najlažje najame kredit, 
posledično se zadolži, za varče-
vanja in investiranja pa jim ne 
ostane dovolj. Denar, ki nekate-
rim  ostane kot višek, pa leži na 
banki, kjer izgublja vrednost. A 
Slovenec pač reče: »Banka je 
varna.« Po mojem se sploh ne za-
vedajo, da si za svoje prihranke 
na banki lahko vsako leto manj 
kupijo, ker jim inflacija najeda 
vrednost denarja.

Prvi korak – preko 
trajnika varčevati 
30 evrov
Pomembno je, da znamo up-
ravljati s svojim denarjem, da 
nam ostane vsak mesec prese-
žek denarja, da nato z ustreznim 
investiranjem teh presežkov 
ustvarjamo donose in da v 
končni fazi sami poskrbimo za 
brezskrbno ali pa vsaj za dostoj-
no pokojnino in za to, da si 
zagotovimo nadomestilo za ne-
predviden izpad dohodka v času 
zaposlitve. Da imamo mi in naša 
družina dovolj denarja, ne glede 

na to, kaj se nam pripeti v življe-
nju. Če izgubimo zaposlitev ali 
posel, da imamo dovolj finanč-
ne rezerve, da nismo prisiljeni 
delati, kar nam ni všeč, ampak 
lahko izberemo delo, ob kate-
rem uživamo. Le finančna neod-
visnost nam lahko to omogoči. 
In ko delaš delo, ki ga imaš rad, 
ustvarjaš nadpovprečne dohod-
ke. Običajno pa ljudje delajo za 
denar, denar pa jim ne dela do-
datnega denarja … Na žalost za-
čaran krog, v katerega se ujame 
večina ljudi.
Največja napaka, ki jo lahko na-
redimo, je, da iščemo izgovore, 
zakaj se nekaj ne da ali ne spla-
ča. Vsakemu predlagam, da na-
redi prvi korak, in sicer, da se 
prisili preko trajnika varčeva-
ti najprej 30 EUR ali 50 EUR, 
nato sledi drugi korak, da ta 
znesek poveča v roku treh me-
secev. Nakar bo vsak ugotovil, 
da čudežno lahko preživi brez 
teh nekaj evrov na računu. Sle-
di investiranje prihrankov in na-
to dosežemo to, da denar dela 
dodaten denar.
Vsakemu predlagam, da si poi-
šče dobrega finančnega sveto-
valca, ki mu bo zaupal, saj ga bo 
le-ta lahko peljal skozi različne 
cikle investiranja. Odločila sem 
se napisati knjigo Postani kre-
ator svojih financ!, ki je posta-
la ena najbolje prodajanih knjig 
pri nas. Nekako sem začutila, 
da je moje poslanstvo deliti z 
ljudmi svoje znanje, spoznanja 
in večletne izkušnje s področ-
ja varčevanj in ravnanja z de-

narjem. Knjiga na enostaven in 
zabaven način približa bralcu 
najprej, kakšen odnos naj goji 
do denarja in kako lahko zaslu-
ži več denarja. Večina ljudi se 
niti tega ne zaveda, da napač-
no razmišlja o denarju in zasluž-
kih. Nato vas bo punčka v knjigi 
peljala do tega, kako izbrati se-
bi primerne načine varčevanja. 

Na preprost način so opisane 
vse možne oblike varčevanj in 
investiranja. Svet financ je lah-
ko zelo zabaven, če le veš, ka-
ko. Ljudje, ki so knjigo prebrali, 
pravijo, da je zelo lepa, z zanimi-
vimi ilustracijami in zgodbicami, 
ki bralca potegnejo vase …

mag. Karmen Darvaš, 
www.financnahisa.si
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Dom starejših Idila: jesen 

V našem Domu starejših Idila se trudimo in dokazujemo na različne načine z izva-
janjem različnih dejavnosti in aktivnosti, da je lahko jesen življenja zelo lepa, ak-
tivna, drugačna, kot si jo marsikdo predstavlja.

K naši pestri paleti različnih terapij smo dodali še
različne terapije za sproščanje, pri izvajanju kate-
rih naši delovni terapevtki uporabljata svetlobne,
zvočne, taktilne učinke, učinke z vodo. V ta namen
smo opremili tudi našo sobo za sproščanje, kjer s
čutno stimulacijo vplivamo na zmanjšanje nape-
tosti, izražanje čustev, vzpodbujamo raziskovanja,
dvigujemo motivacijo, izboljšujemo koncentracijo,
komunikacijo … Blagodejen vpliv terapij se je izka-
zal predvsem pri stanovalcih z demenco, vendar pa
še noben stanovalec ni odklonil ročne masaže nog
ali glave ob omamni aromaterapiji.

Vsakega stanovalca našega Doma obravnavamo 
individualno in tako s skupnimi močmi odkrivamo 
njegove zmožnosti, sposobnosti, njegove želje, in-
terese. Z različnimi programi ohranjamo, krepimo 
socialne stike stanovalcev, pripomoremo svojcem 
pri razumevanju in spoznavanju starosti, lajšamo 
delo zaposlenim in s tem povečujemo zadovoljstvo 
naše družine.
Naše poslanstvo je zagotavljanje varnega in prije-
tnega preživljanja tretjega življenjskega obdobja 
naših stanovalcev. Naše delo temelji na izvajanju 
kakovostnih storitev, ki so v največji možni meri pri-
lagojene potrebam posameznika. Iz dneva v dan se 
trudimo ustvarjati najboljše okoliščine tako, da se 
družabno življenje naših stanovalcev povečuje in iz-
boljšuje.
Zaposleni, stanovalci, svojci ustvarjamo toplino na-
šega doma s širjenjem pozitivne energije, gojenjem 
spoštljivega odnosa in ohranjanjem dostojanstva 
vsakega izmed nas.

Delovanje našega Doma je usmerjeno v dobrobit 
naših stanovalcev, v zadovoljstvo njihovih svojcev 
in naših zaposlenih, zato že našim utečenim dejav-
nostim dodajamo vedno nove pestrejše aktivnosti, s 
katerimi skrbimo za kakovostno življenje v naši sre-
dini.
Dneve si tako popestrimo tudi s senior ali fascialnim 
fitnesom pod vodstvom naše fizioterapevtke, ki te-
lesne aktivnosti prilagodi vsakemu posamezniku. S 
senior vadbo krepimo različne mišične skupine, iz-
vajamo vaje za ravnotežje, vzdržljivost, gibljivost in 
tako ohranjamo telesne sposobnosti in spretnosti. 
Sami poskrbimo za svoje dobro počutje in vitalnost.

DOM STAREJŠIH IDILA D. O. O., VUKOVSKI DOL 30, 2221 JARENINA
TEL.: (02) 655 66 50, E-MAIL: INFO@DSIDILA.SI, WWW.DOMSTAREJSIHIDILA.SI

VARNA STAROST, oglasna priloga Štajerskega tednika

Postani kreator 
svojih fi nanc

NOVA KNJIGA
POSTANI KREATOR SVOJIH FINANC!

ZAGOTOVI SI NOVO KNJIGO
POSTANI KREATOR SVOJIH FINANC!

Za pičlih 23,90 EUR.
Poštnino častimo mi.

Personaliziraj svojo knjigo 

& jo naroči z osebnim 
posvetilom avtorice.  

www.FINANCNAHISA.si 
info@fi nancnahisa.si  I  Tel: 02 460 44 55
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Prehranjevalne navade človeka 
so se glede na pretekle generaci-
je korenito spremenile. Danes je 
hrane na območju razvitega sve-
ta v izobilju in je dostopna bolj kot 
kdajkoli prej. Tudi raznolikost hra-
ne je bistveno večja, kot je bila v 
preteklosti, ko so se prehranjevali 
bolj enolično in s hrano, pridela-
no sezonsko, v lokalnem okolju. 
Na podlagi tega bi pričakovali, da 
nam vsa ta dostopnost hrane in 
njena ponudba omogočata vnos 
vsega, kar naše telo potrebuje.
Kljub široki ponudbi takšnih in 
drugačnih živil pa se številni še 
vedno ne prehranjujejo zdravo. 
Tudi tempo življenja ter privlačni 
oglasi določenih živil nas pogos-
to zavedejo s poti zdravega pre-
hranjevanja. V takih primerih si 
lahko do neke mere pomagamo 
s posebno kategorijo izdelkov, 
ki jih uvrščamo med prehranska 
dopolnila. Ti izdelki se običajno 
predstavljajo v povezavi s pozitiv-
nim vplivom na naše zdravje, pri 
čemer uporabljajo prehranske ali 
zdravstvene trditve.
»Prehranska dopolnila so – kot 
pove že samo ime – namenjena 
dopolnjevanju običajne prehra-
ne. So koncentrirani viri posa-
meznih ali kombiniranih hranil ali 
drugih snovi s hranilnim ali fizio-
loškim učinkom, ki jih lahko kupi-
mo v obliki kapsul, pastil in tablet, 
v vrečkah s praškom, v ampulah 
s tekočino in drugih podobnih 
oblikah, ki so oblikovane tako, 
da jih lahko uživamo v odmerje-
nih majhnih količinskih enotah. 

Ravno te oblike pa nas pogos-
to zavedejo, saj so na videz zelo 
podobne zdravilom. Prehransko 
dopolnilo bomo najlažje prepoz-
nali in ločili od drugih izdelkov 
po obvezni navedbi 'prehransko 
dopolnilo' na ovojnini,« pojasni 
magister farmacije Igor Klinc iz 
Lekarn Maribor. 
Poudarja tudi razliko med 
zdravili in prehranskimi do-
polnili. Slednjim ne smemo pripi-
sovati preprečevanja, zdravljenja 
ali ozdravljenja bolezni pri ljudeh. 
»Tudi v samem zagotavljanju ka-
kovosti je bistvena razlika, saj je 
za kakovost in varnost prehran-
skega dopolnila odgovoren tisti, 
ki izdelek daje v promet. Po dru-
gi strani pa mora zdravilo sko-
zi strog in temeljit registracijski 
postopek, preden pridobi dovo-
ljenje za promet. Zato je toliko 
pomembnejše, da smo pri naku-
pu prehranskih dopolnil še po-
sebej previdni in jih kupujemo le 
na zaupanja vrednih mestih. Po-
sebej tvegan je lahko nakup pre-
ko spleta, saj nekateri prodajalci 
na medmrežju nemalokrat upo-
rabljajo nepoštene prakse, ker je 
pri tej obliki trženja težje opraviti 
nadzor. Dogajalo se je že, da se 
je preko spleta prodajalo prehran-
sko dopolnilo, ki je vsebovalo 
snovi, ki sploh niso bile navede-
ne med sestavinami, le-te pa so 
bile običajno sestavine zdravil,« 
pove Klinc.
Za normalno delovanje organiz-
ma mora posameznik poleg be-
ljakovin, ogljikovih hidratov in 

maščob vsakodnevno zaužiti tu-
di zadostno količino drugih hra-
nil, kot so vitamini, minerali in 
elementi v sledovih. S pestro in 
uravnoteženo prehrano lahko 
vnesemo v telo vse potrebne sno-
vi za pravilno delovanje organiz-
ma. Ni pa to vedno lahko. 

V sadju in 
zelenjavi so hranila 
v najprimernejšem 
razmerju
V določenih življenjskih obdob-
jih oziroma pri telesnih dejavno-
stih se spremenijo potrebe po 
nekaterih hranilih, ki jih težko 
pokrivamo z vsakodnevno pre-
hrano. S staranjem pri človeku 
upade sposobnost sinteze ko-
encima Q10

, ključne molekule za 
proizvodnjo celične energije, kar 
se zgodi zlasti v ključnih organih, 
kot je srce. Posledično je pri sta-
rejših smiselno le-tega nadome-
ščati. Poleg staranja pa sintezo 
te molekule zmanjšajo tudi ne-
katera zdravila. Zaradi številnih 
pozitivnih učinkov večkrat nena-
sičenih maščobnih kislin smer-
nice zdravega prehranjevanja 
svetujejo redno uživanje rib, ki pa 
so na našem jedilniku prisotne 
premalokrat. Če tega ne upošte-
vamo dosledno ali če nam okus 
rib preprosto ni všeč, smo lahko 
deležni koristnih učinkov uživa-
nja rib z uživanjem prehranskih 
dopolnil, ki vsebujejo ribje olje. 
Vegani in vegetarijanci le stežka 

zaužijejo dnevne potrebe po vi-
taminu B12

, saj ga je v hrani ra-
stlinskega izvora le malo. Zato se 
tem skupinam priporoča dodaja-
nje tega vitamina. Prehranska do-
polnila so koristna tudi v primerih 
občasnega pomanjkanja posa-
meznih hranil (npr. v zimskem 
času). Ti izdelki pa ne morejo na-
domestiti uživanja uravnotežene 
prehrane z zadosti sadja in zele-
njave, kjer so hranila v najprimer-
nejšem razmerju.

Posvet pri farmacevtu 
je lahko zelo koristen
»V prehranskih dopolnilih nema-
lokrat najdemo tudi uprašene 
dele rastlin oziroma rastlinske iz-
vlečke. Treba se je zavedati, da ni 
vse, kar je naravno, tudi zdravo 
in varno. Pri jemanju prehranskih 
dopolnil z deli rastlin oziroma ra-
stlinskimi izvlečki je treba biti še 
posebej previden, saj lahko vsto-
pajo v medsebojno delovanje z 
drugimi zdravili. Med pogostejši-
mi je šentjanževka oziroma njen 
izvleček, ki lahko vpliva na zdravi-
la tako, da zmanjša njihovo učin-
kovitost. Dvokrpi ginko in njegovi 
izvlečki lahko vplivajo na učinko-
vitost zdravil proti strjevanju krvi. 
Teh primerov je še kar nekaj, zato 
tistim, ki jemljejo zdravila, predpi-
sana na zdravniški recept, svetu-
jem posvet pri strokovnjaku, kot 
je na primer farmacevt v lekarni. 
Velika mera previdnosti je potreb-
na tudi pred kirurškimi posegi, saj 
lahko nekatera prehranska dopol-
nila vplivajo tudi na kaskado strje-
vanja krvi,« pravi Igor Klinc. 
Trenutno veljavna zakonodaja 
zahteva navedbo vseh sestavin, 
ki so v izdelku prisotne. Od pro-
izvajalcev zahteva tudi, da se na 
izdelku navede količinska sestava 
vseh snovi, ki so poudarjene na 
izdelku. Pri tem pa mora biti pri 
sestavinah, za katere je določen 
priporočen dnevni vnos, naveden 
tudi delež priporočenega dnevne-
ga vnosa.

Ne glede na podobnost oblik 
med zdravili in prehranskimi do-
polnili pa s slednjimi nikoli ne 
smemo nadomeščati zdravil, ki 
nam jih je predpisal zdravnik. 
Četudi jemljemo prehransko 
dopolnilo, ki naj bi po naved-
bah proizvajalca ali koga druge-
ga delovalo podobno, nikoli ne 
opustimo jemanja predpisanih 
zdravil v zameno za prehransko 
dopolnilo.
Nimajo pa samo zdravila neže-
lenih učinkov, saj se lahko zgo-
di, da določeno živilo, hranilo ali 
snov v živilu pri posameznikih 
povzroči neželene reakcije, bo-
disi zaradi narave snovi, visokih 
vsebnosti snovi, onesnaženj ali 
zaradi prekomerno zaužitih koli-
čin (odmerkov). To je toliko bolj 
verjetno pri prehranskih dopolni-
lih, pri katerih so hranila oz. snovi 
v bolj koncentrirani obliki. Na-
cionalni inštitut za javno zdrav-
je ima na spletni strani (http://
www.nijz.si) vzpostavljen sistem 
za sprejemanje poročil o neže-

lenih reakcijah, povezanih pred-
vsem z uživanjem prehranskih 
dopolnil, pa tudi drugih, oboga-
tenih živil, živil za športnike ter 
novih živil. S tem, ko poročamo 
o pojavu neželenih reakcij po je-
manju prehranskih dopolnil, bo 
tudi z našo pomočjo nastal ce-
lovit pregled neželenih reakcij, ki 
se pojavljajo v povezavi z jema-
njem prehranskih dopolnil na ob-
močju Evropske unije.
»Čeprav sodijo prehranska do-
polnila med živila, pa lahko njiho-
vo jemanje v nekaterih primerih 
predstavlja tveganje za zdrav-
je. Zato se je smiselno v prime-
ru dvoma ali dodatnih vprašanj 
o uporabi oziroma morebitnem 
medsebojnem delovanju z zdra-
vili pred njihovo uporabo posve-
tovati z ustreznim strokovnjakom, 
kot je na primer farmacevt v le-
karni, ki je dostopen in visoko 
usposobljen zdravstveni delavec, 
z znanjem tudi s tega področja,« 
sklene Igor Klinc, magister farma-
cije iz Lekarn Maribor. 
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S prehranskimi dopolnili ne smemo nikoli 
nadomeščati zdravil

Poskrbite za
svoje srce.
Prebudite

športnika v sebi.

P k bite za

Naredite nekaj
za svoje zdravje.

.
/Marifitdopolnila

PREHRANSKO DOPOLNILO

in dokozaheksaenojska kislina (DHK)
imata vlogo pri delovanju srca. 

in ohranjanju vida. Preizkusite

Marifit Omegavit.

Eikozapaentaenojska kislina (EPK)

Vitamini, rudnine in fosfolipi-
di predstavljajo le 4 % struktu-
re celice. Med njimi je kar 30 
nujnih za življenje (esencial-
nih): 15 vrst vitaminov, 13 vrst 
rudnin in dve vrsti esencial-
nih maščobnih kislin. Raziska-
va v ZDA (2011) je pokazala, 
da večini prebivalcev primanj-
kuje esencialnih maščobnih 
kislin in več vrst rudnin in vi-
taminov. Po dr. Ronu Meyersu 
so začetni znaki pomanjkanja 
esencialnih hranil utrujenost, 
razdražljivost, nespečnost, 
stalna želja po hrani, slabšanje 
spomina, zmanjšana pozor-
nost in mnogi drugi. Na dolgi 

rok pa je njihovo pomanjkanje 
vir raznih resnih obolenj.
Za zadostno količino teh hra-
nil poskrbimo z uravnoteže-
no prehrano z dovolj sadja in 
zelenjave. Odličen dodatni vir 
pa so modrozelene alge, saj 
vsebujejo veliko esencialnih 
maščobnih kislin, rudnin in vi-
taminov. Mednje sodita tudi 
klorela in spirulina. Nobeno 
živilo ne vsebuje esencialnih 
hranil v točnem razmerju, kot 
ga potrebuje naše telo. Zato 
je dobro, tako kot izmenjuje-
mo zelenjavo na našem kro-
žniku, izmenjevati v prehrani 
tudi klorelo in spirulino.

Klorela se odlikuje po viso-
ki vsebnosti omega 6 in zla-
sti omega 3 esencialnih
maščobnih kislin; slednjih
sodobnemu človeku najbolj
primanjkuje. Vsebuje veli-
ko provitamina A, vitaminov
B12, B6, B2, B1, niacina, fol-
ne kisline, železa, magnezija,
kalija in kalcija ter vse esenci-
alne aminokisline.
Več kliničnih študij je pokaza-
lo, da uživanje klorele razstru-
plja organizem, ugodno vpliva
pri fibromialgiji, ulceroznem
kolitisu, otekanju nog in slabo-
krvnosti, znižuje previsok krv-
ni tlak, znižuje LDL (»slabi«)
holesterol in povečuje HDL
(»dobri«) holesterol, izboljšuje
delovanje imunskega sistema
(proti infekcijam in tumorjem).

Klorela in spirulina – zelo 
bogat vir esencialnih hranil

Iztok Ostan
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hitra in ugodna rešitev za vse, ki ne 
morejo po stopnicah
Imate doma stopnice pa jih vi ali kdo od domačih vse težje zmore ali pa sploh ne? Obstaja rešitev, ki omogoča
vožnjo po stopnicah. Če je stopnišče ravno, enoramno, je stopniščno dvigalo na voljo za manj kot 2.000 evrov,
dobavljivo pa v nekaj dneh. Podjetje Caster dvigala izvede celotno rešitev na ključ.

Stopniščno dvigalo ‘HomeGlide’ omogoča aktivno in neodvisno ži-
vljenje – z njim se z lahkoto in udobno premikate po vseh etažah 
doma. Je zelo funkcionalno in enostavno za uporabo: za varnost skr-
bijo varnostni pas, senzor za ovire ter elektromagnetna zavora, za 
upravljanje pa upravljalna ročica na dvigalu ter dva daljinska upra-
vljalnika, s pomočjo katerih dvigalo enostavno prikličemo oz. parki-
ramo v želeno etažo. Vodila so dizajnirana tako, da se čimbolj zlijejo 
s stopniščem in poskrbijo za diskreten videz, tirnica se prilagodi na-
klonu stopnišča. Sedež je ročno nastavljiv, z dvema zložljivima naslo-
njaloma za roke, izdelan iz vodoodpornega in ognjevarnega blaga. 
Nosilnost standardnega dvigala je 125 kg, na voljo pa je tudi razli-
čica z večjo nosilnostjo. ‘HomeGlide’ je izdelan v skladu z mednaro-
dnimi standardi, kar zagotavlja najvišjo raven kakovosti in storitev.

Podjetje CASTER dvigala, d. o. o., je vodilno podjetje na slovenskem 
trgu na področju dvigal. Njihova dvigala odlikujejo enostavnost upo-
rabe, zanesljivost in energetska učinkovitost. »Nismo le trgovina z 
dvigali, ampak ponujamo celovite rešitve. Vsako povpraševanje in-
dividualno obdela izkušen inženir, ki po potrebi opravi tudi brezpla-
čen ogled objekta,« poudarjajo v podjetju. Projekt vedno vodi ena 
oseba od naročila do primopredaje, vedno ponudijo celovito rešitev 
na ključ. »Vsa vgrajena dvigala pridobijo certifikat pooblaščene in-
štitucije za pregled dvigal. Dvigala so narejena skladno s pravilniki 
in harmoniziranimi standardi. Zagotavljamo servis vgrajenih dvigal 
in nudimo 24-urno dosegljivost,« še dodajo.

Med hišnimi dvigali Caster poleg stopniščnega dvigala za ravna 
stopnišča ponujajo še druge praktične rešitve, kot so:

• stopniščni vzpenjalec,
• stopniščno dvigalo za zavita stopnišča in za zunanje sto-

pnice,
• stopniščno ploščad,
• 'Happy Lift' električno ali hidravlično hišno dvigalo,
• dvižne stopnice in dvižne ploščadi.

V njihovi ponudbi pa poleg hišnih, stopniščnih in invalidskih dvi-
gal najdemo tudi osebna, tovorna in poltovorna dvigala ter dvi-
žne mize.CASTER

CASTER DVIGALA d.o.o. 

www.caster.si

Revmatske bolezni: 
pomembno je, da so bolniki 
poučeni o svoji bolezni

Kot pojasni prim. Mojca Kos-

-Golja, dr. med., specialistka in-
terne medicine in revmatologije, 
lahko revmatske bolezni, ki jih 
je več kot 200, prizadenejo oba 
spola in vse starostne skupine, 
tudi otroke. Praviloma so kronič-
ne, potekajo vse življenje in niso 
ozdravljive. Vzrokov za njihov na-
stanek ne poznamo. Pomembna 
je določena dedna zasnova, ki po-
veča nagnjenost k nastanku bo-
lezni. V grobem jih delimo v pet 
skupin. 

Pet skupin 
revmatskih bole zni
Prva skupina so vnetne revmat-

ske bolezni. Pri njih je glavno 
bolezensko dogajanje sklepno 
vnetje (artritis), najpogostejša 
bolezen je revmatoidni artritis. 

Revmatsko vnetje se lahko poja-
vi tudi na nasadiščih hrbteničnih 
vezi, to so spondiloartritisi, kamor 
sodijo ankilozirajoči spondilitis, 
luskavični artritis, spondiloartritis 
ob kronični vnetni črevesni bolez-
ni in po nekaterih okužbah. 
Druga velika skupina je osteoar-

troza sklepov in hrbtenice, ki je 
najpogostejša revmatska bole-
zen. Zanjo so značilne obrabne 
spremembe sklepnega hrustan-
ca in izrastki na hrbtenici. Poleg 
sklepnega hrustanca so prizadeti 
še drugi sklepni in obsklepni deli. 
Tretja skupina je zunajsklepni 

revmatizem, kjer gre za vnetne 
ali degenerativne spremembe 
obsklepnih delov (kit, kitnih ovoj-
nic, vezi, nasadišč kit na kost). 
Sem sodi tudi sindrom fibromi-
algije, ki ga označujejo razširjene 
bolečine, utrujenost, motnje spa-

nja in še številni drugi simptomi 
in znaki.
Četrta skupina so s kristali 

povzročena sklepna vnetja (vča-
sih metabolni revmatizem). Naj-
značilnejši predstavnik je urični 
artritis (giht ali putika ali protin). 
V sklepih se zaradi različnih vzro-
kov nabirajo kristali sečne kisline. 
V tej skupini so še nekatera dru-
ga sklepna vnetja, ki jih povzroča-
jo drugi kristali.
V peto skupino pa sodijo sis-

temske vezivnotkivne bolezni 

in sistemski vaskulitisi, ki lah-
ko ogrožajo življenje, na srečo so 

redkejše. Najpogostejša bolezen 
iz te skupine je sistemski lupus 
eritematozus. Pri teh boleznih je 
poleg gibal lahko prizadeto celo 
telo: notranji organi, organski sis-
temi, številna tkiva, koža, sluzni-
ce, sklepi, mišice, živci in čutila. 
Pri vaskulitisih revmatsko vnetje 
zajame in okvari žile različnega 
preseka in velikosti.
»Včasih je ugotavljanje revmat-
skih bolezni enostavno, saj s 
slikovnimi preiskavami hitro pos-

tavimo diagnozo osteoartroza. 
Pri vnetnem revmatizmu in sis-
temskih vezivnotkivnih boleznih 
ter vaskulitisih je diagnostika 
zahtevnejša. Bolnikovim naved-
bam o vseh težavah ter boleznih, 
tudi v družini, torej osebna in 
družinska anamneza, mora sle-
diti skrben klinični pregled. La-
boratorijske preiskave delimo na 
splošne in posebne. S splošnimi 
laboratorijskimi testi ugotavljamo 
prisotnost in aktivnost vnetja. Po-
sebne laboratorijske preiskave pa 
pri diagnostiki dodatno pomaga-
jo in pokažejo napredovalost bo-
lezni in predvidijo njihov potek. 
Slikovne preiskave sklepov in 
hrbtenice ter notranjih organov, 
razne dodatne preiskave ter po-
moč drugih specialistov so prav 
tako pogosto neizogibne,« pojas-
ni sogovornica.

Operativni posegi 
vedno redkejši
Zdravljenje revmatskih bolezni, 
ki je zelo napredovalo, delimo na 
zdravljenje brez zdravil in z zdra-
vili. Operativni posegi so zaradi 
uspešnega zdravljenja z zdravili 
in preprečevanja sklepnih spre-
memb vedno redkeje potrebni. 
»Med zdravljenje brez zdravil sodi 
poučevanje bolnika o bolezni, po-
teku zdravljenja in drugih postop-
kih. Dobro poučen bolnik bolje 
sodeluje pri zdravljenju in reha-
bilitaciji. Vsakodnevna telesna 
vadba, prilagojena letom in aktiv-
nosti bolezni, pomembno izbolj-
ša bolnikovo zdravstveno stanje, 
gibljivost sklepov in hrbtenice, 
telesno pripravljenost, poveča 
mišično moč, zmanjša bolečine 
in otekline. Učinkovita je še upo-
raba različnih fizikalnih metod s 

protibolečinskim delovanjem in 
ohranjanjem gibalnih zmogljivo-
sti, prav tako tudi zdravljenje v 
naravnem zdravilišču.
Pri zdravljenju z zdravili velja pra-
vilo, da zdravimo 'do cilja', doseči 
moramo popolno umiritev bolez-
ni oziroma remisijo ali čim niž-
jo vnetno aktivnost. Danes je za 
različne revmatske bolezni na vo-
ljo veliko zdravil, možne so raz-
lične kombinacije. Nesteroidni 
antirevmatiki so še vedno steber 
protibolečinskega in protivnetne-
ga zdravljenja. Pri nekaterih rev-
matskih boleznih uporabljamo 
tudi glukokortikoide. Temeljna 
zdravila predstavljajo sintetična 
imunomodulirajoča zdravila in 
citostatiki, ki vplivajo na vnetne 
in imunske procese ter spremi-
njajo potek bolezni. Pravočasno 
zdravljenje s temi zdravili, z upo-
števanjem kliničnega odziva, je 
bistvenega pomena in v velikem 
deležu umiri bolezen,« pojasni 
specialistka interne medicine in 
revmatologije.
Revolucionarno spremembo pri 
zdravljenju nekaterih revmatskih 
bolezni pomenijo biološka zdravi-
la, ki so se pojavila v devetdesetih 
letih prejšnjega stoletja, njihovo 
število pa se nenehno poveču-
je. Zdaj so na voljo tudi podobna 
biološka zdravila in še nekatera 
druga. Z njimi ciljano posegamo 
v delovanje imunskega sistema in 
znižujemo imunski odziv ter nivo 
vnetja. Dobijo jih vsi bolniki, ki jih 
po strokovnih merilih potrebuje-
jo, predvsem ob odpovedi imuno-
modulirajočih zdravil. Ljubljanski 
revmatologi so na ravni države 
razvili register revmatičnih bol-
nikov, ki se zdravijo z biološkimi 
zdravili. 

V Sloveniji v širšem smislu okrog 
230.000 bolnikov
Kot še doda sogovornica, je po ocenah v Sloveniji od 40.000 
do 60.000 bolnikov z vnetnim revmatizmom, z revmatskimi bo-
leznimi v širšem smislu pa okrog 230.000. Danes so revmatske 
bolezni veliko bolj obvladljive kot pred nekaj desetletji, boljša 
sta diagnostika in zdravljenje. Možno je preprečiti napredova-
nje bolezni in škodljive posledice vnetja. Tudi revmatski bolniki 
so bolj poučeni in osveščeni. Večinoma so seznanjeni, da lahko 
sami z zdravim življenjskim stilom, redno telesno dejavnostjo 
in jemanjem zdravil vplivajo na potek bolezni in učinkovitost 
zdravljenja. Pri tem ima veliko vlogo tudi Društvo revmatikov 
Slovenije, ki je lansko leto praznovalo 35 let od svoje ustano-
vitve.

Prim. Mojca Kos-Golja, dr. 
med., specialistka interne 
medicine in revmatologije

Revma je »ljudski« izraz za vsako bolečino, »trganje« 

po sklepih, mišicah in hrbtenici. Pri tem gre največkrat 

za prehodne revmatske težave, ki so lahko podobne te-

žavam pri posameznih revmatskih boleznih. Zanje smo 

dostikrat krivi sami, saj se poUVODNIKjavljajo zaradi 

nepravilnih telesnih položajev pri delu, sedečega dela, te-

lesne nedejavnosti, debelosti ali pretiravanja pri športnih 

aktivnostih. Poleg tega so bolečine možne ob virozah, 

manjših ponavljajočih se poškodbah, psihičnih obreme-

nitvah in stresih. Zakoreninjeno, a neupravičeno je pove-

zovanje revmatskih bolezni z neugodnimi vremenskimi 

razmerami, delom v mrazu in vlagi ali vožnji z motorjem.
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S podaljševanjem življenjske do-
be se ne podaljšujejo leta zdra-
vega življenja. Država mora zato 
poskrbeti za dober sistem dolgo-
trajne oskrbe, ki bo enako dos-
topna za vse, posamezniki pa 
lahko zase največ naredijo s skrb-
jo za ohranjanje samostojnosti, 
so poudarili sodelujoči na okrogli 
mizi o dolgotrajni oskrbi, ki jo je 
organizirala STA.
Slovenci živijo vedno dlje. »Žal še 
nismo dosegli tega, da bi se nam 
s podaljševanjem življenjske do-
be podaljševala leta zdravega živ-
ljenja. Torej bomo vsi del življenja 
potrebovali dolgotrajno oskrbo,« 
je pojasnila generalna direktorica 
direktorata za dolgotrajno oskrbo 
Klavdija Kobal Straus.
Poudarila je, da je vloga posa-
meznika skrb za lastno zdravje in 
ohranjanje samostojnosti. »Na-
loga države pa mora biti, da nih-
če – tudi tisti, ki nimajo socialne 
mreže ali družine v klasičnem po-
menu – ne izpade iz sistema in ni 
izvzet iz storitev, ko jih potrebu-
je,« je razložila Kobal Strausova.
Tudi vodja programa Starejši za 
starejše pri Zvezi društev upo-
kojencev Slovenije (Zdus) Rož-
ca Šonc je izpostavila večanje 
števila starejših. »Potrebe po po-
moči rastejo po 20 odstotkov 
na leto,« je povedala in dodala, 
da je pomoč leta 2014 potrebo-
valo 45.000 ljudi, leta 2018 pa 
že 80.000. »Vsi ukrepi s ciljem, 
da se izboljša položaj starejših, 
ne učinkujejo. Tudi izhod iz krize 
in visok BDP ne dosežeta vseh 
družbenih skupin enako. Žal smo 
starejši med tistimi,« je bila še kri-
tična.

Dolgotrajna oskrba vključuje 
veliko deležnikov, to je dokaza-
la tudi javna razprava o zakonu 
o dolgotrajni oskrbi, je pojasnila 
Kobal Strausova. Področje se do-
tika družbe, družine in prejemni-
kov pomoči. »Imamo kar nekaj 
dobrih rešitev, problem je inte-
gracija, potrebujemo povezavo 
in nadgradnjo, ki ju lahko uredi-
mo s sistemsko nadgradnjo,« je 

dodala. Pojasnila je, da trenu-
tno o zakonu potekajo usklaje-
vanja na tehnični ravni, ponovna 
obravnava pa je predvidena no-
vembra letos.
Kobal Strausova je med drugim 
izpostavila tudi, da potrebuje-
mo dodatna sredstva za dostop 
do pravic ne glede na okolje, iz 
katerega prihaja starostnik. Po 
nadgradnji predloga zakona o 

dolgotrajni oskrbi bi potrebova-
li dodatnih 150 milijonov evrov. 
»Ta sredstva bi lahko zagotovi-
li z obveznim dodatnim plači-
lom vseh delovno aktivnih ljudi 
in upokojencev,« je pojasnila. 
»Ampak če gledamo projekcije 
za naprej, pomeni, da moramo 
zelo aktivno pristopiti k rešitvi, 
zbiranju dodatnih sredstev,« je 
povedala in dodala, da dlje kot 

bomo odlašali s sistemskimi 
ukrepi, večji bo primanjkljaj na 
tem področju.
Šončeva je izpostavila še neenak 
dostop do pomoči na domu. »Po-
moč na domu vidim kot eno iz-
med tistih pomoči, ki najbolj 
diskriminira starejše, ker je cena 
pomoči odvisna od sposobnosti 
občine za sofinanciranje,« je po-
jasnila.

Pomoč na domu je sicer tudi za-
konska naloga občin, ki so dolžne 
subvencionirati pomoč na domu 
v višini vsaj 50 odstotkov cene. 
Ob tem je pozvala, da bi bilo nuj-
no uskladiti vse pravilnike, ki ure-
jajo pomoč na domu, saj da je na 
njihovi podlagi zelo težko pravil-
no izračunati ceno pomoči na do-
mu.
Velik izziv, s katerim se soočajo, 
je tudi kader, ki odhaja drugam. 
»Dodatno težavo nam je povzro-
čil zakon o osebni asistenci, ki je 
omogočil, da imajo osebni asi-
stenti kar pet razredov višji plačni 
razred, kot ga imajo socialni oskr-
bovanci. Ker gre za podobno de-
lo, je bilo nekaj odpovedi tudi na 
račun tega,« je še pojasnila Hod-
nikova.
Predstojnik Inštituta Antona Tr-
stenjaka Jože Ramovš pa je 
spregovoril o integraciji virov 
in deležnikov dolgotrajne oskr-
be. Med cilji integracije pa sta fi-
nančna in kadrovska vzdržnost 
ter humanost. Spomnil je, da je 
75 odstotkov dolgotrajne oskr-
be v Evropski uniji neformalne. 
Med cilji pa je izpostavil enak 
dostop in nadzor nad kakovostjo. 
Ramovš je še poudaril, da veliko 
slovenskih starostnikov odhaja v 
domove na Hrvaško. 
Iz občinstva je bilo sicer med dru-
gim slišati apel pristojnim, naj v 
pripravo zakona bolj intenzivno 
vključijo interesne skupine, pa tu-
di željo, da bi se bolj intenzivno 
začeli pogovarjati in vzpodbujati 
sobivanje, torej ko si več starej-
ših, ki so različno stari, deli skup-
no gospodinjstvo, stroške in skrbi 
ter si hkrati medsebojno pomaga.

VARNA STAROST, oglasna priloga Štajerskega tednika6

Poudarili potrebo po dobrem sistemu dolgotrajne oskrbe

V enoti Muretinci od februarja dalje ponujamo 
najsodobnejši način obravnave oseb z demenco 
v stiku z naravo. Temelji na konceptu osebnega 
spremljanja, ki je vezano na nevsiljivo individualno 
obravnavo. Nanaša se na želje uporabnika in teme-
lji na zaupanju, motiviranju in sodelovanju uporab-
nika ob spremljanju ter skrbi za njegovo varnost in 
pomeni spremljanje v pravem pomenu besede (ne 
oviranje in odvračanje). Stanovalci se lahko neome-
jeno sprehodijo med zeliščnim in metuljnim vrtom, 
keltskim horoskopom, sončnim krogom, vrtom, 
obiščejo živali v hlevu ali pa se odločijo za počitek 
v vrtni utici. Poudarek je na gibanju in preživljanju 
časa zunaj, na svežem zraku.

Stanovalcem omogočamo bližino in varnost ter za-
gotavljamo socialno vključenost in organizirane ak-
tivnosti, ki ohranjajo njihove preostale zmožnosti in 
načrtovanje dneva kot pri običajnem vsakdanjiku. 
Upoštevamo načelo normalizacije, kar pomeni, da 
smo usmerjeni v razvoj in potrebe stanovalcev. Nji-
hov vsakdanjik kar najbolj približujemo življenju, ki 
so ga imeli doma in ohranjamo tisto, kar še zmorejo 
in znajo. Tako jim omogočimo zadovoljstvo in obču-
tek veljave, potrditve in posledično dobro počutje.

Vstopite skozi naša vrata in preživite kakovostno in 
lepo starost v eni izmed enot Doma upokojencev 
Ptuj. Mi Vam bomo pri tem z veseljem pomagali.

Najsodobnejši koncept obravnave oseb 
z demenco v Domu upokojencev Ptuj, 

enota Muretinci 
V Domu upokojencev Ptuj imamo dolgoletno tradicijo, poznamo zahteve in potrebe ljudi, ki iščejo nekaj več. S prijaznostjo, odprtostjo in 

strokovnostjo smo usmerjeni v prid zadovoljevanja potreb različnih ljudi.
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Pozdrav pomladi – skupna jutranja telovadba oranževcev
Osnovna dejavnost Šole zdravja 
je jutranja telovadba. Gre za telo-
vadbo 1000 gibov po metodi Ni-
kolaya Grishina, dr. med., ruskega 
zdravnika in manualnega tera-
pevta, za katerega je gibanje v na-
ravi najboljše zdravilo za težave v 
gibanju oz. posledično poslabša-
nim zdravjem. V Sloveniji danes 
zjutraj vadi že več kot 167 skupin 
oz. skoraj 4.000 članov.
Telovadba oz. vaje 1000 gibov je 
primerna za vsakogar, v 30 minu-
tah razgibamo vse dele telesa, od 
dlani, kjer se z vajami začne, pa 
do podplatov, kjer se vaje konča-
jo. Poteka pod vodstvom vadite-
ljev prostovoljcev na prijazen in 
neboleč način. Vaje so preproste, 
za udeležbo na telovadbi predho-
dne kondicijske priprave niso pot-
rebne, prav tako udeleženci ne 
potrebujejo drage športne opre-
me. Učinki jutranjega razgibava-
nja celotnega telesa so nadvse 
pozitivni za zdravje ljudi. Dan, ki 
se začne s telesno aktivnostjo, 
vadbo v družbi prijateljev, je dan, 
nabit s pozitivno energijo in dob-
ro voljo. Vsak, kdor se zaveda 
pomena zdravja, se lahko že da-
nes odloči za vadbo 1000 gibov 
in priključi kateri od skupin Šole 
Zdravja – podružnice Ptuj in oko-
lice, v kateri dnevno na različnih 
lokacijah na Ptujskem in že tudi 
v Ljutomeru organizirano vadi že 
več kot 300 ljudi.
Prvi april je bil prav poseben dan 
za vse oranževce, člane podružni-
ce Ptuj in okolice. Zbrali so se na 
ptujski Panorami, kjer so na skup-
ni prireditvi pod naslovom Poz-
drav pomladi proslavili tudi četrto 
obletnico delovanja skupine Pa-
norama, ki jo vodi Ida Brodnjak, 
tudi sama vaditeljica. Skupaj ima-
jo 28 članov, od tega devet moš-
kih in 19 žensk. V skupini vadijo 
tudi trije osemdesetletniki in en 
devetdesetletnik, kar dokazuje, 
da za gibanje ni nikoli prepozno 
in da lahko vsak najmanjši gib 
naredi življenje kakovostnejše. 
Povprečno jih vsako jutro vadi 
16. Imajo pa tudi že več usposo-

bljenih vaditeljev, tako da se lah-
ko menjavajo. Eden od njih, Igor 
Merc, je tudi pomagal Mariji 
Gabron voditi praznično jutranjo 
telovadbo na Panorami. Imajo tu-
di svojo himno, ki jo večkrat pri 
telovadbi tudi zapojejo. Skupaj 
praznujejo tudi rojstne dneve in 
se poveselijo. Svoj praznični dan 
so obogatili z vadbo najmlajših iz 
Vrtca Ptuj, s katerimi so že dobri 
prijatelji, skupaj z njimi so že vadi-
li tudi v vrtcu, je delovanje skupin 
ŠZ – Panorama še predstavila Ida 
Brodnjak. Skupno druženje so 1. 
aprila zaključili s piknikom za vse 
skupine in vrtec.
Predsednica Šole zdravja – po-
družnice Ptuj in okolica Mari-
ja Gabron, ki od leta 2011 vodi 
skupino Ljudski vrt Ptuj, je pove-
dala, da si prizadevajo, da bi sku-
pna vadba na Panorami postala 
tradicionalna. Podobno so sicer 
poskusili že leta 2013, s sponta-
nim druženjem v parku Fortuna, 
ob vetrnici zdravja v Termah Ptuj. 
To pa še ne pomeni, da se skupi-
ne med letom ne družijo na sku-
pnih dogodkih. Vsako leto jih je 
več, vsako takšno druženje prine-
se veliko pozitivne energije, ljudje 

se imajo lepo, skupaj telovadijo in 
skrbijo za svoje zdravje. Jutranja 
telovadba je ne samo koristna, 
temveč tudi odlična vzpodbuda 
za druge aktivnosti. 
Društvo Šola zdravja letos pra-
znuje svojo uradno 10-letnico 

delovanja, nekatere skupine so 
sicer tudi nekoliko starejše. Za 
dolgoletna prizadevanja za na-
predek društva so na občnem 
zboru v Domžalah nagradili neka-
tere najzaslužnejše članice, med 
njimi tudi Marijo Gabron, ki je čla-

nica društva Šola zdravja od leta 
2012. 
Že tretje leto je društvo aktivno tu-
di v projektu Dober tek Slovenija 
za več gibanja in bolj zdravo pre-
hrano, ki ga financira Ministrstvo 
za zdravje RS. Po prepričanju Pi-

ke Trpin, urednice časopisa Šo-
la zdravja, je že čas, da se telesna 
aktivnost sistematično vključi v sis-
tem zdravja. Pomanjkanje gibanja 
oz. sedeči življenjski slog je namreč 
eden glavnih vzrokov za številne 
kronične bolezni sodobnega časa.

Skupine Šole zdravja – podružnice Ptuj in okolica – so 1. aprila Panoramo obarvale v oranžno.

Na skupni jutranji vadbi oranževcev Pozdrav pomladi so se 
pridružili tudi otroci iz Vrtca Marjetica. 

Skupine Šole zdravja – 
podružnica Ptuj: Hajdi-
na, Kidričevo, Kungota pri 
Ptuju, Markovci pri Ptu-
ju, Ormož – Knjiga, Ptuj 
– Ljudski vrt, Ptuj – Pano-
rama, Ptuj – Rogoznica, 
Ptuj – Spuhlja, Ptuj – Tur-
nišče, Slovenja vas, Nova 
Hajdina, Zg. Hajdina – Pri 
lipi, Cirkovce, Sela, Stojnci 
in Ljutomer. 
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Sprehod ob jezeru je trenutno 
eden najbolj zanimivih in privlačnih 
destinacij ptujskega pohodništva. 
Morda tudi zato, ker so ptujski or-
nitologi postavili na nasipu orni-
tološko opazovalnico s podatki o 
pticah, ki se pri nas ustavljajo. Na 
jezeru so umetno ustvarili tudi ne-
kaj otočkov, na katerih lahko pti-
ce v miru gnezdijo, dogajanje pa 
spremlja živahno kreketanje in če-
bljanje najrazličnejših vrst ptic. 
V ranem jutru lahko doživite nepo-
sredni stik s številnimi pticami, ki 
se zjutraj zberejo na obrežju in jih 
vaša prisotnost požene v beg na 
vodno gladino. Kot bi jih zbudili in 
opozorili, da je čas za vstajanje. Ta 
jutranji obhod jezera je posebna 
privlačnost v naši okolici. 

Sprehod ob Ptujskem jezeru
Če pa se ozremo na pobočje na-
sipa, si naše oči lahko odpočije-
jo na številnih cvetovih zvončkov 
spomladi do kasnejših vijolic in 
kukavic vseh vrst, ki so se na na-
sip priselile z bližnjih travnikov. 
Nekatere vrste so zastopane ze-
lo številno, medtem ko najdemo 
med njimi tudi redke primerke ku-
kavic, rumenih vetrnic in veliko 
drugih zanimivih cvetov. Priporo-
čljivo si je nabaviti manjši priroč-
nik in opazovati cvetove, ki so 
pravi okras tega nasipa. Po tride-
setih letih se je nasip popolnoma 
zlil s pokrajino in je postal pravi 
rezervat za številne rastline. 
Po nasipu pridemo do roba na-
ravnega parka Šturmovec, ki je 
prava zakladnica rastlinskega in 
živalskega sveta. Med potjo lah-
ko opazujemo dogajanje na je-
zeru in prava poslastica se nam 
ponudi, ko se z gladine dvigne v 
zrak tudi do 30 labodov naenkrat. 

V zraku nastane veter in zanimi-
vo šelestenje ptičjih kril, na nji-
vah spodaj okrog pa se že umika 
druga jata, ki se kot po naročilu 
umakne nazaj na jezero. Izmenja-
va bivalnega prostora. Prisluhne-
mo lahko pogovoru med pticami, 
če pa imamo srečo, lahko spo-
mladi zgodaj zjutraj opazujemo 
še drstenje krapov in drugih rib, 
kar je tudi izjemno vznemirljiv do-
godek. Veliko spodbud torej za 
sprehod okoli jezera.
Lahko ga začnemo kjer koli na 
dravski nabrežini, najbolj običaj-
na pa je pot od pešmostu na des-
ni strani Drave. Lahko se držimo 
planinskih markacij, ki vodijo po-
hodnike po začetni trasi Slovenje-
goriške poti do jezu v Zabovcih, 
markacije pa vodijo tudi v srce 
haloških gričev po Videmski pla-
ninski poti. Če se bomo odločili 
za pot nazaj proti mestu, se lah-
ko vrnemo po isti poti, lahko pa 

prečkamo jez in se podamo po 
levi brežini do Rance, kjer si od-
počijemo, preden pridemo v mes-
to. Po nabrežini hodimo na lastno 
odgovornost, saj je uradna pot 
speljana vzporedno z nasipom 
ob jezeru, vendar je pot po kro-
ni nasipa dosti bolj slikovita in 
razgledna in ponuja prvovrstne 
užitke za vse čute.
Pot je primerna tudi za otroke v 
spremstvu staršev. Našli bodo ve-
liko zanimivosti, če se jih bomo 
le znali naučiti opazovati. Dolžina 
poti okoli jezera je 12 km, lahko 
pa pot tudi primerno skrajšamo, 
odvisno od razpoloženja in poho-
dniških izkušenj. Na Ranci se lah-
ko odpočijete in izkoristite čas za 
druženje in občudovanje sonč-
nih zahodov, ki so s tega mesta 
še prav posebno zanimivi skoraj 
vse leto. Veliko užitkov na doma-
čem pragu! 

Viktorija Dabič

Zaplavajte in se sprostite 
v objemu ptujske 
termalne vode ter v 
savnah Termalnega Parka. 

V Termah Ptuj 
je svetovno!

Odkrijte ponudbo 
umirjenega 
hotelskega 

Vespasianus in 
sveta savn Flavia! 

Kupon ne velja za nakup darilnih bonov, 

za enkratno kopanje in savnanje do 2 oseb. 
Veljavnost ponudbe je do 31. 5. 2019.

Kupon ne velja za nakup darilnih bonov, 

Kupon velja za enkratno kopanje do 2 oseb  
 

Veljavnost ponudbe je do 31. 5. 2019.

- 20 % 

na celodnevno 

odraslo ali 

upokojensko 

vstopnico

- 20 % 

na celodnevno 

odraslo ali 

upokojensko 

vstopnico 

www.telekom.si

Ostanite vedno v stiku z vašo 
družino in prijatelji ter izberite 
mobilni paket Naj A, B ali C po 
enotni ceni za prve 4 mesece. 
Zagotovite si brezskrbne 
pogovore in SMS/MMS-
sporočila ter veliko prenosa 
podatkov.  

V NAJ OMREŽJU
Omrežje Telekoma Slovenije je 
letos postalo ponosni prejemnik 
certifikata kakovosti »Best  
in test«, ki ga vsako leto izvaja 

neodvisno mednarodno podjetje 
P3. Telekom Slovenije se tako 
ponaša z enim najboljših 
mobilnih omrežij LTE/4G+ z 
izjemno pokritostjo po državi.

NAJ POGOVORI
Z MOBILNIMI PAKETI NAJ

PRVE  4 MESECE, ZA NOVE NAROČNIKE  
OB VEZAVI Z MOBITELOM

/ MESEC10€*
ENOTNA CENA

12/2018

Mobile Benchmark
Slovenia

in test

NEOMEJENA 
KOMUNIKACIJA

Največje novo umetno jezero v Sloveniji, ki je nastalo za-

radi gradnje hidroelektrarne Formin, je krajini temeljito 

spremenilo podobo, prinaša pa tudi pozitivne spremem-

be. Tukaj so začele gnezditi ptice, ki jih nekoč ni bilo opa-

ziti pri nas. Na jezeru so se naselili labodi, okoli po njivah 

sive in bele čaplje. Bogastvo, ki ga je vredno spoznati.
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28. državno prvenstvo v stre-
ljanju z zračno puško in pištolo 
na 10 m v Mengšu je prineslo šte-
vilne uspehe spodnjepodravskim 
strelcem, ki so v konkurenci 708 
prijavljenih posameznikov osvojili 
kar 17 odličij v posamični in ekipni 
konkurenci.

Dve odličji za Ptujčane
Poročali smo že o najboljših po-

samičnih dosežkih strelcev z naše-
ga konca, ki pa so ob tem osvojili 
še štiri ekipna odličja. Uspešno se-
zono z zračnim orožjem so v član-
ski konkurenci Ptujčani sklenili z 
bronastim ekipnim odličjem s 1665 
krogi v postavi Zlatko Kostanjevec 
(550), Matija Potočnik (553) in 
Sašo Stojak (562). Za zmagovalci 
iz Rečice so Ptujčani zaostali za 
devet krogov, naslov podprvakov 
pa izgubili za dva kroga proti Bre-
žičanom. 

V najštevilčnejši konkurenci 13 
ekip je miklavška ekipa SD Jože-
ta Kerenčiča osvojila 5. mesto s 
1651 krogi (Boštjan Simonič 555, 
Aleksander Ciglarič 552 in Simon 
Simonič 544), Juršinska ekipa pa 
je osvojila 7. mesto s 1648 krogi 
(Pšajd Ludvik 560, Mirko Moleh 
548 in Niko Pšajd 540). 

Podobno uspešne kot njihovi 
članski kolegi so bile tudi Ptujčan-
ke s pištolo, ki so s 1585 krogi os-
vojile naslov državnih podprvakinj, 
za ekipo pa so uspešno nastopale 
Mateja Pešaković (540), Majda 
Raušl (538 – prvič po 27 letih brez 
fi nala na DP) in Darinka Mojzer 
(507).

Ormoške članice do 
srebra in brona

Ormoški moški članski ekipi s 
puško ni uspelo osvojiti odličja, s 
1820,4 kroga je Kovinarjeva ekipa, 

v postavi Jan Šumak (611,5), Žan 
Tomažič (609,6) in Tadej Horvat 
(599,3) osvojila 5. mesto, za odlič-
jem pa zaostala za slabih 14 kro-
gov. Prvi naslov članskih državnih 
prvakov so osvojili Trzinci (1836.8). 

Ekipni naslov državnih podprva-
kinj so osvojile članice Kovinarja s 
1817 krogi (Nuša Žnidarič 620,2; 
Urška Kuharič 619,8; Anja Fras 
577,0). Zmagala je favorizirana 
Olimpija s 1849,3 kroga, zelo za-
dovoljne z nastopom pa so bile 
tudi strelke SD Tovarne sladkorja 
Ormož (Vesna Mele 596,1; Barba-
ra Muhič 595,8 in Suzana Črnko 
595,2), ki so se s 1787,1 kroga vese-
lile bronastega odličja. 

Cicmanovič boljši v 
kvalifi kacijah

Med mladinci s puško je nov dr-
žavni rekord v kvalifi kacijah (623,3) 
postavil favorizirani trzinski strelec 

Nejc Klopčič in nato zanesljivo s 
petimi krogi prednosti slavil tudi 
v fi nalu. Z dobrim streljanjem se 
je izkazal tudi kidričevski strelec 
Ivo Cicmanovič Zimet, ki je bil dru-
gi najboljši v kvalifi kacijah (607), 
nato pa v manj zbranem nastopu 
v fi nalu osvojil končno 7. mesto. 
Preostala kidričevska strelca Jan 
Soto Vargas (587,4) in Tilen Vuk 
(571,5) sta osvojila 14. in 25. mesto, 
s čimer sta prispevala velik delež k 
odlični ekipni uvrstitvi Kidričanov, 
ki je s 1765,9 kroga osvojila naslov 
državnih podprvakov. Zmagala je 
trzinska ekipa s 1824,8 kroga. 

Med fi nalisti s pištolo 
tudi Rok Bezjak

S šestim najboljšim rezultatom 
v kvalifi kacijah (535) se je v fi nale 
uvrstil tudi Ptujčan Rok Bezjak in 
po vihravem nastopu v fi nalu osvo-
jil končno 7. mesto. Zmagal je Bre-
žičan Anže Gmajnič (539), drugi 
Ptujčan Valentin Luževič (521) pa 
je osvojil 12. mesto. Med mladin-
kami je zmagala favorizirana Anja 
Prezelj (563). 

Krajnc novi državni 
prvak med kadeti

Med kadeti s pištolo je za veli-
ko veselja med Ptujčani poskrbel 
Marsel Krajnc, ki si je s 359 krogi 
priboril svoj prvi naslov državnega 
prvaka. Zadovoljen z uvrstitvijo na 
9. mesto je bil tudi drugi Ptujčan 
Gregor Kolarič s 340 krogi, tretji 
Ptujčan Klemen Vidovič pa je z 282 
krogi osvojil 20. mesto.

V zanimivi in precej izenačeni 
ekipni tekmi so zmagali Sevničani 
Maroka (1011), Ptujčani pa so si z 
981 krogi priborili ekipni bron. 

Med kadetinjami je naslov dr-
žavne prvakinje osvojila Pia Srpčič 
(361), miklavška strelka Nina Bog-
ša (347) pa je na 5. mestu za odlič-
jem zaostala za vsega 1 krog. 

Trije naslovi prvakov z 
dvema rekordoma za 
Kovinarjeve strelce

Izjemen zaključek sezone z zrač-
nim orožjem so pokazali najmlajši 
ormoški strelci Kovinarja, ki so 

osvojili kar tri posamične naslove 
državnih prvakov. Za prvega je 
poskrbel Nino Benjamin Kovačec, 
ki je slavil med pionirji s serijsko pu-
ško s 186 krogi.

Nov državni prvak med mlajšimi 
pionirji je postal Lucas Vočanec, ki 
je obenem s 191 krogi postavil še 
nov državni rekord. Rok Škorja-
nec (180) in Tomaž Rudolf (171) sta 
osvojila 7. in 29. mesto. 

Le tri kroge je do ekipnega na-
slova državnih prvakov zmanjkalo 
ormoški ekipi Kovinarja, ki je s 542 
krogi morala priznati premoč Ru-
šanom. 

Med mlajšimi pionirkami je z 
odličjem bronastega leska zab-
lestela mlada Kovinarjeva strelka 
Pia Kuharič (183). Zmagala je Nika 
Skubic (187) iz Kisovca.

Za tretji posamični naslov držav-
nih prvakinj je poskrbela najmlajša 
ormoška strelka Olivia Vočanec, ki 
je z odličnim dosežkom 192 krogov 
prav tako postavila še nov državni 
rekord.

Naslov državnega 
podprvaka za Valterja 
Drašlerja

Med pionirji s pištolo se je na-
slova državnega podprvaka veselil 
tudi juršinski strelec Valter Draš-
ler in z zmagovalcem Klemnom 
Grmekom z Vrhnike zaostal za tri 
kroge. Preostala juršinska strelca 
Matic Kuhar (145) in Jernej Bec 
(135) sta osvojila 12. in 19. mesto. 

V ekipni tekmi so zmagali Le-
skovčani s 466 krogi in postavili nov 
ekipni državni rekord. Zelo uspešni 
pa so bili tudi Juršinčani, ki so s 448 
krogi dosegli svoj letošnji najboljši 
rezultat in osvojili četrto mesto.

Odličen nastop sta med pionir-
kami s standardno puško pokazali 
tudi Ormožanki Nika Zidarič (189) 
in Eva Petek (188) ter osvojili sre-
brno in bronasto odličje, za zlatim 
z rekordnimi 190 krogi pa zaostali 
za vsega en krog. Tretja Ormožan-
ka Tina Prejac je s 177 krogi osvojila 
peto mesto. Zmagala je Cerkni-
čanka Tjaša Kandare.

Simeon Gönc
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Slovenska »NBA manija« je pred tedni vrhunec do-
segla s potovanjem 2000 Slovencev v Miami, kjer so 
si v živo ogledali tekmo med Miamijem in Dallasom, 
kjer sta si nasproti stala Goran Dragić in Luka Dončić.

Slednji je tudi ambasador znamke Poli, zato so se 
v Perutnini Ptuj odločili za košarkarsko tekmovanje v 
navidezni resničnosti z VR Lukom Dončićem. Sodelu-
joči se lahko preko VR-očal preizkusijo v metanju žoge 
na koš, vsak sodelujoči pa lahko svojo VR izkušnjo deli 
na socialnih omrežjih in se tako poteguje za mamljivo 
nagrado.

Velika promocijska aktivacija bo potekala v Sloveni-
ji, na Hrvaškem, BiH in Srbiji, od 3. aprila do Poli ma-
ratona 1. junija 2019, ko bodo javno izžrebali srečne 
nagrajence. Osem jih bo Perutnina Ptuj peljala v Ame-
riko na ogled NBA tekme.

Promocijska aktivacija ima tudi družbeno odgovor-
no noto – Perutnina Ptuj bo v začetku prihodnjega šol-
skega leta podarila pakete Poli žog izžrebanim osnov-
nim šolam ter tako v imenu Luke Dončića spodbujala 
učence k športu.

JM

Zaključila se je jubilejna, 20. se-
zona Podravske zimske teniške 
lige za rekreativce, ki vse od leta 
1999 poteka v teniškem centru 
Goya Hajdoše. Konec marca je bil 
odigran zadnji krog.

V letošnji sezoni je bilo odigranih 
deset krogov, tekmovalo je 12 ekip, 
ki so bile razvrščene po jakosti v 1. 
in 2. ligo. Več kot 50 rekreativcev, 
od katerih večina sodi v sam vrh 
slovenskega rekreativnega tenisa, 
je skozi celotno sezono prikazalo 
dober tenis. Odločitev o zmago-

valcu 1. lige je padla šele v zadnjem 
krogu po zadnjem dvoboju. Zma-
govalni pokal je po sedmih letih 
ponovno dvignila ekipa TC Goya. V 
2. ligi je zmaga pripadla ekipi Jabol-
ka Juhart. 

Po končani 20. sezoni Podravske 
zimske teniške lige za rekreativce 
je vodja tekmovanja Alfi  Zavrnik 
povedal: »Najprej se želim zahvaliti 
našemu dolgoletnemu gostitelju 
TC Goya iz Hajdoš za gostoljubje in 
odlično pripravljena teniška igrišča 
skozi celotno zimo. Moram reči, da 

sem izredno zadovoljen s samim 
potekom lige, kakovostjo tenisa 
ter igralsko zasedbo, saj z leti opa-
žam, da se v ligo vključuje vse več 
teniških igralcev, ki so v preteklosti 
krojili slovenski tenis. Za prihodnjo 
sezono si želim, da bi liga postala 
še močnejša.«.

Lestvica 1. liga:
1. TC Goya
2. TC Luka
3. Wurth

Lestvica 2. liga:
1. Jabolka Juhart
2. Žabjak
3. PSS Ptuj

David Breznik

Zanimivosti � Regijsko tekmovanje v VR košarki

Za dobrodelno »petko« z Dončićem
Tenis � Podravska zimska liga 2018/19

TC Goya prvak

Strelstvo � 28. DP 10 m Mengeš 2019 - 2. del

Štirje naslovi državnih 
prvakov v mlajših kategorijah

Nove velike uspehe na 28. DP 10 m v Mengšu so proslavili Ptujčani v postavi (z leve) Valentin Luževič, 
Majda Raušl, Mateja Pešaković, Darinka Mojzer, Matija Potočnik, Sašo Stojak, Zlatko Kostanjevec in 
Rok Bezjak.

S številnimi odličji so se na 28. DP 10 m zelo izkazali tudi ormoški 
strelci (z leve) Metka Podgorelec, Anja Fras, Nuša Žnidarič, Urška 
Kuharič, Lucas Vočanec in v ospredju Olivia Vočanec.

Foto: Črtomir Goznik

Velika promocijska akcija VR Poli Petke se je v sredo začela v Qlandii na Ptuju. Naslednji bližnji termin 
izvedbe podobne akcije je 18. do 20. april v Hipermarketu Mercator Maribor. Prejemniki pokalov za sezono 2018/19



Štajerski TEDNIK torek, 9. 4. 2019     COLOR CMYK stran 30

torek � 9. aprila 201930 Poslovna in druga sporočila

Informacije in rezervacije

(25.–29. 9. 2019)
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Vabljeni na

AKCIJSKA CENA: samo 
319,00 EUR po osebi*

Poletje 2019 na morju v družbi Radia-tednika Ptuj 
in turistične agencije TA-ATP

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE RESNIČNO SPLAČA!Do nagrade ste upravičeni novi naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili naročeni na Štajerski 
tednik in se zavežete, da boste naročnik ostali vsaj eno leto.

Vsi, ki želite v letošnjem poletju preživeti dan v »pravi družbi«, bodite naši prijatelji in 
obljubljamo vam čudovite trenutke v Simonovem zalivu pri Izoli.
Vsako soboto od 29. 6. do 31. 8. 2019 vas bomo peljali na nepozaben kopalni dan na 
slovensko morje.
Za vas smo skupaj s turistično agencijo TA-ATP pripravili posebna doživetja.
Enodnevna sprostitev na morju bo stala 15,00 EUR, za naročnike Štajerskega tednika 
pa velja nižja cena, 10,00 EUR.

Vabljeni – uživajte poletje z nami!
VVabblljjenii – užžiivajjte polletjje z nami!

Simonov zaliv

NOVI NAROČNIKI POZOR!
Posebno ponudbo smo pripravili za tiste, ki boste 

v obdobju od 2. 4. do 28. 6. 2019 sklenili naročniško 

razmerje za Štajerski tednik.

Brezplačno boste lahko uživali vse poletne sobote 

na morju (od 29. 6. do 31. 8. 2019).

Če torej želite 10 sobot brezplačnega in brezskrbnega uživanja na 
morju, postanite novi naročniki Štajerskega tednika.

Vsem tistim, ki boste z nami čez poletje potovali najmanj petkrat, bomo 
v soboto, 7. 9. 2019, podarili dodatni brezplačni kopalni dan v Simon-
ovem zalivu s pogostitvijo, dobro glasbo in druženjem z voditelji in 
novinarji Radia-Tednika Ptuj.

Informacije in rezervacije: 
Turistična agencija ATP, Kerenčičev trg 4, Ormož, tel.: 070 244 140.

Cena vključuje: avtobusni prevoz in kopanje.
Odhodi: vsako soboto ob 5.30 iz Ormoža in ob 6.00 iz Ptuja.
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Skozi vse življenje
tako boriti si se znala,
a v tej pomladni noči
od bolečin utrujena si zaspala.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage mame, babice, pra-
babice, sestre, tašče, botre, tete in sosede

Marije Dodlek
IZ APAČ 296

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, daro-
vali cvetje, sveče, za svete maše in nam izrekli sožalje ter nudili 
pomoč.
Zahvaljujemo se gospodu župniku Karlu Pavliču za opravljen 
cerkveni obred, pogrebnemu zavodu Mir, pevskemu zboru, 
govornici Roziki Drevenšek za molitev in lep govor, nosilcem 
križa in praporja ter za odigrano Tišino.
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: tvoji najdražji

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo večno ostal.

ZAHVALA
V 83. letu se je za večno poslovila naša 
draga mama, babica in prababica

Terezija Golob
IZ DRAŽENCEV 20

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znan-
cem, ki ste se poslovili od nje ter jo pospremili na njeni zadnji 
poti, darovali cvetje, sveče in za svete maše.
Zahvaljujemo se pevskemu zboru za odpete žalostinke, gospodu 
naddekanu Marijanu Fesl u za opravljen obred, gospe govornici 
Zdenki Godec, Društvu gospodinj Draženci za izkazano pomoč, 
PGD Draženci, Društvu žena in deklet občine Hajdine, KGZS 
Ptuj.
Zahvala gre tudi ambulanti Valerije Šaško ter Patronažni službi 
Ptuj za vso zdravstveno pomoč.
Zahvaljujemo se pogrebnemu podjetju Mir.

Vsi njeni žalujoči

Marija Podplatnik, roj. Korošec, Spuhlja 48, roj. 1962 – 
umrla 28. marca 2019; Ivana Kolarič, roj. Foštnarič, Stojnci 
88, roj. 1954 – umrla 29. marca 2019; Marija Dodlek, roj. 
Ivančič, Apače 296, roj. 1932 – umrla 30. marca 2019; Anton 
Jerenko, Popovci 26, roj. 1929 – umrl 1.aprila 2019; Janez 
Korošec, Zabovci 4, roj. 1939 – umrl 1. aprila 2019; Antonija 
Sitar, roj. Ules, Kungota pri Ptuju 157, roj. 1928 – umrla 1. 
aprila 2019; Jožef Kukovec, Lasigovci 10, roj. 1934 – umrl 1. 
aprila 2019; Marija Murko, roj. Zajšek, Lancova vas 58, roj. 
1926 – umrla 3. aprila 2019.

Umrli so 
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POLITIKA
Enigma predvolilnega pakta med Janšo in Podobnikom

DOSJE
Udbaleaks: razkrite skrivnosti poslov Petra Rigla

GLOBUS
Soočenje Petersona in Žižka bo intelektualni spopad stoletja

OSEBNO
Sašo Avsenik: Boljše tašče si ne bi mogel želeti
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Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Horvat 
– drva, Moškanjci 1d. Tel. 051 667 170.

PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
predvsem hrast in bukev. Možnost 
odkupa tudi na panju. Aleksander 
Šket, s. p., Irje 3d, Rogaška Slatina. 
Tel. 041 785 318.

Zaposlimo slikopleskarje in fasa-
derje. Informacije na telefon 041 
728 943. Pleskarstvo Lozinšek, d. 
o. o., Drstelja 15a, Destrnik.

NESNICE, grahaste, črne, pepelnate, su-
sex in leghorn, 19-tedenske, prodajamo. 
Za rjave pa sprejemamo naročila. Tel. 
040 531 246. Rešek, Starše 23.

PIŠČANCE, 4-tedenske, težke 1,20 kg, za 
nadaljnjo rejo, in bele kokoši, težke od 3,5 
do 4 kg, prodajamo. Naročila sprejema-
mo po tel. 040 531 246. Rešek, Starše 23.

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in preostalo kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

KUPIM bikce in teličke simentalke. Tel. 
041 825 057.

NEPREMIČNINE

UGODNO prodamo 15 arov parcele z 
brunarico in 200 trsi vinograda in manj-
šim sadovnjak v Ljubstavi. Voda na parceli, 
elektrika tik ob parceli. Tel. 051 360 650.

Vsako
sredo

ZA ZVEZDE
KMETIJSTVO

KUPIM traktor in drugo kmetijsko meha-
nizacijo. Tel 031 284 917.

PRODAM seno, ročno sušeno. Telefon 
794 26 11.

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo 
je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini            
ne bledijo!
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584 prekoračitev hitrosti je bilo 
izmerjenih v naseljih, izven naselij 
166 in na avtocestah 112.

Slovenija � Maraton 
merjenja hitrosti

Skozi naselje 
130 km/h
V sredo, 3. aprila, so policisti 
na območju celotne Slovenije 
izvedli meritve hitrosti. 

Ugotovili so 862 prekoračitev hi-
trosti, od tega 584 v naseljih. „Žal ni 
manjkalo niti takih kršiteljev, ki so 
s svojim neodgovornim početjem 
resno ogrožali svoja življenja in živ-
ljenja drugih udeležencev v prome-
tu. Eden je v naselju vozil skoraj 130 
km/h, drugemu smo na avtocesti 
namerili nekaj manj kot 200 km/h 
povprečne hitrosti,“ so povedali na 
Generalni policijski upravi. Sto voz-
nikov, ki so hitrost prekoračili mini-
malno, so policisti samo opozorili. 
93 tujim voznikom so izrekli globo, 
ki so jo plačali na kraju. Zoper dva 
kršitelja bodo podali obdolžilni 
predlog na pristojno sodišče, 446 
voznikom so spisali plačilni nalog. 
Še 221 voznikov lahko pričakuje, da 
jim bo plačilni nalog zaradi prekr-
ška poslan po pošti. 

Danes bo spremenljivo do prete-
žno oblačno, predvsem sredi dne-
va in popoldne se bodo pojavljale 
krajevne padavine, deloma plohe. 
Ponekod bo pihal severovzho-
dnik. Najnižje jutranje tempera-
ture bodo od 5 do 10, na severo-
zahodu okoli 2, najvišje dnevne 
od 15 do 20 °C. Tudi v sredo in 
četrtek bo večinoma oblačno, ob-
časno bo ponekod deževalo.

Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Rojstva: Lea Vilčnik, Hlaponci 9, 
Juršinci – deklica Amadea; Maja Sluga, Kicar 

43a, Ptuj – deček Bine; Sabina Mulec, Radehova 12, 
Lenart – deklica Eva; Darja Dornik, Krčevina pri Vurbergu 
48, Ptuj – deček Tian; Petra Živko, Tajna 58, Fram – 
deček Nik; Vesna Vnuk, Zabovci 60, Markovci – deček 
Matic; Sara Valand, Apače 3, Lovrenc na Dravskem polju 
– deček Jaka; Aneja Prosenjak, Turniška ulica 14, Ptuj 
– deček Anže; Mateja Kukovec, Pobrežje 97, Videm pri 
Ptuju – deklica Mia; Urška Ciglar – deček Jaša; Simona 
Bauman – deklica Iza; Metka Panker – deček Jakob; 
Tea Omulec Potočnik – deklica Ana; Viktorija Vodušek – 

deček Jan; Nadja Šetar Švegl – deček.

Ptuj, Krčevina � Nadaljevanje sojenja Janku Tomiću

Pfeifer zavpil: „Ded ima pravo pištolo!“
Lani konec maja, sredi noči, so štirje mladeniči prišli na dvorišče družine Tomić v Krčevini pri Vurgerku. Lotili so se na 
dvorišču parkiranega osebnega avtomobila Citroen C5, na njem prerezali gume in razbili stekla, nato pa začeli udrihati po 
polknih, oknu in vratih stanovanjske hiše. Prišli so „poravnat neporavnane račune“ z Žanom Tomićem.

Žanov oče Janko je, ko je slišal 
razbijanje, ropot in vpitje, posegel 
po strelnem orožju. Medtem ko je 
za napadalci streljal, je enega za-
del, drugega smrtno ranil. Dva sta 
s kraja pobegnila nepoškodovana. 
Janka Tomića, ki je branil svojega 
sina, obtožnica bremeni kaznive-
ga dejanja uboja in treh poskusov 
uboja. Krivde ne priznava, sklicuje 

se na silobran. Eden od štirih napa-
dalcev Kristijan Pfeifer, ki je v za-
poru v Dobu in mu je pravosodna 
policija za minuli četrtek le uspela 
zagotoviti spremstvo na ptujsko 
sodišče, je bil v napadu ranjen v 
ramo in nogo. Pfeifer je na sodišču 
izpovedal, da so pred Tomićevo 
hišo prišli okoli pol treh, parkirali 
avtomobil ter šli proti dvorišču z 
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Hiša Tomičevih, kjer se je lani konec maja dogajala prava grozljivka.

Neporavnani stari dolgovi
Pred sodni senat je minuli teden stopil napadeni Žan Tomić. 

Povedal je, da je prispel iz Maribora in se odpravil spat. Čez nekaj 
minut je slišal ropot in opazil moška, ki sta na dvorišču razbijala 
njegov avtomobil. Stopil je ven in zavpil, kaj počneta, napadalca 
sta se zapodila proti njemu. Uspelo se mu je zapreti v hišo in držati 
vrata, a je eden od napadalcev skušal vdreti, dugi pa je razbil 
okno.

Nekaj minut pozneje je slišal pokanje, nato se je dogajanje 
umirilo. Stopil je na dvorišče, kjer ni bilo po njegovih besedah 
nikogar več. Kaj se je pred tem dogajalo zunaj, ne ve, je zatrdil. 
Na policiste so čakali več kot pol ure, ko so le prišli, pa so se peljali 
mimo njihove hiše. Šele pozneje je od policistov izvedel, da so ob 
cesti našli ustreljenega človeka. Dejal je, da se je ob dogajanju 
počutil zelo ogroženega. Bal se je za življenje, saj da sta napadalca 
kričala, da sta ga prišla ubit, nič pa ni kazalo na to, da bi kar tako 
odnehala. Oče obdolženega Janko Tomić starejši je med zaslišanjem 
povedal, da so streli trajali kakšno minuto ali še morda malo več. 
Pred sodišče je stopila nekdanje dekle Žana Tomića, ki se je po 
dogodku z njim razšlo. Povedala je, da naj bi imel njen takratni 
fant neporavnane račune z ljudmi iz Maribora, zaradi česar so mu 
nekaj tednov prej pred njeno hišo prerezali gume na avtomobilu. 
Po dogodku ji je povedal, da naj bi ga plačani napadalci prišli ubit, 
da bi se naročnik izognil kazenskemu postopku in zaporu zaradi 
preteklih medsebojnih obračunov.
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Ni jasno, ali je bila ena serija strelov ali dve …

namenom, da razbijejo Tomićev 
avtomobil Citroen C5. „Jaz sem 
preluknjal gumo, Sašo Vidovič je 
razbil šipo. Nato sem skočil pro-
ti hišnemu oknu, da bi prestrašil 
Žana Tomića. Iz teme sem zaslišal 
strele, na dvorišče in po cesti je 
svetil refl ektor, bili smo razsvetlje-
ni kot božične jelke. Krogla me je 
zadela v ramo, uvidel sem, da je pi-
štola prava in ne gre za plašilko. Ko 
smo bežali proti avtu, sem videl, da 
Žan Kreslin leži. Spodbujal sem ga, 
naj se dvigne, želel sem mu poma-
gati, da bi skupaj z nami pobegnil. 
A nisem mogel. Medtem sem za-
dobil še eno strelno rano, in sicer 
v nogo. Tekel sem naprej, reševal 
svojo kožo. Nisem vedel, kako res-
no je poškodovan Žan. Predvideval 
sem, da ga je strelec zadel v nogo 
in da zato ne more teči. Z avtomo-
bilom smo pobegnili, v Dupleku 
nas je prestregla policija. Nato so 
me reševalci oskrbeli,“ je povedal 
Pfeifer in navedel, da se spomni 
ene serije strelov.

Prišli so ustrahovat
Na vprašanje tožilke Diane Še-

ruga Sagadin, kako močno je poš-
kodoval okno na hiši, je odgovoril, 
da je udrihal po lesu in ne po šipi. 

Tožilka je pripomnila, da je bilo od 
silovitega udarca polomljeno tudi 
steklo, okno pa da je bilo izruva-
no. Pfeifer je povedal, da je imel v 
roki nož in teleskopsko palico. Nož 
zato, da je prerezal gume. Zakaj je 
imel teleskopsko palico, ne ve … 
Nosil je rokavice, medtem ko obra-
za naj ne bi imel zakritega. Čeprav 
je tožilka poudarila, da so na kraju 
našli ruto z njegovimi biološkimi 
sledmi, je vztrajal, da je ni imel na 
sebi. Priznal je tudi, da ko nekaj spi-
je, je lahko agresiven, a da je to čis-
to odvisno od trenutne situacije. 
„Naš namen je bil Tomića prestaši-
ti, zlamati avto, hiša je bila stranska 
škoda.“ Pfeifer je še dodal, da zara-
di dogodka nosi fi zične in psihične 
posledice, zato bo zoper Janka 
Tomića vložil premoženjsko-pravni 
zahtevek. „Noga mi trza, rana še 
vedno boli, bolijo me vse kosti, ne 
morem spati, hodim k psihologu.“

Naboji naj bi mu 
švigali mimo ušes

Drugi napadalec oziroma Pfe-
iferjev pomagač Edo Mlakar je v 
zaporu v Rogozi. „Dogodka se ne 
spomnim in se ga niti nočem spo-
minjati. Svoje sem povedal v prei-

skavi in tisto je resnica. Ko smo šli 
proti hiši, sta bila Pfeifer in Vidovič 
kakšnih 20 metrov pred mano in 
Kreslinom. Med begom sem bil jaz 
prvi, Sašo se je skril za parkirani 
avtomobil, Žan je padel … Slišal 
sem naboje, kako so mi švigali 
mimo ušes. Samo tekel sem, nisem 
se oziral nazaj. Reševal sem sebe. 
Žal mi je za vse, kar se je zgodilo. 
Eden je umrl, na njegovem mes-
tu bi lahko bil tudi jaz, drugi je bil 
dvakrat ustreljen. Sploh ne vem, 
zakaj je šel Žan Kreslin tiste noči 
z nami. Nič ni naredil, ni stopil niti 
na Tomićevo dvorišče, pa je umrl. 
Čisto po nedolžnem.“ Tudi Mlakar 
je napovedal, da bo zoper Janka 
Tomića vložil premoženjsko-pravni 
zahtevek.

Pred senat okrožnega sodišča 
na Ptuju so v četrtek stopili so-
sedje Tomićevih izs Krčevine. Vsi 
so povedali, da so spali, zbudil jih 
je hrup oziroma pokanje. Nekateri 
so celo menili, da pokanje prihaja 
iz druge strani struge reke Drave, 
od lovcev ali pa morda s kakšnega 
piknika, ko spuščajo rakete. Koliko 
strelov je bilo in ali so bili v enem 
ali dveh zaporedjih, se priče niso 
mogle opredeliti.

Lenart � Nesreča pri delu

Porezal jo je 
z motorno 
žago
Minulo sredo, okoli 17.50 
je 32-letna ženska v 
gospodarskem poslopju na 
območju Policijske postaje 
Lenart pomagala očetu rezati 
desko.

Desko je z obema rokama drža-
la s spodnje strani, oče je žagal z 
bencinsko motorno žago. Ob tem 
je hčerko po nesreči porezal po 
podlahti leve roke in jo hudo teles-
no poškodoval. Z reševalnim vozi-
lom so jo prepeljali v UKC Maribor. 
Policisti bodo 69-letnega očeta 
kazensko ovadili pristojnemu to-
žilstvu. 
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